






























































































































دوشنبه 1 بهمن  1403-20 ژانویه 2025 -19 رجب  1446 - شماره  27374

خبر

تجاری  سیاست  پیامدهای  درباره  فرانسه  هشدار 
ترامپ برای آمریکا 

درباره  آمریکا  منتخب  رئیس جمهور  به  فرانسه  خارجه  وزیر 
»ژان  داد.  هشدار  پاریس  تجاری  منافع  افتادن  خطر  به  پیامدهای 
نوئل بارو«، وزیر خارجه فرانسه  به »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور 
وارد  لطمه  پاریس  منافع  به  اگر  که  داد  هشدار  آمریکا  منتخب 
از جنگ  پاسخ مواجه خواهد شد.بارو گفت: »چه کسی  با  شود، 
تجاری میان ایالات متحده و اروپا سود می برد؟ آمریکایی ها با ما 
کسری تجاری دارند، اما از نظر سرمایه گذاری دقیقا برعکس است. 
بسیاری از منافع و شرکت های آمریکایی در اروپا حضور دارند«.

وی افزود: »اگر تعرفه های خود را افزایش دهیم، منافع آمریکا در 
اروپا بزرگ ترین بازنده خواهد بود. 

حماس: به مفاد توافق آتش بس پایبند هستیم 
تاکید کرد. جنبش  بس  آتش  توافق  به  پایبندی  بر  جنبش حماس 
پایبندی  بر  بیانیه ای   انتشار  با  مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( 
آمده  بیانیه حماس  تاکید کرد.در  آتش بس  توافقنامه  مفاد  به  خود 
پایبند است و علت  توافق آتش بس  مفاد  به  این جنبش  است که 
عوامل  اسرائیلی  اسرای  نخست  سری  اسامی  تحویل  در  تاخیر 
در  که  حماس  جنبش  مختصر  بیانیه  در  است.  بوده  میدانی  فنی 
کانال تلگرام منتشر شده بدون اشاره به جزئیات بیشتر آمده است: 
»حماس بر پایبندی خود به مفاد توافق آتش بس تاکید و تصریح 
دلایل  به  اسرا  نخست  سری  اسامی  تحویل  در  تأخیر  که  می کند 

میدانی فنی است«.
و  جدید  نظامی  توافقنامه  خواستار  گرینلند: 

مستقیم با ترامپ هستیم 
گرینلند  تاکید کرد که  دولتی  ائتلاف  از  گرینلندی  قانونگذار  یک 
می خواهد قرارداد نظامی خود را با ایالات متحده به طور مستقیم 
»دونالد  در شرایطی که  کند.   تمدید  دانمارک  بدون مشارکت  و 
ترامپ« رئیس جمهور منتخب آمریکا در آستانه تحلیف خود بارها 
از گزینه »خرید گرینلند« سخن گفته است و دانمارک هم در حال 
از  گرینلندی  قانونگذار  فنکر«  »کونو  است،  نظامی  تدابیر  افزایش 
حزب ائتلاف دولتی »سیوموت« در مصاحبه با نووستی گفت: »ما 
آمریکا  هستیم.  ناتو  عملًا یک کشور  دانمارک  طریق  از  اینجا  در 
ایالات  بین دانمارک و  حضور نظامی دارد. ما یک توافق دفاعی 
انعقاد یک  با  اما  متحده داریم. ما می خواهیم این را تمدید کنیم، 

توافق دفاعی فقط بین گرینلند و ایالات متحده.«
مدودف: بایدن مثال خوبی برای »مُرده متحرک« 

است
تلگرام  در  روسیه  ملی  امنیت  شورای  معاون  مدودف،  دیمیتری 
آمریکا  بایدن، رئیس جمهور  در آخرین روز ریاست جمهوری جو 
است:  آورده  ادامه  در  فصل.مدودف  پایان  متحرک.  مرده  نوشت: 
وقتی با او صحبت کردم هنوز زوال عقل نداشت. چیزی که حتی 
در آن زمان توجه مرا به خود جلب کرد علاقه ناسالم او به اوکراین 
بود، اگرچه او این را به عنوان دستور اوباما برای من توضیح داد. به 
تدریج، این دستور به یک اصلاح ایده تبدیل شد.او افزوده است: 
اشتباهات بزرگ سیاسی، فساد  و صرفاً تحلیل ضعیف اوضاع در 
این دگرگونی معجزه آسا - ناآگاهی از تاریخ و درک نادرست از 
ماهیت »اوکراینیسم« و در نقطه ای، پیرمرد تمام تلاش خود را کرد 
انداخت که  به راه  بین غرب جمعی و روسیه  و اساساً جنگی را 

تقریباً به یک درگیری هسته ای با ناتو تبدیل شد.
نتانیاهو  بازداشت  قبال  در  اروپا  اتحادیه  بورل: 

استاندارد دوگانه دارد
اتحادیه  این  اروپا اعضای  اتحادیه  مسئول سیاست خارجی سابق 
را به اعمال استاندارد دوگانه به سبب اجرایی نکردن احکام دیوان 
کرد.  متهم  صهیونیستی  رژیم  نخست وزیر  علیه  بین المللی  کیفری 
»جوزپ بورل« از کشورهای عضو این اتحادیه به سبب گزینشی 
سوی  از  صادره  احکام  اجرای  قبال  در  کردن  رفتار  ریاکارانه  و 
دیوان کیفری بین المللی انتقاد کرد.بورل اعضای اتحادیه اروپا را 
دیوان  تصمیمات  اجرای  قبال  در  دوگانه  استانداردهای  اعمال  به 
اعضا  این  داد در حالی که  متهم کرده و شرح  بین المللی  کیفری 
علیه  دیوان  از سوی  بازداشت صادر شده  اجرای حکم  خواستار 
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه شده اند اما همین درخواست 
و تعهد را نسبت به حکم بازداشت »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 

رژیم صهیونیستی نداشته اند.
کمک ۶۰ میلیون یورویی اتحادیه اروپا به ارتش 

لبنان
یورو  میلیون   ۶۰ ارزش  به  کمک هایی  است  قرار  اروپا  اتحادیه 
از  پس  کرد  گزارش  العربیه  شبکه  کند.   تصویب  لبنان  ارتش  به 
برقراری آتش بس میان حزب الله لبنان و رژیم صهیونیستی، اتحادیه 
لبنان  ارتش  برای  یورو  میلیون   ۶۰ ارزش  به  کمک هایی  اروپا 
به  کشور  این  جنوب  در  را  آن  استقرار  و  داد  خواهد  اختصاص 
خارجه  وزارت  این،  از  داد.پیش  خواهد  پوشش  سال  سه  مدت 
آمریکا در پایان نشست حامیان مالی بین المللی از تخصیص ۱۱۷ 
میلیون دلار برای حمایت از ارتش لبنان و نیروهای امنیت داخلی 
این  کرد  اعلام  بیانیه ای  در  وزارتخانه  داد.این  خبر  کشور  این 
کمک ها به نیروهای مسلح لبنان و نیروهای امنیت داخلی آن کمک 

خواهد کرد حاکمیت را در سراسر کشور برقرار کند.
سهم گوگل از بازار جهانی جست و جو کوچک شد

و  جست  جهانی  بازار  از  گوگل  سهم  غیرمنتظره،  تحول  یک  در 
سقوط  درصد   ۹۰ زیر  به   ،۲۰۲۴ سال  پایانی  ماهه  سه  در  جو، 
کرد. داده های استات کانتر نشان داد سهم گوگل از بازار جهانی 
موتورهای جست و جوی اینترنتی، برای نخستین بار از سال ۲۰۱۵، 
 ۸۹.۳۴ به  اکتبر  در  گوگل  یافت.سهم  کاهش  درصد   ۹۰ زیر  به 
درصد، در نوامبر به ۸۹.۹۹ درصد و در دسامبر، به ۸۹.۷۳ درصد 
کاهش یافت. آخرین باری که سهم بازار گوگل در یک فصل، به 
زیر ۹۰ درصد رسید، سال ۲۰۱۵ بود که سهم این غول اینترنتی، به 
۸۹.۶۲ درصد در ژانویه، ۸۹.۴۷ درصد در فوریه و ۸۹.۵۲ درصد 

در مارس رسید.
دوباره  را  »اروپا  جنبش  خواستار  ماسک  ایلان 

بزرگ کنیم« شد
استفاده  مورد  شعار  ترامپ  دونالد  به  نزدیک  سرشناس  میلیاردر 
متحده  ایالات  منتخب  جمهور  رئیس  این  راستگرایانه  جنبش 
اروپا  برای  را  )ماگا(   کنیم«  بزرگ  دوباره  را  »آمریکا  به  موسوم 
بیشتری سیاست های  اشاعه هر چه  از  تا حمایتش را  برده  به کار 
راستگرایانه در اروپا نشان دهد. »ایلان ماسک«، میلیاردر سرشناس 
به »دونالد ترامپ«، رئیس  حوزه فن آوری و از چهره های نزدیک 
سیاست های  از  حمایتش  ادامه  در  متحده  ایالات  منتخب  جمهور 
دونالد  راستگرای  مشهور جنبش  اروپا شعار  قاره  در  راستگرایانه 
ترامپ یعنی »آمریکا را دوباره بزرگ کنیم« را برای اروپا استفاده 
کرده و خواستار به راه افتادن جنبش »اروپا را دوباره بزرگ کنیم« 
)مگِا( شد.او در این توئیت خود نوشت: »از ماگا تا مگِا: اروپا را 

دوباره بزرگ کنیم!«
مسکو: انگلیس و اوکراین جایی در دریای آزوف 

ندارند 
وزارت خارجه روسیه، به قرارداد انگلیس و اوکراین واکنش نشان 
داد. وزارت خارجه روسیه نسبت به قرارداد جدید میان اوکراین و 
انگلیس واکنش نشان داد.انگلیس و اوکراین هرگز جای پایی در 
از  ردیای آزوف نخواهند داشت و روسیه شدیدا هرگونه تلاشی 
سوی دو کشور را رد می کند. »ماریا زاخارووا« سخنگوی وزارت 
در  پایی  جای  هرگز  اوکراین  و  انگلیس   « گفت:  روسیه  خارجه 
دریای آزوف نخواهند داشت و روسیه با هرگونه تلاشی از سوی 

هر یک از این دو کشور شدیدا برخورد می کند«.

بهزیستی  سازمان  اجتماعی  سلامت  معاون 
کشور گفت: وقتی رفتار خشونت آمیز در جامعه 
به سمت استفاده از اسلحه و قمه می رود، این 
فضای  در  که  است  آن  دهنده  نشان  مسئله 
عمومی جامعه باید روی نشاط، شادابی، کنترل 
خشم، رفاه، تامین اجتماعی و سرمایه اجتماعی 

کار کنیم. 
سلامت  معاون  چلک،  موسوی  حسن  سید 
اجتماعی سازمان بهزیستی کشور در گفت وگو 
گروه های  تشکیل  دلایل  خصوص  در  ایلنا  با 
خلافکاری و گانگستری در تهران گفت: وقتی 
در  کشور  جاری  قواعد  از  خارج  گروه های 
را  اهدافی  خود  برای  می شود،  تشکیل  جامعه 
تقابل،  اهداف  این  از  برخی  و  می کنند  دنبال 
و  جامعه  در  وحشت  و  رعب  فضای  ایجاد 
این  از  بخشی  طبیعتاً  و  است  نمایی  قدرت 
به  اقدام  رفتارها  نوع  این  سایه  در  گروه ها 

سرقت و تخریب اموال نیز می کنند.
جامعه  در  بدانیم؛ خشونت  باید  را  واقعیت 

بیشتر شده است
نیز  زندگی شان  در  خلافکار  گروه های  طرفی  از  افزود:  وی 
برای خود اهدافی را دنبال می کنند. بخشی از این افراد تحقق 
این  در  حضور  یا  گروه ها  چنین  تشکیل  در  را  اهداف شان 
در  بدانیم که خشونت  باید  را  واقعیت  این  می دانند.  گروه ها 
در  مروج خشونت  اینها خود  از  برخی  و  شده  بیشتر  جامعه 

بستر جامعه هستند.
به  از سلاح  سرد، تعرض و بی احترامی  استفاده  گسترش 

قانون را بیشتر می کند
معاون سازمان بهزیستی در پاسخ به این پرسش که پلیس در 
در  جنگی  شبه  و  جنگی  سلاح های  کشف  از  خود  عملیات 
چرا  است،  کرده  نگرانی  ابراز  تهران  در  خلافکار  گروه های 
وقتی  گفت:  هستیم؟  جامعه  در  خشونت  از  حد  این  شاهد 
استفاده از این نوع سلاح ها در جامعه گسترش پیدا می کند؛ 
ناامنی، تعرض و بی احترامی به قانون نیز بیشتر می شود و مردم 

و جامعه هزینه های بیشتری را متحمل می شوند.
نمی توان مانع تشکیل باندهای خلافکاری شد

به  جامعه  در  خشونت آمیز  رفتار  وقتی  کرد:  خاطرنشان  وی 
آن  دهنده  نشان  این  قمه می رود،  و  اسلحه  از  استفاده  سمت 
است که در فضای عمومی جامعه باید روی نشاط، شادابی، 
کار  اجتماعی  سرمایه  و  اجتماعی  تامین  رفاه،  خشم،  کنترل 
کنیم. در جامعه ای که سرمایه اجتماعی پایین باشد، این نوع 
مصادیق ظهور و بروز بیشتری پیدا می کند و طبیعتاً هزینه ای 

که دولت و مردم باید بپردازند افزایش پیدا می کند.
موسوی چلک با تاکید بر اینکه نمی توان مانع تشکیل باندهای 
می شود  متنوع  و  متکثر  که  جامعه ای  گفت:  شد،  خلافکاری 
فقر  که  جامعه ای  و  دارد  را  خود  اقتصادی  خاص  مسائل  و 
گرو ه های  این  تشکیل  می یابد،  گسترش  آن  در  خشونت  و 
آن  گسترش  و  فراوانی  اما  نیست،  غیرطبیعی  خلافکاری 

می تواند نگرانی در پی داشته باشد.
به  ارتکاب  احتمال  سرد،  به سلاح های  راحت  دسترسی 

جرم را افزایش می دهد
وی با بیان اینکه دسترسی راحت به سلاح های سرد، احتمال 
کنونی  جامعه  کرد:  تاکید  می دهد،  افزایش  را  جرم  ارتکاب 
ما جامعه گانگستری نیست و فقط هر از چند گاهی اخباری 
کشور  در  امنیت  همچنان  اما  می شود،  منتشر  گروه ها  این  از 
دارد  وجود  شواهدی  زمینه  این  در  طرفی  از  و  دارد  وجود 
وجود  جامعه  در  تقریبا  گانگستری  سبک  به  زورگیری ها  که 
ندارد و چندان موضوعیتی هم ندارد، اما گرو ه های خلافکاری 
می کنند  برخورد  دیگران  با  با خشونت  که  هستند  جامعه  در 
و هرازگاهی گزارش هایی از آنها منتشر می شود و زمانی که 
توسط پلیس شناسایی می شوند، برخورد انتظامی و قضایی با 

آن ها صورت می گیرد.
وی در خصوص رویکرد برخورد با باندهای خلافکاری گفت: 
بسته به نوع رفتار باند های خلافکار نوع برخوردی که با آن ها 
صورت می گیرد، متفاوت خواهد بود. رویکرد کلان این است 

انتظامی،  که هرچه موضوعات اجتماعی را 
بهتر است،  نکنیم  امنیتی و سیاسی  قضایی، 
اما در جایی که این باندهای خلافکاری در 
ایجاد می کنند،  میان مردم رعب و وحشت 
قطعا برخوردهای انتظامی و قضایی غالب تر 
در  کلی  رویکردهای  نهایت  در  است. 
فرهنگی  و  اجتماعی  با موضوعات  مواجهه 
این است تا می توانیم این حوزه ها را سیاسی 

و امنیتی نکنیم.
چیزی سخت تر  هیچ  افزود:  موسوی چلک 
مردم  که  نیست  این  از  کننده تر  نگران  و 
عدم  احساس   نکنند.  امنیت  احساس 
مردم  را در روان  بیشتری  آزار  امنیت خود 
وحشتی  و  ترس  واقع  در  می کند؛  ایجاد 
ایجابی  بعد  روی  باید  که  می کند  ایجاد  را 
کنیم،  سرمایه گذاری  اجتماعی  مولفه های 
از همین رو شعار سال را »توانمندسازی و 
کردیم  انتخاب  توانمندانه«  سیاست گذاری 
حوزه  این  در  سیاست گذاری  عمدتاً  که 
وظیفه حاکمیت در مشارکت با بخش های غیر دولتی، نخبگان، 

پژوهشگاه ها و دانشگاه ها قرار دارد.
مشکلات زنانِ تحت پوشش با یک میلیون مستمری حل 

و فصل نمی شود
سلامت  معاونت  در  اولویت ها  خصوص  در  ادامه  در  وی 
اجتماعی سازمان بهزیستی گفت: اولویت اول من و همکارانم 
در مجموعه سازمان بهزیستی، برنامه ریزی برای توسعه کیفی 
خدمات و دوم فراگیری برنامه هایی خواهد بود که در حوزه 
روی  سرمایه گذاری  طبیعتا  بود.  خواهد  داریم،  اجتماعی 
کودکان و زنانی که تحت پوشش هستند، از اولویت هاست. 
تومان مستمری  میلیون  پرداخت یک  با  گاهی تصور می کنیم 

مسائل زنان حل و فصل می شود، اما اینگونه نیست.
وی خاطر نشان کرد: تلاش ما در این جهت است که بتوانیم از 
ظرفیت های غیردولتی، اساتید و انجمن ها بهره بگیریم. همچنین 
بازنگری برنامه ها یکی از اولویت های کاری ام است که شامل 
و  ذینفان  توانمندسازی  جهت  در  اجتماعی  مسئولیت  ترویج 
ارائه  توانمندسازی  از  منظور  است.  توانمندسازی  بازتعریف 
خانه و شغل و ازدواج نیست. توانمندسازی ابعاد مختلفی دارد 
و هر بعدش مؤلفه های مختلفی را در بر می گیرد. تمام تلاش 
پایداری و  این است که روی فراگیری، جامعیت کفایت،  ما 
اثربخشی همه برنامه ها در حوزه سلامت اجتماعی برنامه ریزی 
کنیم. طبیعتا بهزیستی مرجع سلامت اجتماعی است و باید به 

همین تناسب نقش آفرین هم باشد.

معاون سلامت اجتماعی بهزیستی : 

رفتار خشونت آمیز در جامعه به سمت استفاده از اسلحه و قمه رفته است !

از  نگرانی  ابراز  با  برنج  واردکنندگان  انجمن  سخنگوی 
فوری  تعیین تکلیف  برنج، خواستار  بازار  بر  بلاتکلیفی حاکم 

در خصوص ارز تخصیصی برنج وارداتی شد.
به گزارش مهر، برنج دومین محصول پرمصرف ایران پس از 
این  به  کشور  سالانه  نیاز  میزان  می شود  عنوان  است.  گندم 
محصول حدود ۳.۲ میلیون تن بوده که بیش از ۲.۵ میلیون تن 

آن در داخل تولید می شود.
در  اما  است  مسئله  یک  خودکفایی  غذایی  امنیت  تأمین  در 
ادامه تعادل قیمتی در بازار موضوع دیگر است. انحصار بازار 
داخل در اختیار یک بخش، ممکن است رقابت را حذف کرده 
و قیمت ها را تحت تأثیر قرار دهد؛ از این رو در کنار تولید 
پیگیری  واردات  طریق  از  کشور  نیازمندی  از  بخشی  داخل 

می شود.
در حالی  و  دارد  بسیاری  نقش  غذایی  امنیت  تأمین  در  برنج 
که ذائقه مردم در نیمه شمالی و مرکزی کشور بیشتر به سمت 
برنج های تولید داخل است اما در مناطق جنوبی مردم بیشتر 

متمایل به مصرف برنج های خارجی هستند.
مجیدرضا منصورخاکی، سخنگوی انجمن واردکنندگان برنج 
ایران در حوزه واردات برنج به خبرنگار مهر گفت: از نیمه تیر 
ماه تا کنون در انتظار تخصیص ارز برای برنج های وارد شده به 
کشور هستیم، در حالی که محموله های جدید مربوط به ثبت 

سفارش های آذرماه نیز وارد گمرکات کشور شده اند.
وی افزود: با توجه به زمان بر بودن فرآیند تخصیص ارز که 
گاهی تا ۶ ماه طول می کشد، پیش بینی می شود تخصیص ارز 
وی  شود.  موکول  آینده  سال  به  عملًا  محموله ها  این  برای 

تصریح کرد: در کنار این مساله، شائبه تغییر نرخ ارز ترجیحی 
از فهرست کالاهای مشمول دریافت  برنج  بسا خروج  و چه 
ارز ترجیحی در سال ۱۴۰۴، سردرگمی در میان واردکنندگان 
که  این  است؛  آورده  وجود  به  کشور  مصرفی  محصول  این 
و  قیمت گذاری  ارزی  نرخ  استناد چه  به  را  وارد شده  برنج 

عرضه کنند.
سه  قطعیت،  عدم  شرایط  این  در  شد:  یادآور  منصورخاکی 
تعیین  زمان  تا  را  فروش  اگر  می آورد؛  وجود  به  را  وضعیت 
تکلیف متوقف کنند، متهم به احتکار و امتناع از عرضه تلقی 
برساند،  فروش  به  متفاوت  ارز  نرخ  اساس  بر  اگر  می شوند. 
سنگین خواهند شد.  مابه التفاوت های  و  گران فروشی  مشمول 
بر مبنای ارز ۲۸.۵۰۰ تومانی فعلی  نهایتاً این که چنانچه  در 
نیز قیمت گذاری کنند، تغییر احتمالی نرخ ارز در سال آینده 

می تواند خسارات سنگینی به این بخش از تجارت وارد کند.
تداوم  کرد:  تاکید  ایران  برنج  واردکنندگان  انجمن  سخنگوی 
این بلاتکلیفی تبعات منفی به همراه دارد و باعث برهم خوردن 

عرضه و تقاضا در بازار برنج می شود.
 ۳۰ قیمت  افزایش  حاضر  حال  در  چنانکه  کرد:  اظهار  وی 
درصدی برنج ایرانی نسبت به زمان شروع برداشت تجربه شده 
به فروش  تمایلی  بازار  این  از دلال های  برخی  بعضاً  و حتی 
ندارند. بنابراین ضروری است در این خصوص هر چه زودتر 
بلاتکلیفی  این  از  بازار  تا  تصمیم گیری و شفاف سازی شود 

مهلک نجات یابد.
نامه گلایه آمیز نزدیک به ۱۰۰  به  با اشاره  این مسئول صنفی 
فرآیند  چند  هر  گفت:  نیز  جمهور  رئیس  به  برنج  واردکننده 
سیستمی ثبت سفارش ها به عنوان یک اقدام مثبت و نویدبخش 
در راستای شفافیت و حذف فساد کلید خورد، اما به دلیل عدم 
بلوغ کافی، منجر به تبعیض و تخصیص ناعادلانه سهمیه ها به 
برخی شرکت ها شده و نیازمند اعمال اصلاحات جدی است. 
با  تخصصی  شرکت های  از  بسیاری  که  است  حالی  در  این 
متضرر  فرآیند  این  از  برنج،  واردات  در  دهه  چندین  سابقه 

شده اند.
پیشنهادات  مساله،  این  پیرو  افزود:  پایان  در  منصورخاکی 
اصلاحی از سوی انجمن به معاونت توسعه بازرگانی وزارت 
اخیر  تغییرات  با  امیدواریم  و  شده  ارسال  کشاورزی  جهاد 
سفره  از  حمایت  جهت  در  مثبتی  گام های  معاونت،  این  در 
مردم و بهبود شرایط بازرگانی کشور برداشته و هرگونه شائبه 

انحصارطلبی در بازار از بین برود.

بازنشستگان را  افزایش حقوق  رئیس مجلس شورای اسلامی 
قوانین  تصویب  با  مجلس  گفت:  و  دانست  مجلس  اولویت 
بازنشستگان  مشکلات  ریشه ای  حل  برای  پایدار  و  دائمی 
زیرساخت قانونی لازم را ایجاد کرده و دولت ملزم به اجرای 

کامل این قوانین است. 
عالی  کانون  اعضای  و  رئیس  دیدار  در  قالیباف  محمدباقر 
بازنشسته کشوری و رئیس اعضای کانون کارگران  کارگران 
بازنشسته و مستمری بگیران تأمین اجتماعی تهران به تشریح 
اقدامات مجلس در راستای حمایت از بازنشستگان پرداخت 
و گفت: همیشه معتقدم مشکلات را باید ریشه ای حل کنیم، 
نه اینکه با تصمیمات عجولانه، مشکلات جدیدی ایجاد کنیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به یکی از تصمیمات 
برای  مجلس  افزود:  پیشرفت،  هفتم  برنامه  در  مجلس  مهم 

حمایت از حقوق بازنشستگان، یک درصد از مالیات بر ارزش 
افزوده را به این موضوع اختصاص داده است. این منبع پایدار، 
میلیارد  امسال ۷۰ هزار  به طوری که  افزایش می یابد؛  هرساله 
تومان و در سال ۱۴۰۴ حدود ۱۰۴ هزار میلیارد تومان خواهد 

بود.
قالیباف با انتقاد از توقف افزایش حقوق بازنشستگان به اندازه 
تورم در برنامه ششم، اعلام کرد: ما این محدودیت را در برنامه 
هفتم حذف کردیم تا در سال های آینده، امکان افزایش حقوق 

بازنشستگان متناسب با تورم وجود داشته باشد.
وی همچنین از الزام دولت به پرداخت دیون تأمین اجتماعی 
ندارد  حق  دولت  هفتم،  برنامه  در  کرد:  اظهار  و  داد  خبر 
پرداخت دیون تأمین اجتماعی را به تعویق بیندازد و همچنین 
طبق قانون حقوق بازنشستگان، مانند حقوق کارمندان، تکلیف 

اجتناب ناپذیر است و باید به صورت کامل اجرا شود.
اشاره  بازنشستگان  متناسب سازی حقوق  به  ادامه  در  قالیباف 
آذرماه  از  باید  دولت،  و  مجلس  توافق  طبق  افزود:  و  کرد 
امسال فرمول متناسب سازی حقوق بازنشستگان لحاظ شود و 
ابتدای  از  باید  این فرمول  متناسب سازی  قانون  همچنین طبق 
سال ۱۴۰۳ اعمال شود لذا اگر دستگاهی در سال جاری این ۴۰ 
درصد را اعمال نکرده است، مبلغ امسال به عنوان دیون قطعی 
درصد   ۳۰ با  همراه  باید  و  شده  محسوب  بازنشستگان  برای 

سال بعد، اعمال شود.
است  قانونی  مصوبات  این  کرد:  خاطرنشان  مقننه  قوه  رئیس 
اگر دولت معتقد است  به اجرای آن هاست.  و دولت موظف 
قانون مشکلی دارد، باید درخواست اصلاح دهد؛ در غیر این 

صورت، باید قانون را به طور کامل اجرا کند.

رئیس پلیس راهور فراجا با انتقاد از تأخیر در راه اندازی مرکز 
آزمون تصادفات گفت: بیش از ۷ ماه از موعد مقرر گذشته، 
اما این مرکز هنوز راه اندازی نشده و به همین دلیل، استاندارد 
خودرو  ایمنی  شاخص های  جزو  همچنان  بدنه  استحکام 

محسوب نمی شود. 
سردار سید تیمور حسینی؛ رئیس پلیس راهور فراجا امروز در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: پلیس راه یکی از بخش های بسیار 

مهم پلیس راهور است که مأموریتی خطیر را بر عهده دارد.
جان باختگان  از  درصد   ۷۰ کرد:  بیان  راهور  پلیس  رئیس 
حوادث رانندگی در کشور، افرادی هستند که بر اثر تصادفات 

جاده ای جان خود را از دست می دهند.
وی افزود: پلیس راه باید با تعامل سازنده، در جهت ارتقای 
انضباط ترافیکی در جاده های کشور گام بردارد و به توسعه 

برای کاهش تصادفات توجه ویژه ای  اقدامات  کمی و کیفی 
داشته باشد.

حسینی تأکید کرد: باید به دنبال نوسازی ناوگان عمومی بار 
و مسافر باشیم، چراکه این بخش به شدت نیازمند به روزرسانی 

است و این موضوع به طور جدی در دستور کار قرار دارد.
وی با اشاره به مشکلات سامانه »سپهتن« گفت: این سامانه با 
چالش های جدی مواجه است که در تلاشیم آن ها را برطرف 
کنیم. به عنوان مثال، یکی از مشکلات اساسی، تجهیزاتی است 
پیگیر  این زمینه،  اتوبوس ها نصب شود. در  بر روی  باید  که 

هستیم تا متولیان امر به مسئولیت خود عمل کنند.
رئیس پلیس راهور تصریح کرد: نوسازی بخش سخت افزاری 
اجرای  تا  نهایتاً  سامانه  این  تا  است  ضروری  سپهتن  سامانه 
طرح نوروزی، فراگیر شده و روی تمامی خودروهای مرتبط 

نصب شود.حسینی با اشاره به احتمال تغییر رویکرد پلیس در 
رابطه با سامانه سپهتن گفت: هدف ما تجهیز ۴۰۰ هزار دستگاه 

خودروی فعال در ناوگان عمومی بار به این سامانه است.
وی افزود: در سال ۱۴۰۳، تمرکز مطالبه پلیس در حوزه ایمنی 
خودرو، بر استحکام بدنه خواهد بود. این در حالی است که 
اکنون بیش از ۷ ماه از موعد مقرر برای راه اندازی مرکز آزمون 
نرسیده  بهره برداری  به  مرکز  این  هنوز  و  گذشته  تصادفات 
فهرست  در  همچنان  بدنه  استحکام  دلیل،  همین  به  است. 

شاخص های استاندارد خودرو قرار ندارد.
خودروهای  حتی  که  شرایطی  در  گفت:  راهور  پلیس  رئیس 
داریم  انتظار  نمی شوند،  کشور  وارد  نیز  باکیفیت  خارجی 
نظارت دقیقی بر فرآیند واردات صورت گیرد تا خودروهای 

وارداتی از کیفیت لازم برخوردار باشند.

عدم شفافیت تخصیص ارز و بلاتکلیفی واردکنندگان برنج

کارشناش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی گفت: 
 ۱۱ تشدید   ،۱۴۰۲ سال  در  هوا  آلودگی  تشدید  اثر  بر 
درصدی بیماری های ریوی،  رشد ۱۳ درصد سرطان، افزایش 
۱۸ درصد سکته مغزی و رشد ۱۷ درصد بیماری های مغزی 

را  نسبت به سال ۱۴۰۱ داشته ایم. 
پژوهش های  مرکز  پژوهشگر  ،  سلیمانی  تسنیم  به گزارش 
»عزم  تخصصی  نشست  دومین  اسلامی  شورای  مجلس 
اظهار  تجدیدپذیر«   انرژی های  با  پاک  هوای  برای  ملی 
میانگین  جهانی  بهداشت  سازمان  آمارهای  اساس  بر  کرد: 
۲.۵(به   p.m(میکرون  ۲.۵ از  کمتر  ذرات  جهانی  غلطت 
عنوان اصلی ترین آلاینده هوا، حدود ۱۵ میکروگرم در هر 
مترمکعب است که در هیچ یک از شهرهای ما در این حد 

نیست و غلظت آن بالاتر است.
شهر  به  مربوط    ۲.۵  pm ذرات  میزان  بالاترین  افزود:  وی 
زابل است که شدت آن ۳۳ برابر استاندارد سازمان جهانی 
است.  سنندج  شهر  به  مربوط  شدت  کمترین  و  بهداشت 
بالاتر   ۲.۵ از  کمتر  ذرات  غظلت  روز   ۳۵۳ نیز  تهران  در 
از رهنودهای سازمان بهداشت جهانی بوده است. این آمار 
ما  کشور  در  ذرات  این  انتشار  شرایط  که  می دهد  نشان 

مناسب نیست.
افزایش بیماری های مرتبط با آلودگی هوا در سال ۱۴۰۲ 

این پژوهشگر درباره خسارات آلودگی هوا نیز گفت: کاهش 
بهره وری،کاهش سلامت و تشدید بیماری های قلبی و ریوی، 
سرطان و سکته مغزی، خسارت زیرساخت ها و کشاروزی، 
کاهش گردشگری، کاهش کیفیت زندگی، کاهش عملکرد 
آلودگی  تشدید  اثر  بر  است.  نخبگان  مهاجرت  و  تحصیلی 
هوا در سال ۱۴۰۲، تشدید ۱۱ درصدی بیماری های ریوی،  
رشد ۱۳ درصد سرطان، افزایش ۱۸ درصد سکته مغزی و 
رشد ۱۷ درصد بیماری های مغزی را نسبت به سال ۱۴۰۱ 

داشته ایم.
توضیح  نیز  هوا  آلودگی  خسارت  برآورد  درباره  سلیمانی 
داد: برآورد خسارات در ایران از مراجع مختلفی انجام شده 
است که این میزان تا ۵۹۷ همت در سال ۱۴۰۲، معادل ۱۲ 

میلیارد دلار بوده است.
6  دلیل عمده اجرا نشدن قانون هوای پاک 

این کارشناس درباره تکالیف قانون هوای پاک نیز گفت: ۶۱ 
درصد تکالیف ناقص، ۱۲ درصد انجام و ۲۷ درصد قانون 
قانون  موفقیت  عدم  عمده  دلیل   ۶ است.  نشده  اجرا  اصلًا 
آلودگی هوا  نبودن  اولویت  مالی،  منابع  هوای پاک، کمبود 
در کشور، عدم وجود نظارت کافی، ناهماهنگی دستگاه ها، 

تفسیر شخصی قانون و ایرادات متن قانون بوده است.

»آلودگی هوا« عامل رشد 13 درصدی 
ابتلا به سرطان در سال 14۰2

ایران گفت:  نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی  فرمانده 
۵۰ کیلومتر از ساخت و دیوارگذاری انسداد مرزهای شمال 

شرق کشور در فاز نخست به پایان رسید. 
امیر سرتیپ کیومرث حیدری روز گذشته در حاشیه بازدید 
افغانستان  و  ایران  مشترک  مرزهای  دیوار  انسداد  طرح  از 
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: همچنین ۳۰ کیلومتر 
دیگر انسداد دیوار مرزهای مشترک این ۲ کشور در مرحله 
اول با تلاش و همت نیروهای مهندسی نیروی زمینی ارتش 
شده  نصب  و  دیوارگذاری  آماده  ایران  اسلامی  جمهوری 

است.
وی اظهار کرد: افزون بر ۸۰ کیلومتر نیز از زیرساخت های 
این  در  بزرگ  طرح  این  مختلف  مراحل  انجام  برای  لازم 

منطقه فراهم شده است.
وی ادامه داد: با برنامه ریزی های انجام شده امیدواریم تا 
پایان سال جاری ۱۰۰ کیلومتر از این طرح به اتمام و مورد 

بهره برداری قرار بگیرد.
فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره 
به اینکه انسداد دیوار مرزهای شمال شرق یکی از طرح های 
راهبردی کشور است، گفت: اجرا و مراحل مختلف ساخت 
و ساز این طرح به طول ۳۰۰ کیلومتر در مرزهای مشترک 
جمهوری اسلامی ایران و افغانستان در مدت زمان سه سال 

به طول خواهد انجامید.
حیدری تصریح کرد: ساخت این طرح ملی کاملا هوشمند 
بوده و در آن از انواع فناوری های مراقبتی در مرز استفاده 

شده و فقط به نصب دیوارهای بتی بسنده نشده است.
نیروی  مهندسی  در حال حاضر چهار گروه  بیان کرد:  وی 
زمینی ارتش و ۶ کارگاه در مناطق مختلف مشغول به فعالیت 
عملکردی  هوایی  و  آب  سخت  شرایط  رغم  به  و  هستند 

ماندگار از خود در نقطه از کشور به جا گذاشته اند.
وی گفت: بدون شک یکی از مهمترین دستاوردهای طرح 
امنیت  برقراری  و  ایجاد  شرق  شمال  دیوارمرزهای  انسداد 
پایداری در جای جای ایران اسلامی خواهد بود که سربازان 

این وطن آن را به مردم کشورمان هدیه خواهند کرد.

فرمانده نیروی زمینی ارتش: 
5۰ کیلومتر از انسداد دیوار مرزی 

شمال شرق کشور به پایان رسید

رئیس مجلس شورای اسلامی :

افزایش حقوق بازنشستگان اولویت مجلس است 

گلایه پلیس از عدم راه اندازی مرکز آزمون تصادفات

5۰ درصد ساختمان های دولتی 
ایمنی ندارد 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهر تهران گفت: ۵۰ درصد 
برای  هم  بودجه ای  و  ندارد  ایمنی  دولتی  ساختمان های 

ایمن سازی آن ها لحاظ نمی شود. 
قدرت الله محمدی با اشاره به سالروز حادثه ساختمان پلاسکو 
در  ایمنی  اگر ضوابط  کرد:  اظهار  داد،  رخ  سال ۹۵  در  که 
پابرجا  ساختمان پلاسکو رعایت می شد، آن ساختمان هنوز 

بود.  
صورت  به  بود  قرار  پلاسکو  ساختمان  اینکه  بیان  با  وی 
نمایشگاهی باشد اما به انباری از مواد نفتی تبدیل شده بود، 
ادامه داد:  متأسفانه پلاسکو سیستم هشدار اتفای حریق نداشت 
و بنای آن اسکلت فلزی بود اما اکنون همه ساختمان ها ملزم به 

استفاده از پوشش ضد حریق برای اسکلت ساختمان هستند.
در  تهران تصریح کرد:  نشانی شهر  آتش  مدیرعامل سازمان 
داده  نجات  را  نشان ها همه شهروندان  حادثه پلاسکو، آتش 
بودند و می توانستند از محل حادثه خارج شوند اما به عملیات 
خود ادامه دادند تا بتوانند خسارت به مالکان را کاهش دهند؛ 
این رویکرد در همه مأموریت های آتش نشان ها وجود دارد و 
تلاش آن ها بر این است که محافظ جان و مال مردم باشند.  
وی در ادامه با بیان اینکه تعداد زیادی ساختمان ناایمن در 
تجاری و  اماکن  بیمارستان ها،  دارد که  شامل  تهران وجود 
اداری است، گفت: این ساختمان ها دارای نقص ایمنی هستند 
و سازمان آتش نشانی یک تنه در حال جنگ است تا به مالکان 
این دسته از ساختمان ها اعلام کند، مال و جانتان در خطر 

است. 



3دوشنبه 1 بهمن  1403-20 ژانویه 2025 -19 رجب  1446 - شماره  7374
گیلان گیلان

نماینده شهرستان های رشت :
گیلان در حوزه زیرساخت های برق 

محروم است 

مدیر حج و زیارت استان:
متقاضیان گیلانی حج تمتع،

 ثبت نام خود را قطعی کردند

استاندار گیلان در اختتامیه جشنواره ابوذر: 

رسانه ها در حل مشکلات استان گیلان تصمیم سازی کنند
بدیل  بی  آفرینی  نقش  بر  تاکید  با  استاندار گیلان 
دار  اولویت  مسایل  حل  و  شناسایی  در  رسانه 
کشور و استان، گفت: رسانه ها ضمن لزوم توجه 
به اهمیت جهاد تبیین، می توانند در حل مسائل و 

مشکلات جامعه تصمیم ساز باشند.
هادی حق شناس در آئین اختتامیه دهمین جشنواره 
رسانه ای ابوذر استان که در سالن حزین لاهیجی 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد لاهیجان برگزار شد، با 
برای  ای  رسانه  رویداد  این  برگزاری  از  قدردانی 
دهمین سال پیاپی در گیلان از سوی سازمان بسیج 
رسانه، اظهار داشت: برگزاری چنین جشنواره هایی 
افزایش رویکرد توجه به سواد رسانه و  بر  علاوه 
از پیش آثار  به معرفی بیش  ارزش و اهمیت آن، 

رسانه ای در تراز انقلاب اسلامی کمک می کند.
بی  کارکرد  و  ها  اثربخشی  برشمردن  با  وی 
اهمیت و  امروز، گفت: در  بدیل رسانه در جهان 
تصمیم سازی رسانه در عصر کنونی به عنوان یکی 
وجود  تردیدی  هیچ  دموکراسی  اساسی  ارکان  از 
تفاوت  این مهم بی  به   ندارد و نمی توان نسبت 

بود.
نماینده عالی دولت در گیلان با تاکید بر اینکه رسانه به عنوان 
رکن چهارم دموکراسی می تواند در حل مشکلات موثر باشد، 
ادامه داد: اگر آحاد جامعه در هر مقام و مرتبه ای به جایگاه 
بهره گیری  به درستی  آن  از ظرفیت  اثربخش رسانه توجه و 
قابل حل  کشور  مشکلات  و  مسایل  از  اعظمی  بخش  کنند، 

است.
رسانه  اهمیت  غزه  جنگ  در  اینکه  به  اشاره  با  حق شناس 
رسانه های  این جنگ  در  افزود:  بود،  مشاهده  قابل  به وضوح 
اجتماعی بستر شنیده شدن صدای مظلومیت فلسطین علی رغم 
قدرت رسانه ای غرب، فراهم کردند که ماحصل آن تظاهرات 
علیه جنایات اسرائیل در کشورهای مختلف و حتی کشورهای 

غربی شد.
وی ارائه خدمات به مردم با بهره گیری از ابزار رسانه در عصر 
کنونی را در ارتباط مستقیم دانست و افزود: هم اکنون بدون 
رسانه، خود را محدود کرده و بدون شناسایی صحیح مسایل، 
در نهایت قادر به ارائه خدمت در شان به مردم در حوزه های 

مختلف نخواهیم بود.
*رسانه ها برای تببین خدمات نظام نقش آفرینی کنند 

مهم  دستاوردهای  تبیین  لزوم  به  اشاره  با  گیلان  استاندار   
مقدس  نظام  استقرار  برکات  اگر  کرد:  بیان  اسلامی  انقلاب 
نشود،  تبیین  جدید  نسل  برای  به درستی  اسلامی  جمهوری 
رسانه های معاند و مخالفان رشد و تعالی ایران اسلامی؛ رژیم 
ملعون پهلوی  را به گونه ای دیگر روایت و عملکرد آن را 

تطهیر می کنند.
به گفته حق شناس، در سالهای ۵۳  تا ۵۶  قیمت نفت چندین 
 ۳۰ زیر  جمعیت  با  نفت  بشکه  میلیون   ۶ روزانه  و  شد  برابر 

میلیون می فروختیم ولی اکنون علی رغم کاهش ارزش دلاری 
 ۸۵ جمعیت  با  نفت  بشکه  میلیون  یک  روزانه  نفت،   فروش 
میلیونی می فروشیم که لازم است این موضوع تبیین شود که 
اداره  چگونه  اسلامی  انقلاب  دوران  و  دوران  آن  در  کشور 

شده و می شود.
وی با بیان اینکه دشمن در تلاش برای نابودی هویت ایرانی- 
مبین  عنوان کتاب آسمانی دین  به  قرآن  اسلامی است،گفت: 
اسلام، منشا خیرات و برکات برای همه انسان هاست و لازم 
است به عنوان هویت اسلامی جاویدان و همیشه ماندگار، نسل 

جدید نیز با آن همراه با تدبر، مانوس شوند.
استاندار گیلان با تأکید بر لزوم توجه به اهمیت جهاد تببین، 
تصریح کرد: خدمات جمهوری اسلامی در حوزه زیرساختی 
تولید  پزشکی،  جاده ای،  ریلی،  فرودگاه،  پل،  احداث  شامل 
قابل توجه  بسیار  ها،  بخش  سایر  و  اجتماعی  فرهنگی،  علم، 
بوده؛ که لازم است در برابر هجمه فراوان رسانه ای بدخواهان 
و دشمنان، رسانه ها برای تببین آن تلاش مصاعف داشته باشند 

و نقش آفرینی کنند.
حق شناس با بیان اینکه جهان سلطه آنچنان کشور را با کمبود 
معرفی می کند، که گویی هیچ توسعه ای اتفاق نیافتاده است، 
افزود: آمریکا به بهانه عدم رعایت حقوق بشر، ایران را تحریم 
اختیار  سکوت  صهیونیستی  رژیم  جنایات  علیه  ولی  می کند 
کرده و از سال ۱۹۷۰ تاکنون ۴۹ قطعنامه علیه اسرائیل را وتو 

کرده است.
وی هم افزایی و وفاق در جریانات سیاسی را موثرتر از تعارض 
افکار آنان دانست و درگیری داخلی سیاسیون را موجب سوء 
منافع  بیان کرد: آمریکا در راستای  استفاده دشمنان خواند و 
خود استفاده از هر سلاحی را بلامانع می داند، ولی خودمان 

گاهی اوقات در کشور  یادمان می رود که دشمن 
ایران  اسلامی  جمهوری  ماهیت  نابودی  هدفش 

است، نه یک جریان سیاسی.
بیش  امروز  رسانه  اینکه  بیان  با  گیلان  استاندار 
سرمایه  ایجاد  در  افزاری  سخت  امکانات  از 
و عمل  اگر حرف  افزود:  است،  موثر  اجتماعی 
به  مردم  اعتماد  افزایش  به  باشد،  یکی  مسئولان 
کارگزاران نظام مقدس جمهوری اسلامی کمک 

می کند.
سیاسی،  اولویت های  حق شناس،  گفته  به   
گیلان  اجتماعی  و  ورزشی   فرهنگی،  اقتصادی، 
باید توسط مدیران با استفاده از اصحاب رسانه 
شناسایی شود که این مهم در کشور و استان در 

حال انجام است.
اجتماعی موجود  از دلایل آسیب های  وی یکی 
در برخی از مناطق کشور را نتیجه اهمیت ندادن 
اقتصادی دانست و گفت: در بیش از  به مسائل 
۳۰ سال گذشته مقام معظم رهبری شعار سال را 
با عناوین اقتصادی نام گذاری کردند ولی در ۶ 
به خوبی  نتوانستیم  قبلی در کشور  توسعه  برنامه 

به این مهم توجه کنیم.
به  رسانه  اصحاب  توجه  لزوم  بر  تاکید  با  گیلان  استاندار 
تصریح  در حوزه کشاورزی،  بویژه  استان  اولویت دار  مسائل 
کرد: تولید محصولات راهبردی همچون چای، برنج، زیتون و 
بادام در گیلان، آنچنان برای تولیدکنندگان اقتصادی نیست که 
ماحصل آن فروش اراضی بکر زراعی است، از این رو انتظار 
می رود رسانه ها به این مسائل دغدغه مندانه ورود کرده و در 

تصمیم سازی ها اثرگذار باشند.
توسعه  عدم  را  گیلان  مشکلات  از  دیگر  یکی  حق شناس 
طرح های  گفت:  و  برشمرد  فاضلاب  حوزه  زیرساخت های 
فاضلاب در استان  تقریبا ۲۶ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و 
این امر در استان های دیگر تا ۶۰ درصد است، این در شرایطی 
است که به دلیل بالا بودن سطح آب های زیرزمینی، باید  این 
پروژه ها در استان های شمالی با اولویت بیشتر پیگیری شود.

کمتربرخودار  مناطق  از   خود  بازدیدهای  به  اشاره  با  وی 
حاشیه مرکز استان، بیان کرد: دیروز همراه مدیران کل دستگاه 
های اجرایی از یکی از محلات محروم رشت که با معضلات 
کاستن  یقین  به  قطع  کردیم،  بازدید  است  مواجه  عدیده ای 

مشکلات این مناطق رضایت بیشتر مردم را همراه دارد.
حل  برای  چهاردم  دولت  اهتمام  به  اشاره  با  گیلان  استاندار 
رسانه  تلاش  تمام  معتقدم  کرد:  تاکید  جامعه،  جاری  مسایل 
از  مردم  به  خدمت  رویکرد  با  همراهی  استان  در  فعال  های 
سوی مسئولان، در کسب رضایت مردم شریف و عزیز گیلان 

سرافراز است.
گفتنی است در پایان این آئین از برگزیدگان دهمین جشنواره 

رسانه ای ابوذر استان گیلان تجلیل به عمل آمد. 

رییس شورای شهر رشت با اشاره به اینکه سیاست گذاری ها 
گفت:  باشد  درآمدزایی  بر  مبتنی  نباید   ۱۰۰ ماده  در 
رویکردهای  با  همراه  باید  صد  ماده  در  سیاست گذاری ها 

بازدارنده و ضابطه مند باشد.
در کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر رشت به ریاست دکتر 
محمدحسین واثق کارگرنیا، تعرفه پیشنهادی عوارض و بهای 

خدمات سال ۱۴۰۴ شهرداری رشت بررسی شد.
محمدحسین واثق کارگرنیا، رئیس شورای اسلامی شهر رشت 
در این جلسه گرامی داشت یاد و خاطره شهدای ایران اسلامی 
اظهار کرد: این جلسه برای تفهیم لایحه بودجه و تجمیع آراء 
تشکیل  شهرداری   ۱۴۰۴ بودجه بندی  در  تصمیم سازی  برای 
شده و تعرفه پیشنهادی شهرداری برای سال ۱۴۰۴ با حضور 

اعضای شورا، شهردار و مدیران شهرداری بررسی می شود.
مدیریت شهری رشت همواره تلاش کرده  اینکه  بیان  با  وی 
که در هر سال ضمن اصلاحات موارد و افزودن تبصره های 
تعرفه های  در  افزود:  شود  امور  هموارسازی  موجب  تکمیلی 
عمومی  رضایت  شود  تلاش  سازها  و  ساخت  به  مربوط 
شهروندان و بازدارندگی در تخلفات ساختمانی مد نظر قرار 

گیرد.
رییس شورای شهر رشت با اشاره به اینکه سیاست گذاری ها 
گفت:  باشد  درآمدزایی  بر  مبتنی  نباید   ۱۰۰ ماده  در 
رویکردهای  با  همراه  باید  صد  ماده  در  سیاست گذاری ها 

بازدارنده و ضابطه مند باشد.
با افزایش جرائم ماده ۱۰۰ مخالفیم

برنامه  کمیسیون  رئیس  و  شورا  عضو  شفیعی،  شمس  سید 
بودجه وحقوقی شورای شهر رشت نیز این جلسه با ذکر آنکه 
با افزایش تبصره ماده ۱۰۰ مخالفیم و در سال ۴۰۴ اعتقاد به 
تثبیت تعرفه ها داریم گفت: با توجه به آنکه حدود ۷۰درصد 
ساخت و سازهای شهر در املاک نسقی است و در ماده ۱۰۰ 

باید اقشار کم درآمد را مدنظر داشت.
وی گفت: شورای ششم سه سال متوالی افزایش تعرفه داشته 

و اعتقاد ما امسال بر تثبیت نسبی قیمت هاست.

تخلفات  در  نیز  بازدارندگی  اهرم  باید  اینکه  تایید  با  شفیعی 
وجود داشته باشد گفت: باید افزایش تعرفه با توجه به منطقه 
و شرایط ملکی صورت گیرد و این ضعف قانونگذاری است 

که تمام املاک و اقشار با یک نگاه دیده شوند.
اقشار کم درآمد را مدنظر  با  باید تعاملات  وی تصریح کرد 

قرار دهیم.
در ساخت و سازها با اقشار کم درآمد تعامل حدکثری شود

با  شهر  خدمات  و  بهداشت  کمیسیون  رئیس  کرنق  کریمی 
یاداور شدن کاهش ساخت و سازها در سال های اخیر گفت: 
دارند  پرداخت  مشکل  نیز  یک  در ضریب  شهروندان  بعضی 
و شورای ششم در سه سال اخیر عوارض را از مبلغ ۶۰۰ به 
حدود چهار میلیون تومان ارتقاء داده و به استانداردها نزدیک 
کرده و لذا افزایش های حداقلی در این حیطه توصیه میگردد.

پیمانکاران  برخی  برای  تخلف  بازدارنده  اهرم  ایجاد  لزوم 
ساختمانی

این  با  نیز  شهرسازی  کمیسیون  رئیس  عباس نژاد،  مسعود 
متفاوتی  شرایط  مختلف،  ساختمانی  پرونده های  که  توضیح 
دفعات  به  بعضی سازندگان  از سوی  دارند و سودجوییهایی 
صورت می گیرد گفت: دیده شده در فضایی که عرفا گنجایش 
۲۰۰ خانوار را دارد عملا ۴۰۰ خانوار گنجانده شده و یا از 
صورت  دست  این  از  تخلفاتی  و  شده  کم  و...  سبز  فضای 

گرفته و لذا مدیران شهری باید به نحوی اهرمهای بازدارندگی 
را قوی کنند.

رضا عاشری نیز در این رابطه گفت: اگر در این رابطه تعرفه 
ابلاغات  طبق  و  خودکار  شکل  به  نکنیم  مشخص  خاص 

کشوری افزایش ۲۰درصدی تعرفه خواهیم داشت.
تعرفه  افزایش  درصدی  افزایش۲۰  با  بند  این  در  نهایت  در 

موافقت شد.
به  بند  پیشنهادی شهرداری  این جلسه دستورالعمل تعرفه  در 
بند بازخوانی شد و پیشنهادات شهرداری در مواردی مربوط 
به افزایش ۱۰ درصدی عوارض مربوط به دکل ها، افزایش ۲۰ 

درصدی جایگاه های سوخت،
بند  دو  در  کاربری ها  تغییر  به  مربوط   ۱۳ ماده  عوارض 

الف و ب به موافقت اعضا رسید.
در ادامه ضمن بحثهای مبسوطی در موضوع حفاری ها عنوان 
شد: حفاری های معابر که توسط دستگاه های حفار ایجاد شده 
طی سنوات انباشته شده و مبالغ مطالبات از سوی شهرداری 
ادارات مختلف  و  اما چون دستگاه های حفار  است  مشخص 
آب برق گاز و... آن را رویت یا تایید نکرده اند، مبالغ انباشته 

و در وصول بلاتکلیف است.
اعضای کمیسیون در موضوع حفاری ها با افزایش ۳۰ درصدی 

تعرفه موافقت کردند.
پس  شد  مقرر  شهرداری  مدیران  نظر  اظهار  از  پس  همچنین 
سرویس  مانند  ساختمانها  در  کودک  و  مادر  اتاقهای  این  از 
بهداشتی های عمومی و نمازخانه ها شامل بخشودگی عوارض 

اعلام گردد.
کما  شهردار  اختیارات  عوارض  تقسیط  پرونده های  در 

فی السابق ۲۰ میلیارد تومان است
مبنی  پیشنهاد شهرداری  با  تلفیق شورای رشت  در کمیسیون 
بر افزایش اختیارات شهردار در تقسیط ها تا سقف ۵۰ میلیارد 
تومان مخالفت و تصریح شد اختیارات شهردار در تخفیف و 
تقسیط کما فی السابق تا سقف ۲۰ میلیارد است و مبالغ بالاتر 

باید طی لایحه به شورای شهر ارجاع شود.

شفیعی در کمیسیون تلفیق شورای شهر رشت:

با افزایش جرائم ماده ۱۰۰ مخالفیم 

زمانی  تقارن  گفت:  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
برگزاری  جهت  مناسبی  فرصت  شعبانیه  اعیاد  با  فجر  دهه 
برنامه ها  این  قالب  در  که  است  متنوعی  و  شاد  جشن های 
دستاوردهای انقلاب اسلامی در سطح ملی، استانی و منطقه 

آزاد انزلی باید تشریح و تبیین گردد.
به  انزلی  آزاد  منطقه  فجر  دهه  گرامیداشت  ستاد  جلسه 
و  مدیره  هیئت   رئیس  مقدم«  طاعتی  »مصطفی  ریاست 
برنامه های  نهایی  هماهنگی  به  منظور  سازمان  مدیرعامل 

تنظیم شده؛ برگزار شد. 
بیان  برای  مناسبی  فرصت  را  فجر  دهه  مقدم«  »طاعتی 
و  نموده  ارزیابی  ایران  اسلامی  جمهوری  دستاوردهای 
ششمین  و  چهل  گرامیداشت  برنامه های  راهبرد  مهم ترین 
مبتنی  انزلی را  انقلاب اسلامی در منطقه آزاد  پیروزی  بهار 
فعالان  و  گردشگران  مردم،  میان  نشاط  و  امیدآفرینی  بر 

اقتصادی عنوان کرد.

متولیان  نظام،  ولی نعمتان  به عنوان  مردم  اینکه  بیان  با  وی   
لزوم  بر  می شوند،  محسوب  فجر  دهه  اصلی  بهره مندان  و 
برپایی  در  مردمی  توانمندی های  ظرفیت ها،  از  استفاده 
و  کرد  تصریح  اسلامی  انقلاب  پیروزی  سالگرد  برنامه های 
گفت: تقارن زمانی دهه فجر با اعیاد شعبانیه فرصت مناسبی 
برای برگزاری جشن های شاد و متنوعی است که در قالب 
ملی،  سطح  در  اسلامی  انقلاب  دستاوردهای  برنامه ها  این 

استانی و منطقه آزاد انزلی باید تشریح و تبیین گردد.
 مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به فرمایشات 
داشت:  اظهار  تبیین،  در خصوص جهاد  رهبری  معظم  مقام 
و  آرامش  دشمنان  و  متخاصم  رسانه های  که  دورانی  در 
موفقیت مردم ایران عزیز با ارائه اخبار کذب و مغالطه آمیز 
می باشند، وظیفه  آینده کشور  نسبت  مردم  ناامیدی  دنبال  به 
از  دقیق  و  صحیح  رسانی  اطلاع   زمانی،  مقطع  این  در  ما 

عملکرد و برنامه های سازمان در حوزه های مختلف است.

موظف به تسهیلگری، اجرای قانون و خدمات رسانی به 
و سرمایه گذاران هستیم اقتصادی  فعالین 

 وی اولویت افتتاح طرح های عمرانی، سرمایه گذاری در این 
سرمایه گذاری های  توسط  شده  تکمیل  طرح های  به  را  ایام 
تسهیلگری،  به  موظف  افزود:  و  کرد  بیان  خصوصی  بخش 
اجرای قانون و خدمات رسانی همه جانبه به فعالین اقتصادی 
با هم افزایی قابل  تحقق  این مهم  و سرمایه گذاران هستیم و 
نشاط  و  امیدآفرینی  نیز  امر  این  دستاورد  مهم ترین  و  بوده 

عملی ولی  نعمتان ما است.
سازمانی  مدیران  و  معاونین  نشست  این  در  است  گفتنی   
عضو ستاد گرامیداشت دهه فجر منطقه آزاد انزلی گزارشی 
از افتتاح پروژه ها و آغاز عملیات اجرایی طرح ها و برنامه ها 
باشکوه تر  برپایی  جهت  خود  کاری  حوزه  اقدامات  و 
انقلاب اسلامی  پیروزی  جشن های چهل و ششمین سالگرد 

ارائه کردند.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی در جلسه ستاد گرامیداشت دهه فجر: 

امیدآفرینی و نشاط میان مردم، سرلوحه اقدامات باشد 

نماینده مردم شهرستان های رشت و خمام در مجلس شورای 
با  گیلان  استان  برق  توزیع  شرکت  در  حضور  با  اسلامی، 
مدیرعامل این شرکت دیدار و درباره مشکلات برق استان 

به ویژه در شهرستان های رشت و خمام گفتگو کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، مهدی فلاح نماینده 
مردم شهرستان های رشت و خمام در مجلس با حضور در 
شرکت  این  مدیرعامل  با  گیلان  استان  برق  توزیع  شرکت 
دیدار و درباره مشکلات برق استان به ویژه در شهرستان های 

رشت و خمام گفتگو کرد.
دکتر فلاح در این دیدار با انتقاد از نحوه جبران ناترازی برق 
هم زمان  و  می کنیم  تولید  برق  گیلان،  »در  گفت:  در کشور 
شاهد قطعی برق هستیم. سایر استان ها نیز باید در تولید برق 

مشارکت کنند و نه اینکه تنها مصرف کننده باشند.«
با  چرا  که  دهد  توضیح  باید  نیرو  وزیر  »آقای  افزود:  وی 
وجود مازاد تولید برق در گیلان، باز هم شاهد قطعی برق در 
این استان هستیم؟ اگر دیگر استان ها به تکالیف خود عمل 

نمی کنند، نباید گیلان تحت فشار قرار گیرد.«
تأکید بر طرح سوال از وزیر نیرو

عضو کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
از  سوال  طرح  باشد،  داشته  ادامه  روند  این  »اگر  کرد: 
گیلان  استان  کرد.  خواهم  مطرح  مجلس  در  را  نیرو  وزیر 
امکانات  ما  و  است  بسیاری  مسافران  پذیرای  تعطیلات  هر 
چنین  در  نداریم.  پذیرایی  این  برای  کافی  زیرساخت  و 
تلویزیون  و  یخچال  می شود،  قطع  ما  بومی  برق  شرایطی، 
گیلانی ها می سوزد، بنزین کم می آید، و نان به مردم استان 

نمی رسد. این وضعیت غیرقابل قبول است.«
توزیع عادلانه منابع و اعتبار

منابع  عادلانه  توزیع  ضرورت  بر  تأکید  با  فلاح  دکتر 
کابل های  توزیع  در  استان ها  »برخی  گفت:  اعتبارات  و 
هنوز  اما  رسیده اند،  درصد   ۱۰۰ به  ترانس  و  خودنگهدار 
محروم  زیرساخت ها  در  که  گیلان،  به  اعتبار  میزان  همان 
است، اختصاص داده می شود. ما نیز باید به سطح رفاه سایر 
استان ها برسیم. چرا تنها به مردم گیلان فشار وارد می شود؟ 

نجابت مردم گیلان نباید مورد سوءاستفاده قرار گیرد.«
ضرورت استفاده از ظرفیت انرژی هسته ای

وی با اشاره به هزینه های سنگین سوخت کشور افزود: »هر 
هزینه های سوخت  کشور صرف  بودجه  از  یک ششم  سال 
می شود. با تاسیس ۱۰۰ نیروگاه هسته ای می توانیم برق مازاد 
تولید کرده و صادر کنیم. این نیروگاه ها ۵۰ سال عمر مفید 
دارند که ۱۰ سال نخست هزینه ها جبران شده و ۴۰ سال بعد 
هسته ای  سوخت  ظرفیت  از  باید  داشت.  خواهند  سوددهی 

برای تامین برق و کاهش ناترازی استفاده کنیم.«
انتقاد از تصمیمات غیرکارشناسی

دکتر فلاح با انتقاد از برخی تصمیمات غیرکارشناسی گفت: 
را  مازوت سوزی  نیروگاه های  و  نسوزانید  مازوت  »گفته اند 
پلمب کرده اند، در حالی که تنها ۷ درصد برق کشور از این 
طریق تولید می شد. سپس تمام ذخایر گازوئیل را نیز به بهانه 
جلوی  هستید،  صادق  مردم  با  اگر  سوزاندند.  هوا  آلودگی 
را  داخلی  بی کیفیت  تولید خودروهای  و  فلر  گاز  سوزاندن 

بگیرید. برخی تصمیمات بیشتر شبیه شوخی است.«
مردم نباید هزینه ناکارآمدی مسئولان را بپردازند

خود  وظایف  به  باید  »دولت ها  کرد:  تصریح  پایان  در  وی 
جبران  مردم  جیب  از  را  خود  کم کاری های  و  کنند  عمل 

نکنند. مردم نباید هزینه ناکارآمدی مسئولان را بپردازند.«

از  نفر   ۶۱۰ قطعی  ثبت نام  از  گیلان،  زیارت  و  حج  مدیر 
گفت:  و  داد  خبر  استان  در   ۱۴۰۴ تمتع  حج  متقاضیان 
انتخاب  و  قطعی  ثبت نام  به  نسبت  دارند  فرصت  متقاضیان 

کاروان اقدام کنند. 
آغاز  به  اشاره  با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  اسکندری  وحید 
کاروان  انتخاب  و   ۱۴۰۴ تمتع  حج  ثبت نام  کردن  قطعی 
توسط متقاضیان استان گیلان از ۲۰ دی ماه، اظهار کرد: کلیه 
و  حج  سازمان  واحد  پنجره  سامانه  به  می توانند  متقاضیان 
زیارت به نشانی my.haj.ir مراجعه و ثبت نام و کاروان خود 

را قطعی کنند.
وی از ثبت نام قطعی ۶۱۰ نفر از متقاضیان حج تمتع ۱۴۰۴ 
خبر داد و افزود: ظرفیت کاروان های حج تمتع گیلان ۷۲۵ 

نفر است.
مدیر حج و زیارت گیلان با بیان اینکه در مجموع ۹ هزار و 
۳۷۰ گیلانی دارای فیش حج تمتع هستند، یادآور شد: ۵۳۱ 
را  تومان  میلیون   ۱۵۰ مبلغ  پیش ثبت نام  مرحله  در  متقاضی 
واریز کرده بودند که اکنون می توانند نسبت به قطعی کردن 

ثبت نام و انتخاب کاروان اقدام کنند.
 ،۱۴۰۳ تمتع  حج  به  نفر   ۶۳۰ اعزام  به  اشاره  با  اسکندری 
به سرزمین  کاروان  پنج  قالب  در  این حجاج  کرد:  تصریح 

وحی اعزام شدند.
وی در ادامه با بیان اینکه از شهریورماه سال جاری تاکنون 
اعزام  عربستان  کشور  به  گیلان  از  مفرده  عمره  کاروان   ۲۳
شده است، گفت: دارندگان اسناد ودیعه گذاری عمره مفرده 
ثبت نام  بهمن ماه  در  اعزام  برای  می توانند   ۶۰۰ اولویت  تا 

کنند.
از  مفرده  عمره  زائران  اعزام  از  گیلان  زیارت  و  حج  مدیر 
فرودگاه بین المللی امام خمینی تهران خبر داد و اضافه کرد: 
استان  زیارتی  دفتر خدمات  به ۵۶  مراجعه حضوری  امکان 

جهت ثبت نام وجود دارد.

به گفته مدیر کل بنیاد مسکن گیلان، برای احداث ۵۵۴ واحد 
مسکن محرومین در شهرهای رشت، شفت، فومن، بندرانزلی، 
راه  طریق  از  زمین  لوشان،  و  کیاشهر  سرا،  صومعه  آستارا، 
داده شده  بنیاد مسکن گیلان تحویل  به  و شهرسازی گیلان 

است.
»حامد دائمی« مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گیلان در 
گفت وگو با فارس با بیان اینکه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
تشکیل   جامعه  از  محرومیت  رفع  هدف  با  که  است  نهادی 
شده است، اظهار کرد: این نهاد باید میزان خدمات رسانی به 
قشر محروم و بی بضاعت جامعه را افزایش داده و برای رفع 

نیازهای این قشر تلاش و جدیت بیشتری انجام گیرد.
اینکه مسئله مسکن و مسکن محرومین، همواره  بیان  با  وی 
برای  از مهم ترین دغدغه ها  به ویژه در چند دهه  اخیر یکی 
تقریباً تمامی دولت ها بوده، افزود: مسئله مسکن محرومین و 
افزایش امکان دستیابی به مسکن برای اقشار کم درآمد جامعه 

از اهمیت دوچندان برخوردار است.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گیلان با اشاره به نقش 
نهاد های حاکمیتی مرتبط با موضوع تامین مسکن محرومین 
بیان کرد: نقش نهاد های حمایتی در کنار بنیاد مسکن به  عنوان 
گرفت.  نادیده  نمی توان  را  محرومین  مسکن  ساخت  متولی 
دائمی از برگزاری جلسات متعدد با مدیران کل کمیته امداد، 
سازمان بهزیستی و سازمان بسیج سازندگی خبر داد و گفت: 
نهادهای حمایتی با تامین منابع مالی می توانند به تسریع در 

روند ساخت مسکن محرومین کمک ویژه ای داشته باشند.
به گفته دائمی، در راستای اجرای منویات مقام معظم رهبری 
و تحقق اهداف و سیاست های ابلاغی دولت به منظور تامین 
تفاهم  به استناد  اقشار کم درآمد و محرومین جامعه  مسکن 
نامه سازمان ملی زمین و مسکن با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
در مناطق شهری استان برای احداث ۵۵۴ واحد در شهرهای 
رشت، شفت، فومن، بندرانزلی، آستارا، صومعه سرا، کیاشهر 
و لوشان، زمین از طریق راه و شهرسازی گیلان به بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی استان گیلان تحویل داده شده است.

مدیر کل بنیاد مسکن گیلان خبر داد
تأمین زمین ساخت مسکن 

محرومین ۸ شهرستان گیلان

فرهنگ های  خرده  اینکه  بیان  با  گیلان  قدس  سپاه  فرمانده 
باید  رسانه ای  روایت گری  گفت:  شوند،  روایت  جامعه 

عمومی و همگانی شود.
اختتامیه  آئین  در  دامغانی  حمید  سردار  مهر،  گزارش  به 
دهمین جشنواره رسانه ای ابوذر در سالن اجتماعات حزین 
پیروزی  و  رجب  مبارک  ایام  تقارن  به  اشاره  با  لاهیجی 
محور مقاومت اظهار کرد: بیش از ۱۶ ماه بمباران و جنگ 
وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه و فلسطین، محور 

مقاومت به پیروزی رسید.
جایگاه  و  اهمیت  به  اشاره  با  گیلان  قدس  سپاه  فرمانده 
افکار  دهی  جهت  کرد:  اضافه  مختلف  ابعاد  در  رسانه 
عمومی و هم راستاسازی مردم با سیاست های حکمرانی از 

دریچه رسانه می گذرد.
نظام  علیه  دشمن  جنگ های  مصادیق  به  اشاره  با  دامغانی 
اسلامی بیان کرد: جنگ شناختی می تواند یکی از مهم ترین 

آثار مخرب علیه بشریت باشد.
جامعه  پیروزی  رمز  شناختی  جنگ  اینکه  به  اشاره  به  وی 
موفقیت  روایت ها  جنگ  در  اشرافیت  افزود:  است،  امروز 

محور مقاومت را رقم رد.
فرمانده سپاه قدس گیلان با اشاره به رسوخ هوش مصنوعی 
هوش  بکارگیری  با  دشمن  کرد:  اضافه  مختلف  ابعاد  در 

مصنوعی دنبال حکمرانی جهانی فضای مجازی است.
اجتماعی را  اینکه دشمن شبکه های  بیان  با  سردار دامغانی 
شبکه های  و  مجازی  فضای  گفت:  می بینند،  مثابه سلاح  به 

مجاری موشک نقطه زن دشمن هستند.
با اشاره نقش رسانه در گام دوم انقلاب و شکل دهی  وی 
افسران جبهه جنگ  خبرنگاران  افزود:  اسلامی  نوین  تمدن 

نرم و شناختی هستند.
ناامیدسازی  دنبال  بیان دشمن  با  فرمانده سپاه قدس گیلان 
با  دشمن  ارتباطی  سیاه چاله های  گفت:  است،  جامعه 
رفتارشناسی تفکرات و اندیشه های افراد را تسخیر می کنند.

سردار دامغانی با تاکید بر لزوم استفاده از هوش مصنوعی 
بیان کرد: هوش مصنوعی باید فرصتی برای ترویج فرهنگ 

انقلاب اسلامی باشد.
وی با اشاره به اثرگذاری جلوه های عاشقی، راهیان نور و 
در  نباید  را  نوجوان  و  جوان  نسل  افزود:  پیشرفت  راویان 

سیاه چاله های فکری و ارتباطی دشمن رها کرد.
حاضر  نسل  اینکه  بیان  با  گیلان  قدس  سپاه  فرمانده 
ناجوانمردانه در حصر فکری و رسانه ای دشمن قرار دارند، 
تراز  در  رسانه ای  پیوست  حاضر  نسل  برای  باید  گفت: 

انقلاب اسلامی داشته باشیم.
روایت  جامعه  فرهنگ های  خرده  اینکه  بیان  با  دامغانی 
و  عمومی  باید  رسانه ای  روایت گری  کرد:  اضافه  شوند، 

همگانی شود

فرمانده سپاه قدس گیلان :
روایت  گری رسانه ای عمومی و 

همگانی شود

فرماندار لنگرود، از صدور بالغ بر ۱۶ هزار جلد سند مالکیت 
زمینه  این  در  گفت:  و  داد  خبر  این شهرستان  در  روستایی 

لنگرود در گیلان در رتبه چهارم قرار دارد. 
محمدرضا جلالی در گفت وگو با ایسنا، صدور اسناد مالکیت 
در روستاها و شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت را بر عهده 
بنیاد مسکن دانست و اظهار کرد: شهرستان لنگرود از حیث 
صدور سند روستایی رتبه چهارم و سند شهری رتبه اول را 

در بین ۱۷ شهرستان گیلان دارد.
وی متوسط شاخص برخورداری استان گیلان در صدور سند 
افزود:  و  دانست  درصد   ۴۴ را  شهری  و  روستایی  مالکیت 
رتبه  درصد   ۵۵ برخورداری  شاخص  با  لنگرود  شهرستان 

پنجم استان را دارد.
فرماندار لنگرود با بیان اینکه ۱۱۰ روستای بالای ۲۰ خانوار 
و چهار شهر داریم، گفت: جهت صدور اسناد مالکیت، به ۶۰ 

روستا و هر چهار شهر ورود کردیم.
جلالی تعداد کل اسناد روستایی صادر شده در شهرستان را 
۱۶ هزار و ۶۴۸ جلد سند دانست و گفت: در بخش شهری 

نیز ۸۷۳ جلد سند صادر کردیم.
وی با اشاره به جدید بودن کار نقشه برداری و صدور سند 
شهری  و  روستایی  سند  صدور  سهمیه  شد:  متذکر  شهری، 
شهرستان در سال جاری به ترتیب یک هزار و ۲۷۰ و ۵۰۰ 
جلد بود که تاکنون ۹۱۷ سند شامل ۴۷۲ سند روستایی و 
۴۴۵ سند شهری صادر شده است. همچنین دو هزار و ۳۰۰ 
که  کردیم  ارسال  شهرستان  اسناد  ثبت  اداره  به  را  پرونده 

بیشتر از سهمیه بود.

صدور بالغ بر ۱۶ هزار جلد سند 
مالکیت روستایی در لنگرود



راهکار ورزش کارگران برای 
فرار از افسردگی، نسخه 

لاکچری است

زندگی لاکچری اینفلوئنسرها: توهمی 
جذاب در برابر واقعیت های تلخ اجتماعی

مجازی  فضای  حوزه  در  بی شماری  پژوهش های  و  مطالعات 
و  دانشگاه ها  در  خارجی  و  ایرانی  اینفلوئنسرهای  عملکرد  و 
مشترک  خروجی  که  است  شده  انجام  علمی  پژوهشکده های 
همه آنها نشان می دهد که »تأثیر اینفلوئنسرها بر سبک زندگی و 
رفتار عامه مردم حقیقتی انکارناشدنی است و آنها تبدیل به یک 
گروه مرجع در اقتصاد لباس، غذا و مهمانی و حتی سبک زندگی 
شده اند.« تحقیقات و پژوهش های دانشگاهی در حوزه مطالعات 
فرهنگی نشان می دهد که سبک کاری اینفلوئنسرهای ایرانی در 
فضای مجازی طی یک سال اخیر برای کسب درآمد بیشتر، تغییر 
کرده است و آنها وارد فاز جدیدی از تبلیغات شده اند. پژوهش 
دانشجویان دانشگاه آزاد واحد تهران مرکز بیانگر این است که 
»برگزاری جشن ها و مهمانی های متفاوت و به اصطلاح لاکچری 
و البته سریالی با تم های بسیار گران و خاص« پدیده نوظهور در 
بازار اینفلوئنسری است که صفر تا صد آن نه تنها برای این افراد 
هزینه ای ندارد، بلکه از آن درآمد چند صد میلیونی کسب می کنند.

در یک نمونه آخر، خانم اینفلوئنسری با تقریبا 500هزار دنبال کننده، 
تعیین  جشن  اولی  که  کرده  برگزار  یک ماه  فاصله  به  2مهمانی 
4ساله اش  دختر  تولد  دومی جشن  و  راهش  در  فرزند  جنسیت 
بوده که هر دو در یک فضای اجاره ای مخصوص برگزاری جشن 
دیگر  اینفلوئنسرهای  سایر  با حضور  و  تهران  شمالی  منطقه  در 
با گذاشتن پست  اینفلوئنسر  بوده است. در هر دو جشن، خانم 

اینستاگرامی و نزدیک 20استوری از جشن، از شرکت اجاره دهنده 
فضای جشن گرفته تا تولیدکننده کیک و شیرینی ها، بادکنک آرایی 
غذا،  میزهای  طراح  فرزندش،  و  خود  کفش  و  لباس  استند،  و 
فینگرفود و نوشیدنی، کفش و حتی سالن زیبایی که برای آرایش 
صورت رفته، تبلیغ کرده و برای تک تک این آیتم ها معرفی مفصلی 
داشته است. به روایت این پژوهش، »هزینه استوری این اینفلوئنسر 
برای تبلیغ بین 50تا 80میلیون تومان برای یک روز کامل است و 
او برای یک جشن شخصی نزدیک به 20استوری تبلیغی گذاشته 

است.«
حمایت مجازی اینفلوئنسرها از یکدیگر

بقیه  و  نمی شود  ختم  اینفلوئنسر  خانم  این  به  ماجرا  البته 
اینفلوئنسرهای زن ایرانی در فضای مجازی نیز این سبک را دنبال 
زمینه  این  در  هم  را  همدیگر  بهتر،  شدن  دیده  برای  و  می کنند 
تبلیغ  در صفحات خود  را  دیگری  مهمانی  کدام  هر  و  حمایت 

می کنند.
 به طور نمونه یک خانم اینفلوئنسر دیگر برای جشن عقد مجلل 
خود، از سالن مجلل این مراسم گرفته تا طلافروشی که حلقه خود 
و داماد و سرویس هایی که سر سفره عقد هدیه گرفته اند، لباس 
و سالنی که آرایش او را انجام داده، تبلیغ مفصلی در استوری ها 

کرده که نزدیک به یک هفته طول کشیده است.
تلاش برای شبیه شدن به اینفلوئنسرها

درحالی که  برق  و  پرزرق  زندگی های  ترویج  و  تبلیغ  اثرگذاری 
می گذرانند،  روزگار  اقتصادی  فشار  تحت  مردم  از  بسیاری 
مدت هاست که از سوی جامعه شناسان مورد بررسی قرار گرفته 
است. برای اینکه میزان اثرگذاری این سبک زندگی بر خانواده ها و 
به خصوص پدر و مادرهای ایرانی عیان شود، فقط کافی است که 
در میان نظرات صفحات اینچنینی قدم زد.به طور قطع بسیاری از 
دنبال کنندگان، پول برگزاری مهمانی های گران قیمت اینفلوئنسرها 
تا  به قدر وسع خود تلاش می کند  اما هردنبال کننده  ندارند،  را 
اینستاگرام شود؛ به همین  بیشتر شبیه چهره های معروف  هر چه 
دلیل زیر پست های جشن و تولد اینفلوئنسرها پر از سؤالاتی در 
طراح  لباس، شرکت  خرید  محل  مهمانی،  برگزاری  نحوه  مورد 
فضا و... است.عنصر اصلی نمایش جهت دیده شدن و افزایش 
محبوبیت »اغراق« است و اینستاگرام که شبکه ای تصویرمحور با 
امکانات پرشمار ویرایش عکس است، بهترین فضا برای به تصویر 
کشیدن مسابقه مصرف گرایی است. نمایش روابط سرشار از عشق 
و احساس رضایت از زندگی و خوشبختی میان زوجین تصویری 
تحلیل  می شود.در  بازنمایی  این صفحات  در  به شدت  که  است 
دنبال کنندگان  کامنت های  براساس  رابطه  همین  در  محتوایی که 
دنبال کنندگان  از  زیادی  بخش  شد  مشخص  بود،  شده  انجام 
و  دارند  آن  توضیحات  و  عکس ها  این  از  همدلانه ای  خوانش 
به عبارت دیگر، این نمایش را باور می کنند. این هواداران که اکثرا 
به مریدان فعالان اینستاگرام تبدیل شده اند، مرتب با نوشتن نظراتی 
ما  »کاشکی  شانسید«،  »چقدر خوش  حالتون«،  به  »خوش  مانند 
از زندگی شخصی شان را  نارضایتی  این احساس  هم...« مراتب 
بیان می کنند.برای اینکه بازیگران اینستاگرامی بتوانند در این فضا 
تصویرشان  باید  شوند،  نجومی  درآمد  با  اینفلوئنسری  به  تبدیل 
را در ذهن دنبال کنندگان مدیریت کنند و خود را در هر نقشی 
بی عیب و نقص و ایده آل نمایش دهند. چنین تصویری به فرد فعال 
در اینستاگرام این امکان را می دهد که تبدیل به گروه مرجعی برای 
هواداران شود و در نتیجه با تأثیرگذاری بالا، تبلیغات گران تری 
دریافت کند. نتیجه چنین اتفاقی، ترویج استانداردهای اغراق آمیز 
از مفاهیمی همچون مادری، همسری )هم زنانگی و هم مردانگی(، 

زیبایی و خانه داری در این صفحات است.
در این صفحات شما زنی کدبانو، همواره آرایش کرده با لباس های 
تزئین  و  با غذایی گرم  مرتب  و  تمیز  در خانه ای  زیبا  و  خاص 
شده را می بینید که همسرش مرتب از او عکس می گیرد، برایش 
آرام  و  مرتب  و  تمیز  فرزندانش  می خرد،  رنگارنگ  هدیه های 
مشغول بازی  هستند و خودش مرتب در حال رفتن به آرایشگاه، 
خرید، مهمانی و رستوران است.این سبک زندگی، با ایفای چنین 
نقش هایی که کمتر در زندگی واقعی قابل مشاهده است، تصویری 
از روابط زوجین، والدین و فرزندان ایجاد می کند که فرسنگ ها تا 
واقعیت فاصله دارد و فقط موجب شکل گیری توقعات غیرواقعی 

و نارضایتی از خود واقعی در میان دنبال کنندگان می شود.
مبینا بنی آدم، کارشناس مطالعات فرهنگی:مطالعات و پژوهش های 
بی شماری در حوزه فضای مجازی و عملکرد اینفلوئنسرهای ایرانی 
و خارجی در دانشگاه ها و پژوهشکده های علمی انجام شده است 
که خروجی مشترک همه آنها نشان می دهد که »تأثیر اینفلوئنسرها 
بر سبک زندگی و رفتار عامه مردم حقیقتی انکارناشدنی است و 
آنها تبدیل به یک گروه مرجع در اقتصاد لباس، غذا و مهمانی و 
توانسته اند یک  آنها  نه،  یا  بپذیریم  حتی سبک زندگی شده اند.« 
سبک جدید از زندگی را ترویج دهند که می توان آن را به نیمه 
ابتدای دهه 90که اوج ورود مردم به اپلیکیشن »اینستاگرام« بود و 

نیمه دوم دهه 90و 1400تقسیم کرد.
90که  دهه  ابتدای  در  چیست؟  تقسیم بندی  این  از  منظورمان 
اینفلوئنسرها به شکل خواسته یا ناخواسته در حال رشد بودند، 
سبک معمولی از زندگی خود را نشان می دادند که شبیه اکثریت 
و  زن  2فرزند،  با  خانه دار  زنی  پز،  شیرینی  دخترکی  بود؛  مردم 
ابتدایی  دانش آموزان  معلم  دفتر،  آبدارچی یک  شوهری کارمند، 
زندگی شان  از  روزانه  داستان  و  روایت  یک  بیان  با  آنها  و.... 
توانستند دنبال کنندگان بیشتری را جمع کنند و همین مسئله باعث 
سرریز تبلیغات از تلویزیون و سطح شهر به سمت آنها شد، اما 
کم کم در نیمه دوم دهه 90، زندگی آنها براساس همین تبلیغات و 
نمایش تغییر کرد و آنها توانستند نبض بازار را در دست بگیرند. 
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یک جامعه شناس می گوید: آمارهای دقیقی درباره میزان ورزش 
کردن ایرانی ها وجود ندارد و بیشتر به آمارهای مصرف فراغتی 
و تفریحی مربوط است. 60 درصد جامعه زیر فقر نسبی اند و 30 
درصد هم زیر فقر مطلق داریم. تقریبا بخشی از روستاها و بخش 
زیادی از شهرستان ها زیر خط فقرند. در این وضعیت افراد برای 
تفریح های ساده  و کم هزینه وقت می گذارند و هزینه ورزش کردن 
را در سبد هزینه ای شان نمی بینند.« آمارهای پراکنده از افسردگی تا 
73درصدی مردم ایران خبر می دهند. برخی از تحلیل ها می گویند 
که تورم، کاهش قدرت خرید، مسائل کلان سیاسی و اجتماعی 
این  از مهم ترین عوامل  اجتماعی  و کاهش آزادی های فردی و 
افسردگی جمعی اند. در چنین وضعیتی در راه حلی ساده انگارانه 
برخی از سیاست گذارها راه حل را در افزایش میزان زمان تفریح 
افزایش ساخت  باشگاه( می دانند و  به  )به معنی رفتن  یا ورزش 

پارک های عمومی را راه حل موقتی ماجرا معرفی می کنند.
از طرفی آمار دقیقی از سبد هزینه کرد ایرانی ها برای ورزش وجود 
وضعیت  درباره  ناقص  و  کوچک  داده های  همین  در  اما  ندارد 
تفریح و ورزش خانوار ایرانی، سهم دهک های پایین و ساکنان 
شهرهای جنوبی کشور بسیار کم است. سمیه توحیدلو می گوید: 
»در وضعیت 60درصد فقر نسبی و 30درصد فقر مطلق ایرانی ها 
طبیعی است که هزینه کردن برای مصارف فرهنگی مانند ورزش 

در سبد خانوار ایرانی کم یا حذف شود.«
آمار  اداره  بررسی های  در  ایرانی ها  سوم  و  دوم  مشاغل 

بررسی نمی شود!
طبق این گزارش، ایرانی ها 44.25 ساعت در هفته کار می کنند؛ 
یعنی بیشتر از میانگین جهانی که حدود 38 ساعت است.ورزش 
کردن به معنی رفتن به باشگاه را اگر از جزیی از فرهنگ جامعه 
شهری بدانیم، باید زندگی رومزه بزرگسال ایرانی را بررسی کنیم. 
آمارهای رسمی می گوید که ایرانی ها به طور متوسط 18 ساعت 
 ILO(کار می کنند. طبق گزارش جدیدی از سازمان جهانی کار
از  بیشتر  یعنی  می کنند؛  کار  هفته  در  ایرانی ها 44.25 ساعت   )
میانگین جهانی که حدود 38 ساعت است.درست است که طبق 
آمارها بهینگی کارکردن ایرانی ها وضعیت مطلوبی ندارد اما میزان 
باید  زمانی که در محل کار صرف می شود، مساله ای است که 
به آن توجه کرد. یک پژوهشگر حوزه مطالعات کار به »اعتماد« 
می گوید که در شمارش ساعت های کار طبق آمارهای وزارت 
کار، شغل دوم یا سوم افراد بررسی نمی شود! مثلا مسافرکشی بعد 
از ساعت کاری شغل اول، دست فروشی های پراکنده یا نمونه هایی 
نمی شود.  بیان  بررسی  این  اجتماعی در  ادمینی شبکه های  مانند 
جامعه  پایین تر  دهک های  به  هرچه  منطق  این  با  اینکه  ضمن 
می رسیم، میزان زمان افراد در محل کار بیشتر می شود. در چنین 
وضعیتی کارکردن با دریافت حقوق کمتر همراه است که خود 
توحیدلو،  باشد.سمیه  می تواند  هم  افسردگی  علت های  از  یکی 
جامعه شناس در این باره می گوید: آمارهای دقیقی درباره میزان 
ورزش کردن ایرانی ها وجود ندارد و بیشتر به آمارهای مصرف 
فراغتی و تفریحی مربوط است. 60 درصد جامعه زیر فقر نسبی اند 
و 30 درصد هم زیر فقر مطلق داریم. تقریبا بخشی از روستاها و 
بخش زیادی از شهرستان ها زیر خط فقرند. در این وضعیت افراد 
برای تفریح های ساده  و کم هزینه وقت می گذارند و هزینه ورزش 

کردن را در سبد هزینه ای شان نمی بینند.«
چیزی که آمارهای مرکز پژوهش های مجلس هم آن را تاحدودی 
نشان می دهد؛ شهرهای کوچک و دهک های پایین زمان کمتری 

برای ورزش دارند.
روند کاهشی هزینه ورزش در سبد خانوار ایرانی

ورزش  و  بدنی  فعالیت  وضعیت  بررسی  »نظارتی  گزارش  در 
ایرانی« در سال 1402 که از سوی  در سبد فراغتی خانوارهای 
داده های  منتشر شد،  اسلامی  پژوهش های مجلس شورای  مرکز 
درصد   54 حدود  گزارش،  این  طبق  می شود.  دیده  جزیی تری 
از آحاد جامعه ایران هیچ گونه فعالیت بدنی و ورزشی ندارند. 
اوقات  در  ناکافی  بدنی  فعالیت  اخیر  بررسی 10  ساله  همچنین 
فراغت، نشان از آن دارد که در طول سنوات گذشته میزان فعالیت 
بدنی در زمان های فراغتی و تفریحی مردم ایران کاهش حدودا 
30درصدی داشته است. در این میان تغییرات ناکافی بودن فعالیت 
به  است،  توجه  قابل  فراغت  و  تفریح  زمان های  در  زنان  بدنی 
نحوی که در سال 1395 این عدد به 94/1 درصد رسیده است 
از آمار 40میلیونی زنان کشور مشارکت  تنها حدود 4درصد  و 
مردم  گزارش،  این  از  جزیی تری  بررسی  داشته اند.در  ورزشی 
استان  سیستان و بلوچستان با اختصاص 5دقیقه ورزش در طول 
خود  روزانه  زندگی  سبک  در  را  ورزش  میزان  کمترین  روز 
داشته اند. استان های چهارمحال و بختیاری و استان البرز نیز در 
رتبه های بعدی این شاخص هستند.در بخشی دیگر میزان متوسط 
هزینه کرد خانوارهای شهری برای تهیه بلیت مسابقات ورزشی، 
ورودی باشگاه های ورزشی و استخر در سال 1401 عدد 292797 
از  است.  بوده  30450ریال  روستایی  خانوارهای  برای  و  ریال 
طرفی میزان متوسط هزینه کرد خانوارهای شهری بابت تهیه بلیت 
سینما، تئاتر و تماشاخانه و نمایش های نور و صدا 45991 ریال و 
برای خانوارهای روستایی نیز 1256 ریال بوده است. احتمالا یکی 
از عوامل موثر در این سهم ناچیز، افزایش نرخ تورم و هزینه های 
است.  اخیر  سال های  طول  در  خانوارها  تفریحی  و  ورزشی 
به طوری که با حذف اثر افزایشی تورم، هزینه کردهای تفریحی 
خانوارها همچنان روند نزولی را نشان می دهد. به طورکلی میزان 
خانوارهای  فرهنگی  خدمات  و  سرگرمی  تفریحات،  هزینه کرد 
شهری و روستایی در طول سال های 1390 تا 1401 روند کاهشی 

را طی کرده است.
دهک های پایین جامعه و خانوارهای ساکن در مناطق محروم و 
یا اختصاص هزینه  کم برخوردار کشور، اوقات فراغت ارزان تر 
به  نسبت  پایین تر  درآمدی  دهک های  واقع  در  داشتند.  کمتری 
دهک های بالاتر هزینه کمتری را صرف تفریحات خود می کنند؛ 
برای مثال در سال 1401 هزینه کرد تفریحی دهک اول 211000 
ریال و دهک دهم حدود 84250000 ریال بوده است. به عبارتی 
میزان هزینه کرد تفریحی دهک اول 6/0 و دهک دهم 2/3 است که 
سهم پایین ترین دهک حدود 4برابر کمتر از هزینه کرد تفریحات 
بالاترین دهک خانوارهای کشور بوده است.در بخش سیاستی این 
گزارش و نمونه های آن به افزایش فضاهای عمومی برای ورزش 
کردن اشاره می شود. یک پژوهشگر انسان شناس هم در این باره 
به »اعتماد« به دسترسی به ورزش  و مکان مناسب برای ورزش 
کردن اشاره می کند. او می گوید باید به مساله جنسیت در بخش 
جنوبی تهران توجه کنیم. اینکه آیا زن ها به راحتی مِناطق متوسط 
پارک های جنوب و  آیا  تهران می توانند ورزش کنند؟  و شمال 
حاشیه تهران برای شهروندان به اندازه کافی امن است؟ مساله در 
اقشار با درآمد پایین تر آنقدر ریشه ای و کلان اجتماعی است و 
در جایی که داریم درباره فقر مطلق صحبت می کنیم، فرد اساسا 

توان ذهنی برای تغییر در فشردگی فعالیت روزانه شان را ندارند.
ایرانی ها  انتخابی  نمونه های  از  روایت  چند  از  بخشی  ادامه  در 
پرسیده  جامعه  پایین  دهک های  اقشار  از  درواقع  می خوانید.  را 
شده است که چرا نمی توانید برای ورزش های عمومی و ارزان 
را  وقتی  روزانه  به  طور  زندگی تان  محل  پارک  در  دویدن  مثل 
و  دانشگاه  سوم  سال  دانشجوی  و  زن  بدهید؟»ف«:  اختصاص 
ادمین اینستاگرام چند شبکه اجتماعی می گوید: »من روزانه بیشتر 
از 10 ساعت کار می کنم. یعنی همزمان که در شغل ثابتم هستم 
برای چند کانال هم پست منتشر می کنم. شب ها هم پست ها رو 
خوابگاه  خیابان  حوالی  ارزان  باشگاه  یک  برای  می کنم.  تنظیم 
وقت دارم اما شب ها خسته تر از چیزی هستم که بخوام به راحتی 

استراحت کنم چه برسد به باشگاه و...«
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چگونه شهرهایی متناسب با نیازهای سالمندان داشته باشیم؟

با  جامعه شان  در  بودن  فعال  نظر  از  معمولا  سالمندان 
چالش های منحصر به فردی روبرو هستند اما ممکن است تا 
زمانی که رو در رو با مشکلات مواجه نشده اند، این چالش ها 

آشکار نشوند.
کارشناسان می گویند اغلب مسائل و ملاحظات جزئی هستند 
در  مثبتی  دیدگاه  که  سالمندان  دوستدار  جامعه  یک  بین  که 
مورد پیری ترویج می کند و جامعه ای که این کار را نمی کند، 

تفاوت ایجاد می کنند.
در  است  ممکن  نشین  خانه  سالمند  یک  مثال،  عنوان  به 
زیرا  باشد،  داشته  مشکل  مغذی  غذایی  وعده های  دریافت 
حل  راه  اما  بروند.  غذایی  مواد  فروشگاه  به  نمی توانند  آنها 
غذای  کسب وکارها،  و  برنامه ها  جوامع،  برخی  در  چیست؟ 
دارای  افراد  و  سالمندان  برای  را  گرم  غذای  و  خانگی 

معلولیت ارائه می کنند.
به زودی  از داده ها نشان می دهد که کشورها  حجم عظیمی 
عمر  بیشتر  افراد  شوند.  سازگار  سالخورده  جمعیت  با  باید 
می کنند و جمعیت مسن در حال افزایش است. در عین حال 
نباید فراموش کنیم که رسیدن به این مرحله از زندگی برای 

همه ما یک روزی اتفاق می افتد.
باید مطمئن شویم  افراد مسن در کشورها،  تعداد  افزایش  با 
اقدامات  برخی  هستند.  سالمندان  با  سازگار  ما  جوامع  که 
ساده می تواند شهرها را برای افراد در هر سنی مناسب تر کند.

»جامعه دوستدار سالمندان« یعنی چه؟
اجازه  سنی  هر  در  افراد  به  سالمندان  دوستدار  جامعه  یک 
سالم  را  جامعه  که  کنند  شرکت  فعالیت هایی  در  تا  می دهد 
نگه می دارد و به ثبات اقتصادی کمک می کند. جایی است 
در  دیگران  با  راحتی  به  می توانند  سالمند  و  مسن  افراد  که 
ارتباط باشند و مستقل بمانند. یک جامعه دوستدار سالمندان 
همچنین مراقب کسانی است که برای موفقیت در سنین پیری 

نیاز به حمایت دارند.
به گزارش وبلاگ »ونتیج«، در همین حال، برخی از سازمان ها 
و افراد پیش از این نیز اقداماتی را برای سازگاری سالمندان 
کل  نفع  به  ابتکارات  نوع  این  داده اند.  انجام  جامعه شان  با 
جامعه است. حمایت های ساده در نهایت منجر به خرج مبالغ 
و  جامعه  در  بیشتر  افراد  مشارکت  محلی،  اقتصاد  در  بیشتر 
برای  پرخطر  های  محیط  از  ناشی  کمتر  بهداشتی  مشکلات 

سالمندان می شود.
چند راهکار ساده

جوامع سازگار با سالمندان، ساکنین را در ارتباط با یکدیگر، 
سالمندان،  با  سازگاری  برای  می دارند.  نگه  فعال  و  سالم 
راه  کند.  برآورده  را  سنی  هر  در  افراد  نیازهای  باید  جامعه 
توصیه  سالمندان  دوستدار  جامعه  ترویج  برای  زیر  های 

می شود:
* جوامع دوستدار سالمندان از خانه شروع می شوند

مطمئن شوید که خانه شما سازگار با سالمندان است. نصب 
روشن تر(  نور  یا  دستی  نرده های  )مانند  مناسب  تجهیزات 
احتمال  از  و  بمانند  فعال  کند  کمک  سالمندان  به  می تواند 

وقوع حادثه برای آنها جلوگیری کنند.

* محیط را ارزیابی کنید
با افزایش سن، تحرک ممکن است دشوارتر شود. به طراحی 
ساختمان ها، پارک ها، مناطق ترانزیت و سایر سازه ها نگاهی 
می کنند؟  پشتیبانی  را  مسن  افراد  نیازهای  آنها  آیا  بیندازید. 
برای  که  مطلع شوید  و  کنید  تحقیق  است،  خیر  اگر جواب 

بهبود آنها چه کاری می توانید انجام دهید.
* از انتخاب های سالم حمایت کنید

برای  فرصت هایی  و  سالم تر  غذایی  گزینه های  از  جوامع 
برنامه های  و  کشاورزان  بازارهای  می برند.  سود  فعالیت ها 
سالمندان  برای  را  سالم  زندگی  سبک  می توانند  اجتماعی 

ترویج کنند.
* از جمعیت مسن تر استفاده کنید

به  کنند.  کمک  جامعه  به  می خواهند  مسن  افراد  از  بسیاری 
دنبال فرصت هایی برای تعامل با سالمندان به عنوان داوطلب، 

مربی یا در صورت امکان نیروهای کار مسن تر باشید.
کمک  مسن  افراد  به  که  کنید  حمایت  برنامه هایی  از   *

می کند
اغلب سازمان های محلی برنامه ها و خدماتی را ارائه می دهند 
سازمان ها  این  ام  می کنند.  برطرف  را  سالمندان  نیازهای  که 
نیاز به حمایت جامعه دارند. بررسی کنید که چگونه می توانید 

به یک سازمان حامی سالمندان در منطقه خود کمک کنید.
AARP حمایت از شبکه *

از  یکی   AARP سالمندان  دوستدار  جوامع  شبکه 
زیرمجموعه های برنامه شهرها و جوامع دوستدار سن سازمان 
جهانی بهداشت است. عضویت در آن به این معنی است که 
در  فعالانه  که  شده اند  متعهد  شما  جامعه  منتخب  مسوولان 
برای  به مکانی عالی  جهت تبدیل شهر و محل زندگی شما 

افراد در هر سنی تلاش کنند.
اجتماعی  رفاه  و  غیرحزبی  غیرانتفاعی،  AARP یک سازمان 
با عضویت نزدیک به 38 میلیون نفر است که به مردم کمک 
واقعی  به فرصت های  را  رویاهای خود  و  اهداف  تا  می کند 
تبدیل کنند، جوامع را تقویت کرده و برای مسائلی که برای 
امنیت  بهداشتی،  مراقبت های  مانند  هستند  مهم  خانواده ها 

شغلی و... تلاش می کند.
شناخت نیازهای همه اعضای جامعه

ایجاد و حفظ یک محیط سازگار با سالمندان برای موفقیت 
کل جامعه ضروری است. همه ما در حال پیر شدن هستیم و 
لازم است عواملی را بشناسیم که زندگی جمعیت های مسن 

امروز و نسل های آینده را بهبود می بخشند.
تا  می کند  کمک  سالمندان  به  سن،  با  سازگار  تلاش های 
خود  جامعه  در  فعالی  و  ارزشمند  شرکت کنندگان  همچنان 
بهبود  به  این است که هر کسی می تواند  باشند. خبر خوب 

تجربه پیری کمک کند.
روند پیری جمعیت در چین و ابتکار مسوولان

)سال   2024 در  متوالی  سال  سومین  برای  چین  جمعیت 
از  نیز  میرها  و  مرگ  تعداد  و  یافت  کاهش  میلادی(  گذشته 

میزان تولدها پیشی گرفت.
سال های  در  روند  این  داده اند  هشدار  همچنین  کارشناسان 

آینده تشدید خواهد شد.
در  اعلام کرد جمعیت کل چین  اخیرا  آمار چین  ملی  اداره 
سال گذشته میلادی با 1.39 میلیون نفر کاهش، به یک میلیارد 
و 408 میلیون نفر رسیده است. جمعیت چین در سال 2023 
خود  که  بود  شده  اعلام  نفر  میلیون   409 و  میلیارد  یک  نیز 

کمتر از میزان جمعیت در سال 2022 بود.
دولت چین اعلام کرد با هدف مقابله با چالش های جمعیتی 
ربات های  از  سالمندان  از  مراقبت  و  خدمت رسانی  برای 

انسان نما استفاده خواهد کرد.
از  بخشی  تصمیم  این  می گوید  چین  دولتی  شورای 
فناوری های  از  استفاده  برای  کشور  این  کلی  سیاست های 
دستورالعمل های  است.  سالمندان  از  مراقبت  در  پیشرفته 
جدید درباره این موضوع که کمیته مرکزی حزب کمونیست 
توسعه  بر  است،  کرده  منتشر  را  آن  دولتی  شورای  و  چین 
ربات های انسان نما، رابط های مغز و کامپیوتر و فناوری های 
هوش مصنوعی شخصی سازی شده برای مراقبت از سالمندان 

تاکید دارد.
بر اساس این دستورالعمل ها، دولت چین قصد دارد تا سال 
2029 شبکه ای جامع از خدمات مراقبت از سالمندان را در 
سراسر چین ایجاد کند. این کشور همچنین پیش بینی می کند 
که تا سال 2035 تمامی سالمندان به خدمات اولیه دسترسی 
به شکل موثری  پیری  به  نیازهای جمعیت رو  باشند و  داشته 

برطرف شود.
عاطفی،  همراهی  مانند  خدماتی  ارائه  برای  ربات ها  این 
مراقبت های سلامت و کمک به استفاده از خدمات هوشمند 
خانگی به کار گرفته می شوند که نشان دهنده تغییری اساسی 
به سمت راه حل های پیشرفته فناوری در مراقبت از سالمندان 

خواهد بود.
ملی  اطلاعاتی  بستر  یک  پیشرفت ها،  این  ساده سازی  برای 
را  خدمات  عرضه  بستر  این  است.  توسعه  حال  در  واحد 
در  را  مراقبتی  خدمات  ارائه  و  هماهنگ  فزاینده  تقاضای  با 

سراسر کشور چین بهینه می کند.
مورنینگ پست«  »ساوت چاینا  روزنامه  گزارش  همچنین 
)South China Morning Post( نشان می دهد که کمیسیون 
علم و فناوری در شهرداری پکن برنامه ای عملیاتی را تا سال 
تدوین  سالمندان  از  مراقبت  در  رباتیک  نقش  برای   2027
کرده است. شهرهای »ووهان« و »شانگهای« هم در این حوزه 
پیشرو بوده اند. شانگهای سال گذشته اولین دستورالعمل های 
نظارتی برای ربات های انسان نما را صادر کرد که بر کنترل 

مخاطرات و همکاری بین المللی تاکید دارد.
بحران جمعیت سالمند در آسیا و اقیانوسیه

چین  به  تنها  سالمند  جمعیت  بحران  کارشناسان،  گفته  به 
به  اقیانوسیه  و  آسیا  منطقه  سراسر  در  و  نمی شود  محدود 
 )ADB( مسئله ای مهم تبدیل شده است. بانک توسعه آسیایی
ماه مه گذشته گزارش داد که تعداد افراد بالای 60 سال در 
اقیانوسیه تا سال 2050 میلادی دو برابر خواهد شد  آسیا و 
و به 102 میلیارد نفر خواهد رسید که تقریبا یک چهارم کل 

جمعیت منطقه است.
»آلبرت پارک«، اقتصاددان ارشد بانک توسعه آسیایی، تاکید 
است،  موفقیت  روایت  اقیانوسیه  و  آسیا  سریع  توسعه  کرد: 
اما این امر موجب تغییرات جمعیتی بزرگی هم شده است و 
فشارهای آن در حال افزایش است. دولت ها باید اکنون آماده 
شوند تا بتوانند به صدها میلیون نفر در این منطقه کمک کنند 

که دوران سالمندی شان را به خوبی سپری کنند.
بزرگ ترین  از  برخورداری  به رغم  نیز  هند  حال،  همین  در 
سالمند  جمعیت  سریع  رشد  با  جهان،  جوان  جمعیت 
ملل  سازمان  باروری  بهداشت  آژانس  گزارش  است.  مواجه 
)UNFPA( که در دسامبر 2023 منتشر شد، نشان داد تا سال 
 347 به  نفر  میلیون   153 از  هند  سالمندان  جمعیت   2050
به  همچنین  گزارش  این  یافت.  خواهد  افزایش  نفر  میلیون 
مسائل مهمی از جمله دسترسی ناکافی به خدمات بهداشتی، 
کمبود برنامه های بازنشستگی و چالش های جسمی و روانی 

سالمندان اشاره می کند.
در  سالمند  جمعیت  افزایش  ایندیپندنت،  گزارش  به 
در  فوری  بازنگری  نیازمند  اقیانوسیه  و  آسیا  منطقه  سراسر 
سیاست های کنونی مراقبت از سالمندان و معرفی راه حل های 
در  که  است  جامعه ای  چالش های  با  مقابله  برای  نوآورانه 
حال پیر شدن است. ابتکار اخیر چین برای معرفی ربات های 
سالمندان  از  مراقبت  در  مصنوعی  هوش  فناوری  و  پیشرفته 
به  آن  بودن  عملی  و  اثرگذاری  اما  است،  به جلو  رو  گامی 

ارزیابی نیاز دارد.

دروغ ترسناک »ویروس جدید چینی«

 »HMPV« از شایعه تا واقعیت
مدیر دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت درباره 
برای  کشورها  برخی  تلاش  و  انسانی«  »متاپنوموویروس 
فرشید  داد.دکتر  توضیح  تنفسی  ویروس های  پایش  و  رصد 
رضایی با بیان اینکه سال میلادی جدید با شایعه ای به سرعت 
جدیدی  تنفسی  ویروس  همه گیری  احتمال  درباره   فراگیر 
شبیه کرونا با منشاء چین آغاز شد، اظهار کرد: این موضوع 
نشان داد که دنیا هنوز از جبهه شایعات و دروغ های مجازی، 
یک  مرگبار  همه گیری  درباره  شایعات  است.   آسیب پذیر 
ویروس جدید چینی در کمتر از 14 روز خاطرات تلخ کرونا 
هزاران  ناشیانه  محتوی  تولید  با  شایعه  این  و  کرد  زنده  را 
به  ناخواسته  کمک  و  مجازی  شبکه های  در  کانال  و  سایت 
داد: یک  ادامه  همراه شد.وی  و شایعات  ترس  بیشتر  انتشار 
جز  به  و  شد  تبدیل  همگانی  باور  یک  به  سرعت  به  دروغ 
دروغ  این  فریب  دیگر  بسیاری  دنیا،  رسمی  خبرگزاری های 
به  که  هستند  هنوز کسانی  آیا  بنابراین  را خوردند.  ترسناک 
نیاورده اند؟  ایمان  قدرت آسیب زای شایعات فضای مجازی 
با قصد اطلاع رسانی سریع و  چگونه برخی رسانه ها )حتی 
از  حمایت  یا  پراکنی  شایعه  بازی  وارد  ناخواسته  موقع(  به 
محتوا  تولید  از  نکردنی  باور  حجم  می شوند؟  شایعه سازها 
ویژه  به  مجازی  های  شبکه  در  کانال ها  و  سایت ها  توسط 
اندونزیایی،  هندی،  زبان های  به  در کشورهای همسایه چین 
ویروس  شایعه  پخش شدن  بیشتر  باعث  انگلیسی  و  فیلیپینی 
»جدید« چینی شد. غافل از آن که این خبر از اساس کذب 
از چین  با شرایط فعلی و گزارشات کنونی  است و حداقل 
تنفسی،  ویروس های  شناسایی  در  فعال  کشورهای  سایر  و 
روش  تنها  و  نیست  راه  در  ویروس  این  با  پاندمی جدیدی 
چندین  دقیق  و  دوره ای  گزارش  برای  چین  بهداشت  جدید 

ذهنی  برداشت  این  سرما،  فصل  طول  در  مختلف  ویروس 
حال  در  و  جدید  ویروس  یک   HMPV که  کرد  ایجاد  را 
انتشار از کشور چین است؛ چرا که تا کنون کسی در مورد 
آن در رسانه ها صحبت نکرده بود و دانشمندان چینی اولین 
ادامه  کردند.او  منتشر  معمولی  ویروس  این  از  را  گزارشات 
گفتند  27 دسامبر  آن چیزی که چینی ها در روز جمعه  داد: 
که  بود  آن  و شایعات شروع شد  آن سوءتفاهم ها  از  بعد  و 
چین روش های جدیدی برای رصد ویروس های تنفسی دارد 
مانند  ویروس ها  بسیاری  و  ویروس  سنسیشیال  آنفلوانزا،  و 
موارد  هوا  سرد شدن  با  و  می کند  را رصد  متاپنوموویروس 
به  افزایش است و هرچند نسبت  به تدریج در حال  بیماری 
سال قبل افزایش مواردی نداریم اما مردم با رعایت بهداشت 
فردی و اجتماعی و ماسک زدن و استراحت بیماران در منزل 
سعی کنند به کم شدن تعداد بیماران در جامعه کمک کنند. 
شد.  آغاز  شایعه سازی  مختلف  تکنیک های  با  خبر  همین  از 
در مجموع به این ترتیب بود که چند ساعت پس از انتشار 
تنفسی  ویروس های  سریع  شناسایی  در  چین  پیشرفت  خبر 
کج  چین،  سردسیر  شمالی  استان های  در  پایلوت  انجام  و 
فضای  در  غیرعمدی  و  عمدی  سوءبرداشت های  و  فهمی ها 

مجازی آغاز شد.
وی با بیان اینکه پنج سال پیش نیز با آغاز همه گیری کرونا 
ویروس  خود  از  سریع تر  شایعات  که  شد  مشخص  هم  باز 
هواپیما  به  نیاز  بدون  شایعات  کرد:  اظهار  می شوند،  پخش 
غیرعمدی(  یا  )عمدی  کلیک  یک  با  تنها  بیمار،  مسافران  و 
منتشر  دنیا  سراسر  به  دنیا  گوشه  یک  از  ثانیه  از  کسری  در 
می شوند و طی یکی دو روز به صدر اخبار مجازی می آیند 
که  شوند  نفراقناع  میلیون ها  است  ممکن  هفته  یک  طی  و 

درباره  است.وی  درست  خبر  یک  یا  دروغ  تماما  خبر  یک 
گفت:  نیز  اخبار  این  پذیرش  در  عمومی  باور  تاثیر  و  نقش 
به طور قطع، عبارت »تا نباشد چیزکی مردم نگویند چیزها« 
را شنیده ایم؛ این جمله اشاره به فرصت شناسی شایعه سازان 
و سودجویان فضای مجازی دارد که با تحریف یک خبر و 
کاهی  از  می توانند  شایعه سازی،  ترفندهای  به  آن  بزک کردن 
تحریک  و  مخاطب  زودباوری های  پشت  در  و  بسازند  کوه 
ارتقای  دفتر آموزش و  پنهان شوند.مدیر  احساسات عمومی 
سلامت وزارت بهداشت با اشاره به اظهار نظر مقامات چینی 
نیز خاطرنشان کرد: مسئولان چینی   HMPV درباره ویروس 
از تکنولوژی های جدید برای شناسایی سریع تر ویروس های 
آینده  برابر همه گیری های  را در  آنها  داده اند که  تنفسی خبر 
کشورهای  اینکه  بیان  با  نکند.رضایی  غافلگیر  کرونا،  مانند 
تنفسی  ویروس های  شناسایی  و  رصد  برای  دنیا  پیشرفته 
که  است  دهه  دو  حدود  گفت:  کرده اند،  سرمایه گذاری 
ویروس های  برای رصد  چین  ویژه  به  و  پیشرفته  کشورهای 
شرایط  هشدارهای  بتوانند  تا  کرده اند  سرمایه گذاری  تنفسی 
کنترل  و  شده  پخش  بیماری  آنکه  از  پیش  را  اضطراری 
داد:  ادامه  کنند.وی  جامعه صادر  برای  شود،  شرایط سخت 
کار  بیماری،  پخش  از  پیش  اضطراری  شرایط  هشدار  اعلام 
تکنولوژی،  داشتن  بر  علاوه  بنابراین  است؛  دشواری  بسیار 
تمام  در  گسترده  آزمایشگاهی  و  الکترونیک  زیرساخت  به 
اقتصادی  پیامدهای سنگین  به  توجه  با  دارد.  نیاز  نیز  شهرها 
نباید  همگانی،  قرنطینه  مانند  بهداشتی  هشدار  یک  اجتماعی 
هشدار کذب صادر کرد. طی 13 سال گذشته، این سیستم ها 
به صورت مکرر به روز رسانی شده اند اما همواره مشکلاتی 

داشته اند.
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انتخاب اعضای جدید هیئت مدیره 
مجمع عالی خیرین استان فارس

 تداوم چند سالانه نرخ تورم بالا در اقتصاد ایران و به دنبال 
آن کاهش ارزش پولس ملی مردم را وادار کرده که برای حفظ 
سرمایه های خود وارد بازار سکه و طلا آن هم طلای آب شده 
شوند در حالی که کارشناسان هشدار می دهند که رسته طلای 
آب شده نه تنها ممکن است باعث کلاهبرداری از سرمایه مردم 
شود بلکه چالشی بزرگ برای صنعت طلا نیز به دنبال خواهد 
داشت. این روزها بازار سکه، طلا و رمزارز با افزایش قیمت 
ارزهای عمده بویژه دلار دوباره پر رونق شده و بیشتر مردم که 
اندکی پس انداز بانکی دارند، به دنبال این هستند که با روش 
هایی چون خرید فلزات گرانبها از سرمایه های خود در برابر 
تکانه های اقتصادی بخصوص در ماههای پایانی سال حفاظت 
کنند و از آنجا که برای خرید مصنوعات طلا باید هزینه های 
جانبی دیگری چون اجرت و مالیات بپردازند، به خرید طلای 
آب شده روی آورده اند.فروشندگان طلای آب شده در بازار 
هم با این ایده که مشتری هزینه اضافی بابت طلا نمی پردازد، 
مردم را راضی کرده اند که به خرید این نوع طلا روی بیاورند 
به طوری که تقاضا برای طلای آب شده در بازار در سال های 
اخیر رشد یافته است.در این میان کسانی که به دنبال سودجویی 
و ناآگاهی از مشتریان خود هستند تا از آنها سوء استفاده کنند، 
از تمامی روش های مختلف حتی تقلب برای رسیدن به مقصود 
استفاده می کنند تا بتوانند از این نمد برای خود کلاهی بدوزند 
در  گرانبها  فلزات  و  کنند.موضوع طلا  فراوانی کسب  و سود 

نوع خود از قدیم الایام محل بحث بوده است و خود صنف 
طلافروشان برای اینکه مصنوعه دارای شناسنامه مشخص باشد، 
نام بر  نام فاکتور یا درج  با  اقدام به ارایه یک برگه شناسایی 
روی مصنوعه و تعدادی عدد به عنوان اعدادی با تعریف جهانی 
کرده  عمل  کالا  اصالت  گواهی  عنوان  به  سند  کردند.این  می 
و در صورت بروز اختلاف یا نیاز به فروش مجدد، به عنوان 
معاملات  مقابل،  در  می گیرد.  قرار  استناد  مورد  معتبر  مدرکی 
بدون فاکتور، مصرف کنندگان را در معرض خطرات گوناگونی 
قرار می دهد.بر همین اساس محمد کشتی آرای عضو اتحادیه 
طلا و جواهر درباره معاملات طلای آب شده چه در واحدهای 
صنفی و چه بصورت آنلاین به خبرنگار اقتصادی ایرنا اظهار 
داشت: داد و ستد تابع مقرراتی است، یعنی وقتی می خواهید به 
پزشکی برای درمان بیماری مراجعه کنید، پیش از مراجعه اول 
تحقیقاتی درباره بیمارستان و پزشک انجام می دهید تا نسبت 
به درمان خود مطمئن شوید، بنابراین سرمایه گذاری روی طلا 
نیز موضوع مادی مهمی است که باید پیش از سرمایه گذاری، 
درباره آن تحقیقات گسترده ای انجام شود.کشتی آرای با اشاره 
در کشور وجود  گذشته  های  سال  زیادی طی  تورم  اینکه  به 
داشته است، گفت: با این وجود مردم به دنبال تبدیل سرمایه های 
خود به طلا هستند و امروز کسانی وجود دارند که می خواهند 
از نیاز مردم سوء استفاده کنند و با ایجاد تشکیلات و تبلیغات 
اغوا کننده، بسیاری از کسانیکه که تحقیقات زیادی درباره این 

موضوع ندارند را تحت تاثیر قرار می دهد و فریب می دهند.وی 
با بیان اینکه این خود مردم هستند که باید درباره خرید از یک 
واحد صنفی حواسشان جمع باشد و استعلام های دقیق از آن 
واحد را بگیرند، تصریح کرد: برای معرفی و تایید هیچ کدام از 
واحدهایی که در بخش خرید و فروش طلای آب شده هستند، 
صنف ورود پیدا نمی کند.عبادالله محمدولی کارشناس صنعت 
طلا و جواهر درباره فروش طلای آب شده در حاشیه بازار طلا 
به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: در جامعه کنونی به دلایل مختلف 
رویکرد بازار تغییر کرده و از خرید زیور آلات به خرید سکه 
و طلای آب شده رفته است.وی یادآور شد: در دوره ای خرید 
سکه رونق داشت اما چون اکنون حباب دارد، تمایل مردم به 
خرید طلای آب شده بیشتر شده است.محمدولی خرید و فروش 
طلای آب شده را نسبت به زیور آلات باعث کمک به حفظ 
بنگاه تولیدی، دانست و با برشماری دلایل آن ادامه داد: بانک 
مرکزی در دهه های قبل برای مدیریت ذخایر طلا در کشور از 
طریق بانک های عامل اجازه فروش شمش و واگذاری آن به 
بخش خصوصی و تولیدکنندگان را صادر می کرد و ساماندهی 
بازار را بر عهده داشت به طوری که تولیدکنندگان برای خرید 
طلا  بازار  فعال  کردند.این  می  مراجعه  عامل  بانک  به  شمش 
افزود: بانک ها نیز برای فروش شمش اطلاعات خریداران را 
در اختیار داشتند و مشخص بود که هدف از خرید شمش، تولید 
مصنوعات طلاست به طوری که در آن زمان چیزی به نام طلای 
آب شده در بازار وجود نداشت.وی ادامه داد: با افزایش عرضه 
طلای آب شده، رسته ای به همین نام در اتحادیه طلا ایجاد شده 
که متاسفانه غیرمتمرکز است و براساس ساختار مناسبی ایجاد 
نشده بلکه براساس یک نیاز و زمان بوده که فکر می کنم در 
آینده چالشی بزرگ در بازار طلا ایجاد کند.محمدولی درباره 
خرید طلای آب شده بدون فاکتور و سند معتبر نیز تصریح کرد: 
امروز خریدار وقتی تصمیم می گیرد که برای حفظ سرمایه خود 
اقدام به خرید طلای آب شده کند، باید حتما سند معتبر دریافت 
بروید  بازار اگر سراغ خرید طلای آب شده  امروز در  کند و 
حتما به شما فاکتور خواهند داد.وی ادامه داد: البته حتما تعدادی 
سودجو در بازار حضور دارند که بخواهند از آب گل آلود ماهی 
بگیرند و اتحادیه طلا و رسانه ها باید بیشتر برای آگاهی بخشی 

به مردم تلاش کنند.
محمدولی درباره اقدامات سودجویان در این زمینه خاطر نشان 
کرد: خریداران باید اول مطمئن باشند که واحد فروشنده حتما 
کارتخوانی  دستگاه  از  اینکه  دوم  و  باشد  داشته  کسب  جواز 
که خرید از طریق آن انجام می شود، حتما باید به نام فرد و 
فروشگاه باشد و سوم اینکه در همان زمانی که خرید انجام شد، 

فیزیک جنس خریداری شده را تحویل گرفته شود.

رسته طلای آب شده، چالش آینده صنعت طلا
سرپرست توزيع نيروي برق شهر آق قلا: 

تامین برق سایت نهضت ملي 
مسكن آق قلا انجام شد

برق  تامین   : گفت  قلا  آق  برق  نیروي  توزیع  سرپرست 
با احداث پست  سایت نهضت ملي مسکن این شهرستان 
بالغ  با تخصیص اعتباري  و 1320 متر شبکه فشارضعیف 
بر 18 میلیارد ریال انجام شد.محمدعلي رجبي گفت : از 
ریال  اعتبار جذب شده93میلیارد  احداث  و  توسعه  محل 
بوده که در دو بخش شهري و روستایي با نصب 5 دستگاه 
ترانسفورماتور و احداث خطوط 700 مترفشار متوسط و 
اعتبار جذب شده است.وي  این  متر فشار ضعیف   3300
افزود : از محل اصلاح و بهینه اعتبار جذب شده قریب به 
90میلیارد ریال بوده که نصب 13 دستگاه ترانسفورماتور ، 
تبدیل خطوط سیمي به کابل و تعمیرات خطوط برق فشار 
و نصب چراغ  کلید کل  و  اوت  تعویض کات   ، متوسط 

روشنایي معابر را شامل مي شود.
رجبي اضافه کرد: در حوزه مشترکین، اعتبار جذب شده 
دستگاه   391 شامل  که  بوده  ریال  میلیارد   15 به  قریب 
تعویض کنتور و 1172 دستگاه نصب کنتورهاي برق براي 

مشترکین مي باشد . آق قلا  - خبرنگار روزنامه  نسیم

کسب رتبه برتر مخابرات منطقه 
گلستان در زمان رفع خرابی 

FTTH سرویس
بر اساس ارزیابی های انجام شده مخابرات منطقه گلستان 
را    FTTH سرویس   خرابی   رفع  زمان  در  برتر  رتبه 
کسب کرد.غلامعلی شهمرادی ضمن اعلام این خبر گفت: 
به  شده  واگذار  های  سرویس  خرابی  رفع  زمان  کاهش 
آن  راستای  در  مستمرا  که  است  اقداماتی  جمله  از  مردم 

برنامه ریزی شده و تحقق آن مستلزم تلاش بسیار است.
مدیر مخابرات منطقه گلستان با اشاره به کسب رتبه برتر 
بین    FTTH سرویس     خرابی  رفع  زمان  شاخص  در 
برنامه  حاصل  آنرا   ، ماه  آذر  در  کشور  مخابراتی  مناطق 
فروش  از  پس  در حوزه خدمات  انجام شده  های  ریزی 
دانست و تلاش های انجام شده را قابل تقدیر عنوان کرد.
گرگان – خبرنگار روزنامه  نسیم
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انتخاب اعضای جدید هیئت مدیره مجمع عالی خیرین استان 
عالی  مجمع  سوم  دور  مدیره  هیئت  جدید  اعضای  فارس 

خیرین استان فارس برای مدت 2 سال انتخاب شدند.
با  امنای مجمع و  با حضور اعضای هیئت  این مراسم که  در 
اجتماعات  سالن  محل  در  فارس  استانداری  نماینده  نظارت 
برگزاری  با  شد  برگزار  خلیلی  خیابان  در  میلاد  ساختمان 

انتخابات اعضای دور سوم انتخاب شدند. 
آیت الله سید علی اصغر دستغیب در این مراسم ضمن تاکید 
بر ضرورت و اهمیت جایگاه مجمع عالی خیرین با تشکر از 
دوم  دور  طول  در  خیرین  عالی  مجمع  اعضای  و  مدیرعامل 
بسیار  مجموعه  این  از  که  کرد  امیدواری  اظهار  مدیره  هیئت 

باکیفیت در ادامه راه بیشتر و بهتر استفاده کنند. 
گفت:  فارس  استان  خیرین  عالی  مجمع  امنای  هیئت  رئیس 
مجمع عالی خیرین یک جمع محدودی است اما چشم دل ما 
روشن است به تمام کسانی که در این شهر و استان اهل خیر 

هستند و این مسئله بسیار مهمی است. 
همه  که  موضوع  این  بر  دستغیب  اصغر  علی  سید  الله  آیت 
شرط  است  فراهم  خیر  مهم  کارهای  برای  شرایط  و  زمینه ها 

موفقیت را در همدلی ، همکاری و هماهنگی دانست.
دست  که  نکته  این  ذکر  با  شیراز  روحانیت  جامعه  رئیس   
خیرین  عالی  مجمع  گفت:  است  جماعت  با  الهی  قدرت 
خیرین  به  را  خیر  کارهای  اولویت  و  بوده  راهگشا  می تواند 
و  عمومی  مجمع  در   ، گزارش  این  اساس  بر  کنید.  معرفی 
قدردانی  فارس ضمن  استان  خیرین  عالی  مجمع  العاده  فوق 
از اعضای دور دوم هیئت مدیره مجمع، در پایان با برگزاری 
مدت  برای  سوم  دور  مدیره  هیئت  جدید  اعضای  انتخابات، 
سال  یک  مدت  برای  البدل  علی  و  اصلی  بازرس  و  سال   2
سیروس  ایمانیه–  محمدهادی   – شدند:  انتخاب  زیر  شرح  به 
علی  سید  فخارزاده–  علیرضا  قربانی–  محمود  فطرت–  پاک 
نقی طبیب لقمانی– سید مرتضی دیهیمی– محمد مهدی فصیح 
شریف  حبیب   –) البدل  علی   ( ظفرآبادی  غلامحسین  القلم– 

)بازرس اصلی(– غلام عباس شیردل )بازرس علی البدل(.

 ) )مهر-آبان-آذر  سال1403  سوم  ماهه  سه  نوبتی  آگهی 
واقع  شميران  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  حوزه  در  واقع 

در بخش 11 تهران.
  بنا به دستور مقرر در ماده 12 قانون ثبت اسناد و املاک 
وسيله  اين  به  مذکور،  قانون  نامه  آيين   59 ماده  به  ناظر 
پذيرفته  ثبت  تقاضای  موضوع  املاک  مشخصات  و  پلاک 
شده در سه ماهه سوم سال 1403 اين اداره و همچنين نام 
و مشخصات متقاضيان ثبت، به شرح ذيل در دو نوبت جهت 

اطلاع عموم آگهی می شود:
68/786 -1

به  احمد  فرزند  خانی   علی  حاجی  غلامرضا  1-آقای 
ملی)  کد  به  اراک  از  صادره   604 شناسنامه  شماره 
خانی  علی  حاجی  رحمن  اقای   -2  ،)0532714891
به  اراک  از  صادره   12 شناسنامه  شماره  به  احمد  فرزند 
يک  ششدانگ  اعيانی  بالمناصفه   )0534392466( ملی  کد 
به شماره  786 فرعی  به مساحت346متر مربع  قطعه زمين 
تهران-   به آدرس:  تهران  واقع در بخش 11  اصلی  از 68 
خيابان سئول- خيابان نسترن-پلاک 6)نبش دوم غربی( به 
به شماره 75968مورخ  موجب صورتمجلس احراز تصرف 

1403/08/22  و اسناد مالکيت ششدانگ عرصه
3966/5 -2

آقای ابراهيم مقدسی فرزند محمدعلی  به شماره شناسنامه 
259 صادره از دامغان به کد ملی )4579056450( ششدانگ 
يک دستگاه ساختمان دو طبقه به مساحت 197/30 متر مربع 
به شماره 5 فرعی از3966 اصلی واقع در بخش 11 تهران به 
گلابی-  تويسرکانی-کوچه  :تهران-دربند-کوچه  آدرس 
کوچه مينا-پلاک 19 به موجب صورتمجلس احراز تصرف 
به شماره  استشهاديه محلی  و   78077 مورخ 1403/08/28 

ترتيب 17669 مورخ 1403/8/16 دفترخانه 1000 تهران
70/13063  -3

شماره  به  ابوالقاسم  فرزند  تفرشی  ياری  اله  صغرا  خانم 
شناسنامه 1257 صادر از تهران به کد ملی )0049621361(  
اعيان  ششدانگ  پور  اديب  ثابتی  ابراهيم  آقای  وکالت  با 
حفظ  با  مربع  متر   437/86 مساحت  به  زمين  قطعه  يک 
ثبتی  پلاک  تحت  داوری  رای  طبق  کشاورزان  حقوق 
به  تهران   11 بخش  در  واقع  اصلی   70 از  فرعی   13063
آدرس:تهران-ونک-خيابان سئول-کوچه 12 متری سوم- 
شماره  به  تصرف  احراز  صورتجلسه  موجب  به   7 پلاک 

88551 مورخ 1403/10/2 و سند مالکيت عرصه
لذا مراتب در دو نوبت به فاصله سی روز آگهی می شود 
تا بر اساس مواد 16 و 17 قانون ثبت ثبت و تبصره 2 ماده 
ثبت  معترضی  های  پرونده  تکليف  تعيين  قانون  واحده 
مالکيت  اصل  به  نسبت  که  اشخاصی   ،1373/2/25 مصوب 
ثبت  تقاضاهای  قبول  به  نسبت  يا  و  ادعا  پلاک های فوق 
مذکور اعتراضی داشته باشند، از تاريخ انتشار اولين آگهی 
به مدت نود روز اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت شميران 
تسليم و رسيد دريافت نمايند و سپس طبق دستور مقرر در 
تبصره اخيرالذکر و طبق دستور مقرر در ماده 86 آيين نامه 
اصلاحی قانون ثبت، از تاريخ تسليم اعتراض به اين اداره، 
ظرف مدت يک ماه دادخواست خود را به دادگاه ذيصلاح 
به  را  آن  رسيد  و  تقديم  ملک  وقوع  محل  قضايی  حوزه 
اين صورت، پس  غير  تسليم کنند. در  ثبت شميران  اداره 
تقديم  عدم  گواهی  ارائه  با  و  واخواهی  مدت  انقضای  از 
به  نسبت  متقاضی،  توسط  قضايی  مرجع  به  دادخواست 
چنانچه  همچنين،  شد.  خواهد  اقدام  ثبتی  عمليات  ادامه 
مدعی  باشد،  شده  اقامه  دعوی  آگهی  اين  انتشار  از  قبل 
مرقوم  مدت  ظرف  را  دعوی  طرح  بر  مبنی  گواهی  بايد 
تسليم نمايد. بديهی است نسبت به اعتراض يا گواهی طرح 
دعوی که خارج از مدت قانونی واصل گردد، مطابق بخش 
قانون   17 ماده  ذيل  تبصره  و  ثبت  قانون   16 ماده  اخير 

مذکور، اقدام خواهد شد./
تاريخ انتشار نوبت اول : دوشنبه )1403/11/01(

تاريخ انتشار نوبت دوم : چهار شنبه)1403/12/01(
   رئيس اداره ثبت اسناد و املاک شميران م الف 1864454

*****
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  ماده 13 آئين  قانون و   3 ماده  آگهی موضوع 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين 

سند رسمی
مورخه   140360309007007074 شماره  رای  برابر   -  1
وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1403/09/13
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
مالکانه  بوئين زهرا تصرفات  ثبتی حوزه ثبت ملک  واحد 
بلا معارض متقاضی غضنفر احمدی به شماره شناسنامه 13 
ابراهيم در سه دانگ  از بويين زهرا فرزند محمد  صادره 
مشاع از ششدانگ يک قطعه باغ به مساحت 2271/84 متر 
مربع از 126 اصلی واقع در بخش 9 قزوين موسوم رستم 
آقای  مشاعی  و  رسمی  مالکيت  از  شده  خريداری  آباد 
حسنعلی و حسينعلی  پيرويسی موضوع سند رسمی 62466 
مورخ 50/10/11    دفتر يک قزوين موجب پرونده کلاسه  

1403114409007000874 محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکيت  سند 
روستاها  در  واقع  املاک  نيز  و  آگهی  اولين  انتشار  تاريخ 
خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  محل  در  الصاق  تاريخ  از 
بايد  نماييد و معترض  به اين اداره تسليم و رسيد اخذ  را 
ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم ،اعتراض دادخواست 
را  و گواهی آن  نموده  تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود 
به اداره ثبت اسناد و املاک تحويل دهد در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد يا معترض گواهی 
اداره  به  را  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست  تقديم 
سند  صدور  به  مبادرت  محل  ثبت  اداره  نکند  ارائه  ثبت 
مالکيت مينمايد و صدور سند مالکيت مانع مراجعه متضرر 

به دادگاه نميباشد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/10/15
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1403/11/01

رئيس ثبت اسناد و املاک بويين زهرا 
سيروس محمد بيگی

شناسه 1856549
*****

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  ماده 13 آئين  قانون و   3 ماده  آگهی موضوع 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين 

سند رسمی
مورخه   140360309007007082 شماره  رای  برابر   -  1
وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1403/09/13
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
مالکانه  بوئين زهرا تصرفات  ثبتی حوزه ثبت ملک  واحد 
شناسنامه  شماره  به  درتاج  اله  نعمت  متقاضی  معارض  بلا 
81 صادره از ساوه فرزند سيف اله در ششدانگ يک قطعه 
اصلی   38 از  مربع  متر   45330 مساحت  به  مزروعی  زمين 
واقع در بخش9 قزوين موسوم علی آباد خريداری شده 
رسمی  سند  موضوع  متقاضی  مشاعی  و  رسمی  مالکيت  از 
موجب  شال   65 دفتر   92/10/05 مورخه   12913 شماره 
گرديده  محرز   1402114409007001031 پرونده کلاسه 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکيت  سند 
روستاها  در  واقع  املاک  نيز  و  آگهی  اولين  انتشار  تاريخ 
خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  محل  در  الصاق  تاريخ  از 
بايد  نماييد و معترض  به اين اداره تسليم و رسيد اخذ  را 
ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم ،اعتراض دادخواست 
را  و گواهی آن  نموده  تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود 
به اداره ثبت اسناد و املاک تحويل دهد در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد يا معترض گواهی 
اداره  به  را  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست  تقديم 
سند  صدور  به  مبادرت  محل  ثبت  اداره  نکند  ارائه  ثبت 
مالکيت مينمايد و صدور سند مالکيت مانع مراجعه متضرر 

به دادگاه نميباشد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/10/15
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1403/11/01

محمد  -سيروس  زهرا  بويين  املاک  و  اسناد  ثبت  رئيس 
بيگی

شناسه 1856547
****

قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
 1403/09/28-  14036031801102104 شماره  رای  برابر 
اراضی  ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک 
آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه 
محمد رحمتی فرزند رحمان به شماره شناسنامه 4 صادره 
براعيان  مشتمل  زمين  قطعه  يک  ششدانگ  در  فومن  از 
فرعی   152 پلاک  مربع  متر   737/35 بمساحت  احداثی 
در  واقع   14 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   95 از 
قريه پلنگ دره بخش 22 گيلان خريداری از نسق شربت 
عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گرديده  محرز  رحمتی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشود چنانچه 
بشرح  متقاضی  مالکيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی 
مذکور اعتراض داشته باشد ميتوانند از تاريخ اولين انتشار 
تسليم  اداره  اين  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  آگهی 
تسليم  تاريخ  از  ماه  رسيد ظرف مدت يک  اخذ  از  و پس 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 
مدت  انقضای  صورت  در  رسيد  و  است  بديهی  نمايند. 
مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد.يداله شهبازی
تاريخ  سرا   صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئيس 

انتشار اول : 1403/10/16
تاريخ انتشار دوم :  1403/11/01

م الف 910/1784  شناسه  1858707
*****

قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
برابر رای شماره 140360318011015751 - 1403/08/05 
هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای ميلاد 
يحيايی فرزنديژن به شماره شناسنامه 2670134092 صادره 
مشتمل  باغی  زمين  قطعه  از صومعه سرا در ششدانگ يک 
 1270 پلاک  مربع  متر   288 بمساحت  احداثی  براعيان 
 391 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   49 از  فرعی 
نسق  از  خريداری  گيلان   22 بخش  کسماء  قريه  در  واقع 
به منظور اطلاع  لذا  حسين طاهری محرز گرديده است. 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشود 
متقاضی  مالکيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه 
بشرح مذکور اعتراض داشته باشد ميتوانند از تاريخ اولين 
اداره  اين  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  آگهی  انتشار 
تاريخ  از  ماه  رسيد ظرف مدت يک  اخذ  از  و پس  تسليم 
قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسليم 
انقضای  صورت  در  رسيد  و  است  بديهی  نمايند.  تقديم 
طبق  مذکور  مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد.
يداله شهبازی

رئيس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا 
تاريخ انتشار اول : 1403/10/16

تاريخ انتشار دوم :  1403/11/01
م الف 910/1781
شناسه 1856583

****
قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
مورخه   140360318005015584 بشماره  رای  برابر 
وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1403/09/29
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
واحد ثبتی لا هيجان تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی 
شماره  به  حسن  محمد  فرزند  کياسرائی  پور  گلی  رضا 
شناسنامه 31 کد ملی 2721798936 صادره از لاهيجان - 
نسبت به ششدانگ يک قطعه زمين مشتمل بربنا به مساحت 
و  مفروزی   267 فرعی  پلاک  شماره  مربع  متر   153/30
مجزی شده از پلاک 116 فرعی از اصلی 70 واقع در قريه 
 - لاهيجان   : نشانی  به  گيلان   14 بخش  لاهيجان  کياسرا 
کياسرا از مورد مالکيت غلام ضابطی محرز گرديده است 
فاصله 15 روز  به  نوبت  به منظور اطلاع عموم در دو  لذا 
آگهی می شود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور 
از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضيان  مالکيت  سند 
تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
از اخذ رسيد ظرف مدت يک  تسليم و پس  اداره  اين  به 
ماه از تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايی 
تقديم نمايند بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
سند  مقررات  طبق  دعوی  اقامه  گواهی  وصول  عدم  و 

مالکيت صادر خواهد شد
شهريار سليمی بازنشين

- رئيس ثبت اسناد و املاک شهرستان لاهيجان
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/10/17
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1403/11/01

م الف 2458
***************************

قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
مورخه   140360318005015463 بشماره  رای  برابر 
وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1403/09/24
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
واحد ثبتی لاهيجان تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی 
شماره  به  حسن  محمد  فرزند  کياسرائی  پور  گلی  رضا 
شناسنامه 31 کد ملی 2721798936 صادره از لاهيجان - 
نسبت به ششدانگ يک قطعه زمين مشتمل بربنا به مساحت 
و  مفروزی   266 فرعی  پلاک  شماره  مربع  متر   876/81
مجزی شده از پلاک 116 فرعی از اصلی 70 واقع در قريه 
 - لاهيجان   : نشانی  به  گيلان   14 بخش  لاهيجان  کياسرا 
کياسرا از مورد مالکيت غلام ضابطی محرز گرديده است 
فاصله 15 روز  به  نوبت  به منظور اطلاع عموم در دو  لذا 
آگهی می شود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور 
از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضيان  مالکيت  سند 
تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک ماه از 

تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايی تقديم 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بديهی  نمايند، 
سند  مقررات  طبق  دعوی  اقامه  گواهی  وصول  عدم  و 

مالکيت صادر خواهد شد
شهريار سليمی بازنشين 

 رئيس ثبت اسناد و املاک شهرستان لاهيجان
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/10/17
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/01

م الف 2459
********

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
مورخه   140360318004010918 شماره  رای  برابر 
تيمی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع   1403/09/20
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
تاييد  مورد  غلامرضا  فرزند  خليلی  حميد  تصرفات  رودبار 

قرار گرفت
ششدانگ يک قطعه باغ به مساحت 2095/20 متر مربع که 
به  مقدار 127 متر در حريم کمی دره سيل رو قرار دارد 
از  فرعی   191 پلاک  از  مجزی   331 فرعی  پلاک  شماره 
مالکيت  از  گيلان   18 بخش  سندس  در  واقع   40 اصلی 
حسينعلی قديمی ربانی و غيره به آدرس شهرستان رودبار - 

سندس محرز گرديده است. 
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول  1403/11/1

تاريخ انتشار نوبت دوم  1403/11/16
رئيس ثبت اسناد و املاک رودبار

-انوش اکبری
م الف 2541

*********************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
مورخه   140360318004010931 شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع   1403/09/20
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
تاييد  مورد  فرزند ولی  پور  افروز سليمان  تصرفات  رودبار 

قرار گرفت
1- ششدانگ يک قطعه زمين مزروعی به مساحت 8403/97 
از پلاک 99  به شماره پلاک فرعی 350 مجزی  متر مربع 
فرعی از اصلی 66 واقع در اسطلخ کوه بخش 17 گيلان از 
مالکيت روح اله منتظری و غيره به آدرس شهرستان رودبار 

اسطلخ کوه گرديده است محرز گرديده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
رئيس ثبت اسناد و املاک رودبار

-انوش اکبری
م الف 2539

تاريخ انتشار نوبت اول  1403/11/1
تاريخ انتشار نوبت دوم  1403/11/16

******************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمي
مورخه   140360318004009707 شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع   1403/08/21
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
،رودبار تصرفات رضا ميرزاپور توتکابنی فرزند بهمن مورد 

تاييد قرار گرفت
احداثی  اعيان  بر  مشتمل  زمين  قطعه  يک  ششدانگ   -1
 759 فرعی  پلاک  شماره  به  مربع  متر   426/81 مساحت  به 

توتکابن  در  واقع  اصلی 43  از  فرعی  از پلاک 42  مجزی 
به  غيره  و  يوسف و گل خانم  مالکيت  از  بخش 18 گيلان 

آدرس شهرستان رودبار توتکابن محرز گرديده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
رئيس ثبت اسناد و املاک رودبار

-انوش اکبری
م الف 2547

تاريخ انتشار نوبت اول  1403/11/1
تاريخ انتشار نوبت دوم  1403/11/16

***********************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمي
مورخه   140360318004010916 شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع   1403/09/20
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
تاييد  مورد  غلامرضا  فرزند  خليلی  تصرفات حميد  ،رودبار 

قرار گرفت
-1- ششدانگ يک قطعه باغ به مساحت 1889/57 متر مربع 
که مقدار 114 متر در حريم کمی دره سيل رو قرار دارد 
فرعی   191 پلاک  از  مجزی   329 فرعی  پلاک  شماره  به 
مالکيت  از  18 گيلان  بخش  در سندس  واقع   40 اصلی  از 
حسينعلی قديمی ربانی و غيره به آدرس شهرستان رودبار 

سندس - محرز گرديده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
رئيس ثبت اسناد و املاک رودبار 

انوش اکبری
م الف 2554

تاريخ انتشار نوبت اول  1403/11/1
تاريخ انتشار نوبت دوم  1403/11/16

********************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمي
مورخه   140360318004009703 شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  1403/08/21موضوع 
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
علی  مهر  فرزند  دارستانی  مهرپور  نرجس  تصرفات  رودبار 

مورد تاييد قرار گرفت
احداثی  اعيان  بر  مشتمل  زمين  قطعه  يک  1-ششدانگ 
 743 فرعی  پلاک  شماره  به  مربع  533/55متر  مساحت  به 
مجزی از پلاک 418 فرعی از اصلی 15 واقع در دارستان 
مهرپور دارستانی  مالکيت علی  از  ييلاقی بخش 20 گيلان 
محرز  ييلاقی  رودباردارستان  شهرستان  آدرس  به  غيره  و 

گرديده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/11/1

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/16
م الف 2537

رييس ثبت اسنادو املاک رودبار
 انوش اکبری

*****************************
. هیات موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمي
مورخه   140360318004010917 شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع   1403/09/20
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
تاييد  مورد  غلامرضا  فرزند  خليلی  حميد  تصرفات  رودبار 

قرار گرفت .
احداثی  اعيان  بر  مشتمل  زمين  قطعه  يک  1-ششدانگ 
 328 فرعی  پلاک  شماره  به  مربع  متر   132/40 مساحت  به 
مجزی از پلاک 191 فرعی از اصلی 40 واقع در سندس 
بخش 18 گيلان از مالکيت حسينعلی قديمی ربانی و غيره 

به آدرس شهرستان رودبار سندس محرز گرديده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/11/1

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/16
م الف 2544

رييس ثبت اسنادو املاک رودبار
 انوش اکبری

*********************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمي
مورخه   140360318004010496 شماره  رای  برابر 
نسبی  وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع   1403/09/10
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
رودبار تصرفات سيد حسن حسينی فرزند سيد حسين مورد 

تاييد قرار گرفت
1-ششدانگ يک قطعه زمين مزروعی به مساحت 500 متر 
 202 پلاک  از  مجزی   533 فرعی  پلاک  شماره  به  مربع 
فرعی از اصلی 9 واقع در فيلده بخش 20 گيلان از مالکيت 
عين اله سرخنی و غيره به آدرس شهرستان رودبار فيلده - 

محرز گرديده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
ميشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
انتشار  تاريخ  از  ميتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس  از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
تقديم  قضايی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1403/11/1

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/16
م الف 2551

رييس ثبت اسنادو املاک رودبار
 انوش اکبری

******
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
برابر رای شماره 140360318011020306- 1403/09/20 
هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و 
ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای فتانه 
شناسنامه  شماره  به  بهروز  فرزند  مساری  پشت  نژاد  هادی 
2670157033 صادره از صومعه سرا در ششدانگ يک قطعه 
زمين مشتمل بر يک باب خانه بمساحت 571.51 متر مربع 
پلاک 405 فرعی از 47 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
1 و 2 واقع در قريه پشت مسار بخش 47 گيلان خريداری 
از نسق حميد هادی نژاد پشت مساری محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند 
مالکيت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد ميتوانند 
از تاريخ اولين انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی 
تقديم نمايند. بديهی است و رسيد در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نهت اول: 1403/11/01
تاريخ انتشار نوبت دوم 1403/11/16

يداله شهبازی
 ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه  سرا

شناسه 1866478   م الف 910/1901
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استان هااستان ها
کرج میزبان چهارمین نشست

 کارگروه تخصصی آرامستان های
 کشور شد

کرج  شهرداری  آرامستان های  مدیریت  سازمان  رئیس 
تخصصی  کارگروه  نشست  چهارمین  برگزاری  از 
رؤسای  و  عامل  مدیران  حضور  با  کشور  آرامستان های 
ایران  کلانشهر  و  شهر   ۵۰ از  بیش  آرامستان های  سازمان 

در شهر کرج خبر داد.
کارگروه  نشست  چهارمین  در  نژاد  محمودی  محمد 
و  رؤسا  حضور  با  که  کشور  آرامستان های  تخصصی 
مدیران عامل سازمان آرامستان های بیش از ۵۰ شهر ایران 
در باشگاه میلاد کرج برگزار شد، ضمن تشکر از حضور 
مدیران و مسئولان، اظهار کرد: باعث خوشحالی است که 
کشور  آرامستان های  بزرگ  خانواده  از  میزبانی  فرصت 
برای مدیریت شهری کرج فراهم شد چرا که برگزاری این 

موجب  نظر  تبادل  و  افزایی  هم  می تواند ضمن  نشست ها 
و  مشکلات  بررسی  تجربیات،  انتقال  همکاری ها،  افزایش 

رسیدن به راه حل های مشترک شود.
آرامستان های  مدیریت  سازمان  خوشبختانه  افزود:  وی 
نگاه  این  با  گذشته  سنوات  طی  همواره  کرج  شهرداری 
کارگروه های  و  اتحادیه  در  مستمر  و  جدی  فعالیت های 
و  مدیران  از  میزبانی  افتخار  بارها  ما  داشته،  تخصصی 
خوشبختانه  و  داشته ایم  را  مختلف  شهرهای  کارشناسان 
طی بازدید از پروژه های عمرانی، خدماتی، محیط زیستی، 
و  انجام  تجربیات  و  اطلاعات  تبادل  اجتماعی،  فرهنگی- 

نتایج مطلوبی را داشته است.
بیان  رئیس سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری کرج 
داشت: این سازمان با بیش از چهار دهه فعالیت، هم اکنون 
زیستی،  محیط  خدماتی،  عمرانی،  مختلف  حوزه های  در 
ارزشمندی  تجربیات  دارای  و...  هوشمندسازی  فرهنگی، 
کشور  آرامستان های  سایر  اختیار  در  افتخار  با  که  است 

قرار گرفته است.
امروز  باید  که  موضوعاتی  از  یکی  داد:  ادامه  مسئول  این 
گذاشته  بحث  به  شرکت کنندگان  تمامی  مشارکت  با 
با  که  است  آرامستان ها  خادمان  از  تجلیل  موضوع  شود، 
پیگیری های کارگروه و اتحادیه، روز ۲۱ اسفند ماه با این 

عنوان در تقویم ملی ثبت شده است.
محمودی نژاد با اشاره به اینکه موضوعات مرتبط با خادمین 
آرامستان ها نیازمند فرهنگ سازی جدی در جامعه و ورود 
تمامی  گفت:  است،  تخصصی  کارگروه  و  اتحادیه  مؤثر 
دست اندرکاران باید تلاش کنند تا جایگاه اجتماعی این 
زحمتکشان در جامعه بیش از پیش ارتقاء یابد.وی اضافه 
تخصصی  کارگروه  از سوی  متحد  تصمیمات  اتخاذ  کرد: 
می تواند منجر به مصوبات کشوری به ویژه در زمینه بهبود 
موارد  از  خیلی  در  شاید  که  کارکنان  معیشتی  وضعیت 

زحمات آن ها، آن طور که باید، دیده نشده است.
رئیس سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری کرج ضمن 
اهداف  پیشبرد  از تمامی مسئولانی که در جهت  قدردانی 
سازمان آرامستان ها و ارائه خدمات مطلوب به خانواده های 
این  داد:  ادامه  کردند،  همراهی  را  مجموعه  این  سوگوار 
سازمان در بحث تکریم ارباب رجوع تاکنون مطلوب عمل 
کرده و به جرأت می توان گفت بهترین سطح پاسخگویی 

به شهروندان را داشته است.
شایان ذکر است در چهارمین نشست کارگروه تخصصی 
سازمان  رؤسای  و  عامل  مدیران  کشور،  آرامستان های 
میهمان  ایران،  کلانشهر  و  شهر   ۵۰ از  بیش  آرامستان های 

سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری کرج بودند.  
  خبرنگار البرز

حدود ۷۵۰ هزار تن کالا توسط 
راه آهن جنوبشرق حمل شد

مدیرکل راه آهن جنوبشرق از حمل حدود ۷۵۰ هزار تن 
کالا توسط ناوگان باری راه آهن جنوبشرق در بازه زمانی 

۹ ماهه امسال خبر داد.
حمید بهادری اظهار داشت: در بازه زمانی ۹ ماهه امسال 
آهن  راه  باری  ناوگان  توسط  کالا  تن  هزار   ۷۵۰ حدود 
جنوبشرق حمل شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

حدود هشت درصد رشد داشته است.
وی افزود: در این بازه زمانی پنج هزار و ۹۶۹ تن بار بین 
المللی از مبدا ترکمنستان از طریق سیستان و بلوچستان به 
پاکستان ترانزیت شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل، 

۲۳۳ درصد رشد داشته است.
مدیرکل راه آهن جنوبشرق ادامه داد: در این مدت حدود 
تخلیه شده که  راه آهن جنوبشرق  در  تن کالا  هزار   ۶۹۲
نسبت به ۵۸۹ هزار ۵۵۸ تن مدت مشابه پارسال رشد ۱۷ 

درصدی را نشان می دهد.
وی تصریح کرد: در صورت اتصال کارخانه های سیمان 
آنتنی،  توسط خطوط  ریلی  به شبکه  بلوچستان  و  سیستان 
کویته  به  سیمان  ریلی  افزایش صادرات  ظرفیت  آهن  راه 

پاکستان را دارد.
ایستگاه راه آهن زاهدان ظرفیت  بهادری خاطرنشان کرد: 
مطلوبی برای جذب بار از بنادر دریای عمان و پایانه های 
نقطه  عنوان یک  به  تواند  می  و  دارد  را  جنوبشرق کشور 
استراتژیک در زمینه جذب بارهای ترانزیتی با بهره گیری 

از شیوه حمل و نقل ترکیبی نقش آفرینی کند.
نسیم زاهدان-خبرنگار 

رویایِ سرگردان
 

انتقال یک بال درنا به نام »رویا« از بلژیک به تالاب فریدونکنار 
موفقیت  با  هرچند  سیبری  درنای  تک  »امید«  همراهی  برای 
همراه نبود اما ماندگاری و سرگردانی این گونه جانوری در 
مازندران باعث شد تا کارشناسان زیست محیطی برایش نسخه 
جدیدی بپیچند و به صورت علمی تر در ارتباط با پرندگان 
مهاجر پژوهش کنند.  حفظ کریدور پروازی درنای سیبری از 
گله غربی این نوع درناها برای کارشناسان و محققان محیط 
زیست حائز اهمیت است و آنها را به این فکر انداخت تا برای 
حفظ این مسیر دست به کار شوند تا اگر امید تک درنای باقی 
مانده از این نسل از بین رفت این کریدور حفظ بماند.درنای 
سیبری به سه جمعیت اصلی شرقی، غربی و مرکزی تقسیم 
می شد که جمعیت مرکزی آن به هند مهاجرت می کرد که 
منقرض شد، جمعیت غربی به ایران می آمد که الان فقط یک 
درنای نر با نام امید از آن باقی مانده که با تلف شدن آن این 
جمعیت نیز کامل منقرض می شود اما جمعیت شرقی آن هنوز 
وجود دارد و می گویند که سه هزار درنا از آن همچنان به 
چین مهاجرت می کند.درناها برای زندگی به آب وابسته اند 
به طوری که تغذیه، لانه سازی، زادآوری و زمستان گذرانی 
این پرنده در تالاب های ترجیحا وسیع و کم عمق )حداکثر 
۳۰ سانتیمتر( آب شیرین با میدان دید مناسب است و بیشتر از 
ریشه ها، جوانه ها، دانه های گیاهان آبزی، حشرات، ماهی ها و 
جوندگان کوچک تغذیه می کنند که در ایران تالاب فریدنکنار 
هر ساله میزبان یک درنا که باقیمانده از جمعیت غربی آن 
بین برود  از  این یک عدد درنا هم  اگر  است، می شود که 
جمعیت غربی آن کامل منقرض می شود.البته برای حفظ این 
گونه از انقراض اقدامات ملی و بین المللی زیادی انجام شده 
احیای  درناها در دهه ۷۰ شمسی طرح  بنیاد جهانی  است، 
درناها را در ایران آغاز کرد، در واقع یک کار بین المللی با 
بودجه صندوق جهانی محیط زیست و حضور کارشناسان 
خارجی و همکاری سازمان حفاظت محیط زیست، روسیه 
و بنیاد جهانی درناها انجام شد و می خواستند جمعیت این 
پرنده را احیا کنند که شواهد نشان می دهد با وجود هزینه 
بسیار، موفق نشدند.جمعیت گله غربی درناهای سفید سیبری 
به  که  بود  شده  برآورد  قطعه   ۲۰۰ از  بیش   ۱۹۳۰ سال  در 
دلایلی تعداد آن ها در سال ۱۳۸۵ به ۲ قطعه درنای امید و 
بازمانده  با مرگ آرزو، »امید« آخرین  آرزو کاهش یافت و 
جمعیت غربی درناهای سفید سیبری شد و در این سال ها به 
تنهایی به ایران مهاجرت می کند.اما امید تک درنای سیبری 
است،  کرده  حفظ  را  غربی  کریدور  تنهایی  که  سالهاست 
داستان تنها شدن امید هم شنیدنی است به طوری که جفت 
گلوله  با شلیک  توفانی  و  در یک شب سرد  را  آرزو  خود 
شکارچیان از دست داد اما همچنان به مسیر پروازی خود در 
غرب وفادار مانده و هر سال تنها برای زمستان گذرانی در 
تالاب فریدونکنار به زمین می نشیند.سازمان حفاظت محیط 
زیست به عنوان متولی حفاظت از گونه های جانوری نگران 
از بین رفتن امید و نابود شدن کریدور غربی ایران است از 
پیدا کند که  امید  برای  را  تا جفتی  است  این رو در صدد 
نوع  از  ای دیگر  پرنده  این مسیر حفظ شود.آوردن  حداقل 
امید اما با شرایط زندگی در حالت پرورشی گزینه ای بود که 
روی میز دغدغه مندان امر قرار گرفت و برای این کار تصمیم 
گرفتند تا از مرکزی که برای مرکز تکثیر و حفاظت درناها 
در جهان قرار دارد درخواست ارسال یک بال درنا شود.مرکز 
تکثیر و حفاظت درناها در کشور بلژیک قرار دارد که در آن 
پرندگان به در فضای محدود پرورش می یابند و روند زندگی 
و تکثیر آنها به صورت پرورشی انجام شد و گزینه انتخابی 
این مرکز برای همسفر شدن امید در مسیر پیمودن کریدور 
پروازی درنای سیبری قرار گرفت.رویا از اواسط زمستان سال 
وحش  حیات  مدیریت  و  حفاظت  دفتر  هماهنگی  با   ۱۴۰۱
سازمان حفاظت محیط زیست کشور برای اینکه یار و همسفر 
امید تک درنای سیبری شود از بلژیک بار سفر به مازندران 
بست و چند مدتی را کنار امید در تالاب فریدونکنار گذراند.

قرار بود همزمان با پرواز امید به سمت نقاط سردسیر رویا نیز 
با او همراه شود و صد البته طبیعت این پرندگان که میل به 
مهاجرت گروهی دارند باعث شد رویا نیز با امید رخت سفر 
ببندد و پرواز کند.آن ۲ روز ۱۴ اسفند ماه ۱۴۰۱ پس از ۳۴ 
روز اقامت به صورت مشترک، تالاب بین المللی فریدونکنار 
را به سمت سیبری ترک کردند اما رویا که تمام طول عمر 
در  نگهداری  و محصور  مرکز محدود  در یک  را  زندگیش 
بلژیک سپری کرده بود نتوانست مسیر را ادامه دهد و در ۲۱ 
اسفند ماه سال ۱۴۰۱ در منطقه ای در عباس آباد تنکابن در 
مازندران فرود آمد و این بار او را به منطقه »اجاکله«  و پس 
از آن »بنه کنار ازباران« در نزدیکی تالاب فریدونکنار منتقل 
کردند.هر چند پروژه همسفر شدن رویا با تک درنای سیبری 
در آن سال به اتمام رسید و همچنان نیز این پرنده چله نشین 
امید و در مازندران باقی مانده اما بنا به اظهار نظر کارشناسان 
امر این طرح دستاوردهای خوبی داشته است.رییس حیات 
امید  گفت:  ایرنا  خبرنگار  به  یکشنبه  روز  مازندران  وحش 
تنها درنای باقی مانده از نسل درناهای سیبری گله غربی که 
در جهان باقی مانده است.کوروس ربیعی افزود: این پرنده 
به  سیبری  منطقه  از  ساله  هر  گذرانی  زمستان  برای  وحشی 
تالاب فریدونکنار در مازندران سفر می کند که محیط زیست 
خوبی برای این پرنده به شمار می رود.وی با اشاره به اینکه 
در ۲ سال اخیر خبری از امید نشده است،   اظهار کرد:  اما طی 
زمان طولانی این پرنده سالهای عمر خود را در این تالاب 
سپری کرده است و عدم بازگشتش در این ۲ سال شاید به 
دلیل تغییرات اقلیمی و یا مرگ احتمالیش باشد.رییس حیات 
وحش مازندران توضیح داد: انتقال درنای بلژیکی به مازندران 
برای همسفر شدن با امید و حفظ کریدور پروازی این پرنده 
باعث شد تا به دستاورد خوبی برسیم از این بابت که این 
پرندگان پوررش یافته در قفس موفقیت آنها برای پرواز در 
مسافت طولانی امکانپذیر نیست.وی ادامه داد : همانطور که 
رویا بعد از طی کردن حدود ۱۰۰ کیلومتر از مسیر نتوانستند 
ادامه دهد و در همین مازندران فرود آمد.ربیعی با اشاره به 
اینکه رویا هشت ساله از نظر طول عمر پرنده جوانی به شمار 
می رود،   توضیح داد:  اما به دلیل شرایط زندگی که از بدو 
تولد داشت نمی تواند پرنده مهاجر خوبی باشد و مسیر را 

طی کند.
وی ادامه داد:  درناهای سیبری براساس دستورالعمل های بین 
المللی از دسته حیوان های در بحران انقراض قرار دارند و با 
توجه به ماندن رویا در مازندران برای حفظ این نوع پرنده به 
احتمال یک جفت از بلژیک منتقل شود تا با زادآوری نسل 

این پرنده ازدیاد شود.

چشم روشنی ۳۰۰ میلیارد ریالی دولت برای حل مشکل ۲۶ ساله بابل
 

در حالی مشکل پسماند در یکی از پرجمعیت ترین شهرهای 
در ۲۶  ترین حالت خود  بحرانی  به  بابل  یعنی  شمالی کشور 
سال گذشته رسیده است که دولت چهاردهم برای ساماندهی و 
مدیریت پسماند در این شهرستان در گام نخست ۳۰۰ میلیارد 
ریال اعتبار اختصاص داد که اقدام وزارت کشور اولین چشم 
روشنی مسوولان امر برای برون رفت از این مشکل چندین ساله 

در منطقه محسوب می شود.
 هر چند در ماه های گذشته تاکنون مشکل زباله بابل به مرحله 
ای از بحران رسیده است که صدها تن زباله در این شهرستان 
بلاتکلیف رها شده و مکانی برای انتقال این زباله ها پیدا نشد 
اما تخصیص اعتبار ۳۰۰ میلیارد ریالی از سوی وزارت کشور 
این  از  رفت  برون  برای  را  بابل  شهری  مدیران  و  شهروندان 

مشکل دل گرم کرد.
شهرهای  همه  برای  هرچند  پسماند  مشکل  فعلی  شرایط  در 
شمالی کشور به یک چالش جدی تبدیل شد اما شهرستان ۶۰۰ 
هزار نفری بابل که بعد از رشت پرجمعیت ترین شهر شمال 
کشور محسوب می شود بیشتر از مناطق دیگر درگیر این بحران 

است.
نمونه آن به تجمع جمعی اهالی روستای انجیلسی بابل می توان 
نصب  با  جاری  سال  ماه  اردیبهشت  اوایل  در  که  کرد  اشاره 
بنر در ورودی سایت زباله این منطقه، خواستار اجرای حکم 
بر جابه جایی سایت  مبنی  مازندران  نظر  تجدید  دادگاه  قطعی 

زباله انجیلسی به مکان دیگر شدند.
بابل که خواهان اجرای حکم قطعی  انجیلسی  اهالی روستای 
دادگاه تجدید نظر استان مازندران مبنی بر جابجایی این سایت 
زباله شدند در ورودی این سایت تجمع و خواستار حل گره 
کوره ۲۵ ساله این سایت در قلب جنگلهای هیرکانی شده بودند.

روستای انجیلسی یکی از روستاهای بالا دست بخش بابلکنار در 
جنوب بابل است که اهالی این روستا بعد از ۲۵ سال پیگیری 
موفق شدند حکم قطعی جابجایی این سایت را از طریق مراجع 
قضایی در تاریخ پنج بهمن ۱۴۰۰ از شعبه ۲۵ دادگاه تجدید نظر 

استان دریافت کنند.
بعد از قطعی شدن حکم سایت انجیلسی در جلسه شورای حفظ 
بیت المال شهرستان بابل که ۲ سال گذشته با حضور رئیس کل 
وقت دادگستری مازندران تشکیل شد، تا ۱۵ اسفند سال ۱۴۰۲ 
برای حل این مشکل زمان تعیین شد، که بعد از گذشت نزدیک 
به ۲ ماه از این ضرب الاجل اهالی روستا خواستار اجرای حکم 

شدند.
نفوذ شیرابه ها در اراضی کشاورزی، مراتع چرای دام و شیوع 
بیماری ها مختلف سبب شد که اهالی منطقه دست از زادگاه 
خود بردارند و برای ادامه زندگی به مکان دیگری دست به کوچ 
اجباری بزنند. اهالی منطقه که در مدت ۲۵ سال گذشته تمام 
توان خود را برای حل این مشکل به کار بسته بودند موفق به 
حل مشکل نشدند، در نهایت با طرح شکایت در مراجع قضایی 

این خواسته را پیگیری کردند.

اهالی بخش بابلکنار بر این باورند که مشکلی انجیلسی که قرار 
بود یک سال مردم منطقه تحمل کنند تا یک مکان مناسب برای 
زباله شهر بابل و ۶ شهر اقماری آن بیابند اما ۲۵ سال است که 
آسایش را از اهالی بخش بابل کنار ربوده و حتی با حکم قطعی 

مرجع قضایی هم این گره گشوده نشد.
است  موجود  بابل  فرمانداری  در  که  اداری  مکاتبه  اساس  بر 
آن  از  بعد  و  باشد  زباله  میزبان  سال  یک  انجیلسی  بود  قرار 
یک جانمایی مناسب برای دفع زباله بابل و شهرهای اقماری 
پیدا شود اما مهمان یک ساله جا خوش کرد و ۲۵سال برخانه 
میزبان لنگر انداخته و هم اکنون سایت زباله انجیلسی دیگر مملو 
این  از سویی دیگر سرازیر شدن شیرابه های  و  زباله است  از 
زباله ها خسارت های زیادی به جنگل های هیرکانی و زمین های 
شالیزاری پایین دست وارد کرده است که همه این اسیب ها 

سبب شد اهالی منطقه خواستار اجرای حکم شوند.
انجیلسی که در ۲۵ کیلومتری جنوب شهر بابل قرار گرفته است 
هر روز میزبان ۳۰۰ تن زباله از شهرهای بابل، امیرکلا، گلوگاه، 

مرزی کلاه، زرگرشهر، خوشرودپی و گتاب است.
بار  چندین  سال   ۲۵ این  طول  در  زیست  محیط  کارشناسان 
انجیلسی که در ارتفاع واقع شد تحت  هشدار داده بودند که 
بابل  زباله شهرستان  دپوی  برای  محلی  به  نباید  هیچ شرایطی 

تبدیل شود.
بعد از تعطیلی سایت زباله انجیلسی شهرداری های هفت گانه 
بابل شک سنگینی را تحمل کردند و بعد از چند روز بلاتکلیفی 

به این نتیجه رسیدند که زباله را از مازندران خارج کنند.
شهرداری ها این شهرستان به این امید که دوباره سایت انجیلسی 
های سنگین  هزینه  کرد  کار خواهد  به  دوباره شروع  بابلکنار 
حمل زباله به استان همجوار را پذیرفتند اما این امر سبب شد 
که دستگاه های مربوطه نسبت به معرفی مکان جدید تعلل کنند.

حقوق  پرداخت  در  که  مازندران  های  شهرداری  از  بسیاری 
کارکنان خود با مشکل مواجه هستند این بار هفت شهرداری 
بابل مجبور به پرداخت هزینه های شدند که این امر تکمیل طرح 

های عمرانی آنها را به عقب انداخت.
کارشناسان محیط زیست بر این باورند تعلل در جانمایی مکان 
جدید برای مدیریت پسماند شهرستان بابل تحت هیچ شرایطی 

پذیرفتنی نیست.
چراغ اول روشن شد

در این پیوند نماینده مردم بابل در مجلس شورای اسلامی اظهار 
کرد: سایت زباله انجیلسی بابل با حکم نهایی مراجع قضایی 
بسته شد و این سایت دیگر تحمل زباله جدیدی را نداشته است.

نفوذ در سفره  با  این سایت  فاطمی گفت: شیرابه های  احمد 
های زیر زمینی و اراضی کشاورزی آسیب های جدی به محیط 

زیست، سلامت و اقتصاد مردم منطقه وارد کرد.
مدیریت  برای  مکان جدید  معرفی  که  مطلب  این  بیان  با  وی 
بابل طبق قانون عهده وزارت کشور است،  پسماند شهرستان 
ساماندهی  برای  کشور  وزارت  نخست  گام  در  کرد:  اظهار 

پسماند شهرستان بابل ۳۰۰ میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفت.
نماینده مردم بابل در مجلس شورای اسلامی گفت: همه تلاش 
ها بر آن است تا برای حل مشکل پسماند شهرستان بابل یک راه 

حل علمی پیدا کنیم.
فاطمی افزود: حفظ محیط زیست و جلوگیری از تخریب آن 
یکی از دغدغه های شهروندان است که همه ما باید تلاش کنیم 
تا محیط زیست مازندران این میراث ارزشمند برای نسل های 

بعدی باقی بماند.
با  بابل در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد:  نماینده مردم 
استفاده از فناوری های نوین که در بسیاری از کشورهای دنیا به 

کار گیری شد مشکل زباله بابل قابلیت گره گشایی دارد.
راهکار علمی

همچنبن استاندار مازندران معتقد است که برای حل ابر چالش 
مازندران باید بر اساس نظرهای دقیق کارشناسی با راهکارهای 

علمی عمل کنیم.
مهدی یونسی رستمی گفت: یک تیم خبره از دانشگاه صنعتی 
شریف در خصوص حل گره کور پسماند شهرستان بابل کار 

تحقیقاتی انجام دادند که منتظر جواب نهایی آنها هستیم.
استاندار مازندران با بیان این مطلب که پسماند به یک چالش 
همه  کرد:  اظهار  شد،  تبدیل  شمالی  های  استان  برای  اساسی 
تلاش های بر آن است تا مشکل زباله در شهرهای مازندران به 

نوبت گره گشایی شود.
وی گفت: تکمیل طرح های نیمه تمام یکی از اولویت های مهم 
مدیریت جدید در این خطه از شمال محسوب می شود که همه 

تلاش ها برای افتتاح طرح های نیمه کاره است.
مقام عالی دولت در مازندران تصریح کرد: امروز همه ما شرمنده 
مردم عزیز مازندران هستیم که تکمیل این طرح ها سالها به درازا 

کشیده شد.
اظهار کرد: حمایت و جذب سرمایه گذار  مازندران  استاندار 
داخلی و خارجی یکی از سیاست راهبردی دولت در این خطه 

از شمال کشور محسوب می شود.
وی گفت: رفع موانع قانونی پیش روی سرمایه گذاران داخلی و 
خارجی یکی از مهم ترین ابزار حمایتی محسوب می شود که 

در دستور کار مدیران ارشد استان قرار گرفت.
استاندار مازندران با اشاره به این مطلب که سرمایه گذاری زمینه 
اشتغال و رونق اقتصادی را فراهم می کند، اظهار کرد: اگر می 
خواهیم کشور و استان ما به یک توسعه پایدار دست یابد نیازمند 

جذب سرمایه گذار هستم.
این مقام مسوول تصریح کرد: در حال حاضر سرمایه گذارانی 
از کشور سوئد اعلام آمادگی کردند که در بخش پسماند در 
این استان سرمایه گذاری کنند و در حال مذاکره برای تحقق 

این مهم هستیم.
با این حال زباله زخم عمیق پیکر نحیف طبیعت شمال کشور 
است. زخمی که در ۲ دهه اخیر عمیق تر شده و مساحت آن نیز 

در نقاط مختلف شمال و به ویژه مازندران افزایش یافته است.
دهه  در سه  مازندران  زباله  دفن  مکان های  نامطلوب  جانمایی 
اخیر سبب شده که اکنون مساحت عرصه های دپوی زباله در 
مازندران که عمدتا نیز در دل جنگل ها قرار دارند به حدود ۲۰۰ 

هکتار برسد.
انباشت این زباله ها و آلوده شدن خاک محیط تنها چالش ناشی 
از این روش دفع پسماند نیستند. نفوذ شیرابه ها به عمق زمین 
و آب های زیرزمینی تهدید بزرگی است که بر سلامت ساکنان 
می گذارد.  مستقیم  تاثیر  زباله  دپوی  سایت های  این  اطراف 
از  نبسیاری  مازندران  طبیعت  به  شده  تحمیل  زباله دان های 
از  درجه ای  به  را  استان  مراتع  و  شالیزاری  باغی،  زمین های 
این  در  تولیدی  محصولات  سلامت  در  که  رساندند  آلودگی 

عرصه ها ابهام وجود دارد.
کوه،  جنگل،  که  شده  گسترده  گونه ای  به  مازندران  شهرهای 
دشت و مرتع بخشی از شهرها و روستاهای این استان را تشکیل 
می دهند و همه این اراضی هم در معرض تهدید زباله ها قرار 
دارند.معضل پسماند سال های طولانی است که گریبان  مازندران 
سرسبز را گرفته و در برهه های مختلف سه دهه گذشته در برخی 
مناطق تبدیل به بحران چندوجهی شد. در این فرایند بیشترین 
زباله ها  دپوی  محل  شد.  وارد  مازندران  جنگل های  به  آسیب 
بابلسر، نوشهر، نور و بسیاری از شهرهای این  بابل،  در آمل، 
استان از گلوگاه تا رامسر تهدیدی جدی برای عرصه های طبیعی 

محسوب می شوند.

به  امیدآفرینی  نویدهای  بویراحمد  و  کهگیلویه  استاندار 
داد.استاندار  دنا  پذیر  توابع شهرستان گردشگر  از  پاتاوه  مردم 
از  پاتاوه  به مردم  امیدآفرینی  نویدهای  بویراحمد  کهگیلویه و 
استاندار  رحمانی  داد.یداله  دنا  پذیر  گردشگر  شهرستان  توابع 

استان در ادامه سفرهای شهرستانی 
 جمعه به شهرستان دنا سفر کرد.وی در دیدار مردم پاتاوه در 
مصلی این شهر با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای این منطقه، با 
بیان اینکه، پیشرفت و سازندگی کشور در گروی وفاق و همدلی 
است گفت: برنامه جدی برای استفاده از ظرفیت ها و پتانسیل ها 
را در دستور کار قرار دادیم و از همه می خواهم به خادم خود 
در استان کمک کنند تا برنامه های تحول آفرین که برای استان 

داریم محقق شوند.
استاندار با بیان اینکه، فلسفه وجودی دستگاه های اجرایی این 
است که به فکر حل مسائل و مشکلات مردم باشند، افزود: همه 
باید در خدمت تولید، اشتغال، سرمایه گذاری و معیشت مردم 
باشیم.وی اظهار داشت: برای پیگیری مسائل و مشکلاتی استان، 
دیدارها و ارتباط تنگاتنگ با وزراء و مسئولان کشوری داشته 
و داریم و در جلسات مشترکی به همراه مجمع نمایندگان استان 

پیگیر مسائل در بخش ها مختلف استان در مرکز کشور بودیم.
مردم  به  اقدامات صورت گرفته  از  ارائه گزارشی  به  رحمانی 
بخش پاتاوه پرداخت و گفت به همراه نمایندگان در دیدار با 
برنامه و بودجه مسائل  معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه  سازمان  رئیس  که  سفری  در  و  کردیم  منتقل  را  استان 
یادآوری  موارد  این  مجددا  داشتند  استان  به  اخیرا  بودجه  و 
و  راه  وزیر  با  جداگانه  دیدارهای  به  اشاره  با  شد.استاندار 
وزیر  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  نیرو،  وزیر  شهرسازی، 
آموزش و پرورش و وزیر جهاد کشاورزی گفت: مسائل استان 
در این وزارتخانه ها را مورد پیگیری قرار دادیم و خوشبختانه 
مسیرهایی برای رفع مسائل استان در نظر گرفته شد که باید در 
سطح ملی و با همراهی مدیران دستگاه های اجرایی موارد را 
دنبال کنیم.استاندار به ناترازی در بخش انرژی اشاره و گفت که 
در برق و گاز ناترازی داریم و در فرصت باقی مانده تا پایان 
از قطعی برق  از مردم می خواهم برای جلوگیری  فصل سرد 
و گاز در سایر مناطق مدیریت مصرف را در دستور کار قرار 
دهند که دولت در بلند مدت برنامه خوبی برای جبران ناترازی 
برق و گاز دارد.رحمانی با اشاره به اهمیت توسعه فعالیت های 

نفر   ۲۰۰ و  هزار   ۱۲ امسال  کرد:  خاطرنشان  استان،  فرهنگی 
در استان معتکف داشتیم که نسبت به سال گذشته ۳۵ درصد 
افزایش داشته، افزود: هفت هزار و ۶۰۰ نفر آنها دانش آموزان 
هستند که نشان می دهد برنامه های فرهنگی که اجرا کردیم 
شهرستان  مسئله  اینکه،  بیان  با  است.استاندار  بوده  گذار  تاثیر 
شدن دغدغه همه مردم است، عنوان کرد از بدو ورودم گزارشی 
از حوزه های مختلف جمع آوری و ارائه دادیم و کارهای اولیه 
در وزارت کشور پیگیری شد و موضوع شهرستان شدن پاتاوه، 
نقاط در دست  نده و شهرستان شدن سایر  بخش شدن توت 
بررسی در مراحل بالاتر است و امیدواریم به نتیجه برسند تا دل 
مردم شاد گردد.رحمانی در خصوص مطالبه بیمارستان پاتاوه 
گفت: این بیمارستان باید مجوز کمیسیون ماده ۲۳ را اخذ کند 
و زمین تامین شود که در بازدید قبلی جلسه ای را در مرکز 
بهداشت پاتاوه برای این منظور داشتیم.استاندار ادامه داد: دو یا 
سه قطعه زمین را پیشنهاد دادند و قرار شد پیگیری لازم انجام 
شود که ظاهرا هنوز نهایی نشده که از فرماندار می خواهم تامین 
زمین را در اولویت کاری قرار دهد و تاکید دارم که منابع طبیعی 
و محیط زیست با حفظ پوشش درختی و جنگلی همکاری کنند.

با اشاره به اینکه نسبت به سال  انتظامی استان فارس  فرمانده 
گذشته ۱۳ درصد کاهش سرقت در فارس وجود داشته است، 

گفت: باند اشرار منطقه مرودشت منهدم شد. 
محوطه  در  که  خبری  نشست  در   ، حبیبی  رهام بخش  سردار 
شرارت  باند  دستگیری  از  شد،  برگزار  فارس  آگاهی  پلیس 
منطقه مرودشت خبر داد و اظهار کرد: سارقین طی یک و نیم 
سال اخیر، مردم ۱۲ روستا در مناطق مرودشت را اذیت و آزار 
می دادند و ۲ نفر از مردم را به قتل رساندند، کار به جایی رسید 

که حتی چراگاه های گوسفندان نیز در امنیت نبود.
انتظامی،  نیروهای  ورود  و  ویژه  تیم  تشکیل  با  داد:  ادامه  وی 
خوشبختانه ۵ نفر در درگیری با نیروی پلیس دستگیر شدند و 
یکی از آن ها که نفر اصلی و شرور این تیم بود و نامش همه 
نیروی  نفر از پرسنل  را می ترساند، در یک درگیری متقابل ۲ 
انتظامی مجروح شدند اما در نهایت این شرور حرفه ای معدوم 

شد.
حبیبی با بیان اینکه ۲ اسلحه آماده و وسایل سرقتی از این سارق 
حرفه ای کشف شد، بیان کرد: خوشبختانه نسبت به سال گذشته 
۱۳ درصد کاهش سرقت و ۱۶ درصد افزایش دستگیری سارقان 

و متهمان را داریم. 
انهدام ۷۸ باند سرقت در فارس طی امسال

فرمانده انتظامی استان فارس اظهار کرد: نیروی انتظامی در ۹ 

ماهه امسال توانسته  است ۷۸ باند سرقت را منهدم و ۲۷۹ سارق 
و ۳۹۹ مال خر را دستگیر کند. در واقع یکی از هدف های اصلی 

نیروی انتظامی برخورد با مالخرها است.
نیروی  مراقبت  و  تعقیب  در  گذشته  روز  چند  در  افزود:  وی 
شیراز شده  وارد  مختلف  استان های  از  گروه سارقی  انتظامی، 
اسکان کرده بودند و با سرقت خودروها و فروش آن ها مواد 

مخدر می گرفتند و سپس مواد مخدر را به فروش می رساندند.
حبیبی ادامه داد: تاکنون ۳ خودرو سرقتی و ۲۰ کیلو مواد مخدر 
توسط نیروی انتظامی کشف شده است. افرادی از این گروه نیز 
دستگیر شده و در حال بازجویی هستند. در همین دو هفته اخیر 
۱۱ باند سرقت به دست نیروی انتظامی منهدم و ۹۱ سارق نیز 
دستگیر شده اند که در تحقیقات انجام شده به ۲۳۵ فقره اعتراف 

سرقت کردند.
رئیس پلیس فارس خطاب به مردم بیان کرد: مردم باید مراقب 
باشند که سارقین از احساسات آنان سوءاستفاده نکنند، چون 
سارقین و متهمان با همین ترفند دست به سرقت می زند. مردم 
با غریبه ها صحبت نکنند، در خانه خود را به روی افراد ناشناس 

باز نکند.

نویدهای امیدآفرین استاندار کهگیلویه و بویراحمد به مردم بخش پاتاوه

فرمانده انتظامی استان:

کاهش ۱۳ درصدی سرقت در فارس/باند اشرار مرودشت منهدم شد
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جلالی: 
باید پای دلال ها را از انتخاب سرمربی 

امید قطع کنیم؛ یک مربی سوخت!

لیموچی ورژن ایرانی اورونوف؛ 
استقلال قهرمانی را به پرسپولیس 

داد، پرسپولیس قهرمانی را به 
سپاهان یا تراکتور می دهد؟

حجم انتقادات با کیفیت بازی پرسپولیس تناسب ندارد

خم به ابروی آقا کریم: اگر او نه، کی
سوپرجام  مسابقه  از  بعد  هواداری  جریان های  گسترده  فشار 
مدیریت این تیم را در موضع انتخاب هرچه سریع تر سرمربی 

قرار خواهد داد.خم به ابروی آقا کریم: اگر او نه، کی
موضوع انتخاب سرمربی در پرسپولیس با طمانینه خاصی پیش 
رفته و هنوز گزینه ای به عنوان فرد نهایی معرفی نشده است. 
میگذرد و  ماه  به یک  نزدیک  از زمان اخراج گاریدو  اگرچه 
خود  جستجوی  به  مختلف  تحولات  وجود  با  پرسپولیسی ها 

ادامه میدهند.
مدیران پرسپولیس با چند سرمربی مشهور تا مرز توافق پیش 
رفتند اما در نهایت آن مربیان حاضر نشدند پرسپولیس را به 
مربیانی  کنند.  انتخاب  فوتبال حرفه ای خود  بعدی  تیم  عنوان 
مثل والتر ماتزاری ایتالیایی که جمعه گذشته شایعه توافقش با 
پرسپولیس منتشر شد اما در تماسهای بعدی اعلام کرد که اول 

فصل آینده به جمع قرمزها ملحق خواهد شد.
در این بین سیر تحولات به سمتی رفت که باشگاه پرسپولیس 
به واسطه مطرح شدن مکرر اسامی، وارد یک فضای متفاوت 
کواچ  بنیتز،  ماتزاری،  مثل  نام هایی  مطرح شدن  با  شد. حالا 
و... هواداران دیگر به انتخاب های متوسط و معمولی رضایت 
باشگاه  ابتدا  همان  از  بود  بهتر  که  حالی  در  داد،  نخواهند 
پرسپولیس با در نظر گرفتن شرایط مربی ای را به جمع نفرات 
خود اضافه کند که علاوه بر داشتن کارنامه مناسب و سابقه 
به  بعدی  موفقیت های  برای  را  کارش  منطقه،  این  در  کار 
درویش  گفته شد هدف  که  همان طور  اما  کند.  آغاز  سرعت 
و تیمش، لزوما جذب یک مربی بدون ایراد و بزرگ بود که 
در  حضور  انگیزه  مختلف  دلایل  به  میز  سوی  آن  در  ظاهرا 

پرسپولیس چندان بالا نیست.
نکته دیگر اینکه این روزها پرسپولیس با حضور کریم باقری 
و همچنین سیدجلال حسینی و مهرداد خانبان کارش را پیش 
برده است. تیم دو پیروزی پرگل مقابل خیبر و هوادار تجربه 
کرده و در دیدار مقابل سپاهان در سوپرجام نیز علی رغم یک 
نمایش قابل قبول، یک بر صفر مغلوب شده است. اتفاقی که 
باعث شد تا هواداران به طرز غیرقابل باور و البته کنترل نشده، 
مقصر  را  او  و  کنند  پرسپولیس  مدیریت  از  انتقاد  به  اقدام 
باوجود  این مسابقه  باخت در  آنکه  بدهند. حال  نشان  اصلی 
پرسپولیس،  حمله وران  فرصت سوزی  و  مناسب  موقعیت های 
با  مقایسه  قابل  فنی  نظر  از  تیم  که  خورد  رقم  شرایطی  در 

دوران گاریدو نیست.
در واقع کریم باقری بدون ادعا و سیدجلال حسینی و مهرداد 
خانبان با سکوت کامل، جو تیم را تغییر داده و با انجام چیزی 
که در ذهن دارند، پرسپولیس را کاملا ارتقا داده اند و تیمی 
که مقابل سپاهان بازی کرد، به هیچ وجه شباهتی به یک گروه 
بازنده نداشت و تا آخرین دقیقه به حریف خود حمله کرد. 
البته انصاف نیست که نگوییم پرسپولس در زمان گاریدو هم 
مقابل سپاهان با یک یار کمتر نمایش بسیار خوبی ارائه داده 
بود. با این حال دومین شکست مقابل سپاهان در فاصله کمتر 
از یک ماه و کری خوانی هواداران مقابل، عصبانیت جریانهای 

هواداری را به دنبال داشته و آنها می خواهند مدیریت باشگاه 
پرسپولیس را با شدیدترین واکنش ممکن، زیر سوال ببرند.

این در شرایطی است که بخشی از موفقیت های پرسپولیس به 
نسبت باشگاه رقیب، به واسطه همین ثبات مدیریتی رخ داده و 
در شرایطی که بلاگرهای تیم استقلال مدام از تعدد در انتخاب 
گیر  تصمیم  صندلیهای  روی  تغییرات  و  مدیریت  و  سرمربی 
می گویند، بخشی از پرسپولیسی ها نیز حوصله شان از درویش 
سر رفته و دوست دارند او هرچه زودتر تیمشان را ترک کنند. 
دیروز در مصاحبه های بعد از مسابقه با هواداران حتی فردی 
بود که می گفت بعد از مسابقه در حال گریه بود، در شرایطی 
که پرسپولیس در لیگ اوضاع خوبی دارد و روز گذشته هم 
به هیچ وجه چهره یک تیم بازنده را نداشت و وایرال شدن 
چنین واکنش های احساسات برانگیزی، تنها به واسطه فرهنگ 

هواداری رایج در فوتبال ایران است.
در واقع یک مثال جالب در این زمینه رئال مادرید و شخص 
فلورنتینو پرز است که بابت خساست و نخریدن بازیکن برای 
رئال و شکست در ال  کلاسیکو، زیر تیغ هواداران این باشگاه 
اسپانیایی است اما همین هفته دوره ریاستش بر باشگاه رئال 
مادرید را تمدید خواهد کرد حتی اگر تیم او در مقطعی دچار 

ضعف شده باشد.
باشگاه  واقعی  اسطوره  باقری  کریم  مورد  در  بعدی  نکته 
که  پرسپولیسی هاست  برانگیز  تحسین  مرد  و  پرسپولیس 
بخشی  اما  نگرفته  شکل  او  به  نسبت  انتقادی  دیروز  از  البته 
مصاحبه  به  شروع  پرسپولیس  کارشناسان  و  پیشکسوتان  از 
این  بود  مشخص  که  کردند  پرسپولیس  نمایش  از  انتقاد  در 

انتقادات معطوف به نتیجه است و آنها به طور دقیق بازی مقابل 
سپاهان را ندیده اند.

در واقع این سوال را باید از بخشی از هواداران و پیشکسوتان 
هم  خود  که  باقری  کریم  پای  نیست  قرار  اگر  که  پرسید 
علاقه مند به سرمربیگری در این تیم نیست، چه کسی شایسته 

این است که به پایش ایستادگی شود؟
به فوتبالیست ها، مربیان و  البته بی مهری جریان های هواداری 
مدیران بخشی از راه فوتبال است اما در ایران انگار همه منتظر 
اتفاقی هستند تا دست به هشتگ، اخراج مقصر را فریاد بزنند. 
این اتفاق برای باشگاه استقلال هم رخ داد و دیدید که فرجام 
با  آبی ها  و شاید  نبود  مثبت  استقلال  از  نکونام  اخراج جواد 

حفظ او در جایگاه مدعیان قرار داشتند.
به  را  خود  بعدی  سرمربی  است  قرار  پرسپولیس  نهایت  در 
زودی انتخاب کند و البته هر اسمی ممکن است انتقاداتی را 
در پی داشته باشد اما این نباید مانع از این بشود که ارزش 
کار کادر فعلی، مدنظر قرار نگیرد. آنها اگرچه بازی سوپرجام 
معنای  به  را  اما کار خود  باختند  به سپاهان  دقیقه  نود  را در 
واقعی انجام داده اند و حالا نوبت سرمربی بعدی است تا در 
دیدار ذوب آهن، تیم را از کریم باقری تحویل بگیرد و خودی 

نشان بدهد.
البته بهتر بود وسواس در انتخاب سرمربی همچنان ادامه داشته 
با حرفهای کریم در نشست مطبوعاتی روز گذشته  اما  باشد 
مشخص است پرسپولیس سرمربی آینده خود را در یکی دو 
فزاینده  فشار  این  اگر  حتی  کرد،  خواهد  انتخاب  آینده  روز 

ناگهانی منجر به انتخابی بشود که نواقصی هم داشته باشد.

یشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس با انتقاد از عملکرد مدیرعامل 
نابسامان گفت: کریم  تیم و رقم زدن اوضاع  این  و سرمربی 
باقری باید همان ابتدا اعلام می کرد حاضر نیست یک بازی 

هم سرمربی سرخپوشان باشد.
تیم  مصاف  به  سوپرجام  دیدار  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم   
نماینده  صفر  بر  یک  برتری  با  بازی  این  که  رفت  سپاهان 
اصفهان به پایان رسید تا زردپوشان در اولین حضور خود در 
سوپرجام موفق به کسب عنوان قهرمانی شوند و روند شکست 
ناپذیری آنها با هدایت پاتریس کارترون ادامه یابد و این مربی 
در نهمین تجربه حضور روی نیمکت سپاهان موفق به کسب 
اولین جام خود شود.پس از پایان بازی، هواداران پرسپولیس 
از مدیرعامل باشگاه خود و همچنین علی پروین پیشکسوت 
سرخ ها انتقاد کردند و با هجوم به صفحه مجازی پرسپولیس 

خواستار اخراج رضا درویش از سِمَت خود شدند.
درویش در جذب مربی و بازیکن کوتاهی کرد

بهروز سلطانی پیشکسوت پرسپولیس در رابطه با عملکرد این 
تیم در بازی با سپاهان در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: 
رضا درویش هم در انتخاب سرمربی و هم در جذب بازیکنان 
است  پیر  بسیار  سنی  لحاظ  از  ما  تیم  است.  کرده  کوتاهی 
»باند«  یک  که  دارند  حضور  پرسپولیس  تیم  در  نفر  چند  و 
اجازه  و  می کنند  باندبازی  اصطلاح  به  و  داده اند  تشکیل  را 
نمی دهند که کسانی وارد حوزه آنها شوند چون منافعشان به 

خطر می افتد.
او ادامه داد: تیم پرسپولیس یک ماه است که سرمربی ندارد و 
مدیران باشگاه به دنبال یک ای جنت )مدیربرنامه( و مافیای 
خوان  مثل  چهار  سه،  درجه  مربی  یک  تا  می گردند  خوب 
کارلوس گاریدو از درون »لپ لپ« خارج کنند تا آن را به 
سپاهان،  با  بازی  در  کنند.  معرفی  پرسپولیس  سرمربی  عنوان 
می داد،  نشان  خود  از  خودی  باید  که  طور  آن  پرسپولیس 
نتوانست عملکرد خوبی داشته باشد. یکی از حُسن های این 
بازی، گل خوردن پرسپولیس در دقیقه دو بازی بود چون اگر 
بلای  گلزنی می کردیم، سپاهان  دو  دقیقه  در  )پرسپولیس(  ما 

بدی سر ما می آورد.
ژوائو به درد راه رفتن هم نمی خورد!

گل  پرسپولیس  که  وقتی  کرد:  تصریح  فوتبال  کارشناس 
دریافت کرد، تیم سپاهان عقب کشید و بازی دفاعی از خود 
نشان داد. پرسپولیس هم دو مهاجم به نام علی علیپور و عیسی 
آل کثیر دارد که من بارها عنوان کرده ام که آنها به درد این 
بازیکنانی  تیم نمی خورند. مهاجمان پرسپولیس را در گذشته 
مانند ناصر محمدخانی، فرشاد پیوس، علی دایی و… تشکیل 
به ثمر رساندن  اما دو مهاجم کنونی پرسپولیس در  می دادند 
گل ناکام هستند و در رابطه با لوکاس ژوائو هم باید بگویم که 
او اصلًا بلد نیست راه برود چه برسد به اینکه بخواهد گلزنی 
کند. داور هم در جریان بازی با سپاهان اصلًاً مقصر نبود و 
از  برخی  و  نداد  پرسپولیس رخ  برای  پنالتی هم  هیچ خطای 

رسانه ها و هواداران فضا را شلوغ می کنند.
صحنه  آن  بخواهد  داور  اگر  کرد:  نشان  خاطر  سلطانی 
محوطه  درون  و  دوم  نیمه  در  گولسیانی  گئورگی  )سرنگونی 
 ،۱۰ بازی،  هر  در  باید  کند  اعلام  پنالتی  را  سپاهان(  جریمه 
بازیکنان  همه  پرسپولیس  در  بگیرد.  تیم ها  برای  پنالتی   ۱۲
خودشان تمایل دارند که گلزنی کنند و در پاسکاری ها اشتباه 
کردند. هرچه به دقایق پایانی بازی نزدیک می شدیم بازیکنان 
پرسپولیس از لحاظ بدنی کم می آوردند چون اکثر آنها بالای 
نمی شود،  بازیکنانی  چنین  داشتن  با  و  دارند  سن  سال   ۳۰

فوتبال بازی کرد.
بارها به درویش گفتم لیموچی را جذب کند

باید  که  فصل  ابتدای  در  لیموچی  مهدی  خرید  تاکید  با  او 
همراه  به  من  گفت:  می شد،  انجام  پرسپولیس  باشگاه  توسط 

مرتضی فنونی زاده بارها به شخص درویش اعلام کردیم که 
این بازیکن را جذب کند. ما از مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
خواهش کردیم که مهدی لیموچی را جذب کند اما او چنین 
هستیم؟  مافیا  ما  آیا  هستیم؟  جنت  ای  ما  آیا  نکرد.  کاری 
زمانی که امثال ما پیشکسوتان فوتبال یک بازیکن را مشاهده 
می کنیم، می فهمیم که او آینده خوبی دارد یا خیر. ما فقط از 
مدیر باشگاه تقاضا کردیم و بابت درخواست خرید لیموچی 

هیچ پولی از جایی نگرفتیم اما او )درویش( گوش نکرد.
علی پروین در پرسپولیس کاره ای نیست

سلطانی با انتقاد از گلایه هواداران از علی پروین گفت: من 
در  کاره ای  اصلًا  او  می بینم؛  را  پروین  علی  بار  دو  هفته ای 
باشگاه پرسپولیس نیست و خدا شاهده هیچ دخالتی در امور 
از گلایه هواداران تعجب می کنم.  واقعاً  ندارد و  باشگاه  این 
چندین  پرسپولیس  سابق  بازیکنان  و  پیشکسوتان  بین  در  ما 
مربی با تجربه داریم اما پروین اسم محمد ربیعی )سرمربی تیم 
او گلایه  از  این مورد  را می آورد که در  فوتبال ذوب آهن( 
به  پروین  علی  که  کنم  تاکید  موضوع  این  به  باید  اما  دارم. 
هیچ وجه در هیچ قسمتی از باشگاه پرسپولیس دخالتی ندارد 
و معرفی نشدن سرمربی جدید این تیم به دلیل کوتاهی رضا 

درویش است.
پرسپولیس در ۱۸۰ دقیقه هم نمی توانست به سپاهان گل 

بزند
پیشکسوت پرسپولیس خاطر نشان کرد: پرسپولیس اگر در دو 
که  نمی شد  موفق  می کرد  بازی  سپاهان  مقابل  هم  دقیقه   ۹۰
دروازه این تیم را در سوپرجام باز کند و اگر بازیکنان سپاهان 
پرسپولیس  به  را  بیشتری  گل های  می توانستند  می خواستند، 
در  و  دارد  خود  برای  جالب  اصول  یکسری  سپاهان  بزنند. 
فرشاد  اخیر  باشگاه در فصل های  این  دارم.  قرار  آنها  جریان 
و  کرد  جذب  پرسپولیس  از  را  کثیر  آل  عیسی  و  احمدزاده 
بازیکن  این دو  از آن  بعد  برد و  بهره خود را از جذب آنها 
بازیکنان خط  از  یکی  در  مورد  این  بازگشتند.  پرسپولیس  به 
رویکرد  نظرم  به  و  می کند  صدق  نیز  تهران  استقلال  دفاعی 
باشگاه سپاهان خیلی خوب است و اکنون یکی از تیم های برتر 

ایران را در لیگ برتر فوتبال در اختیار دارد.
او افزود: من پرسپولیسی و عاشق این تیم هستم و چندین سال 
هم در این تیم بازی کرده ام و ممکن است صحبت های اکنون 
من خیلی از هواداران را ناراحت کند اما برخی از همین افراد 

)هواداران( مقابل دوربین ها احساساتی صحبت می کنند.
سلطانی با انتقاد از کریم باقری یادآور شد: آقای کریم باقری 
شما اگر نمی خواهید سرمربی شوید، از همان ابتدا به مدیران 
هدایت  دار  عهده  هم  بازی  یک  در  حتی  که  بگویید  باشگاه 
تیم نمی شوم. اگر می خواهید »مبصر« شوید همین موضوع را 
تیم  در  را  مبصر  نقش  می خواهم  من  که  بگویید  کنید.  اعلام 
داشته باشیم و یک گوشه بایستم و ۱۸ میلیارد تومان حقوقم 
اما کریم  را دریافت کنم. هر فردی سرمربی می شود می رود 
باقری در جایگاه خود قرار دارد. او باید در همان ابتدا اعلام 
که  زمانی  تا  را  پرسپولیس  هدایت  وجه  هیچ  به  که  می کرد 
سرمربی جدید این تیم مشخص نشده، قبول نمی کنم. من از 
هواداران یک سوال دارم و این است که نقش کریم باقری در 

تیم را به من بگویند.
پرسپولیس با بازیکنان پیر به جایی نمی رسد

او خاطرنشان کرد: کریم باقری اسطوره فوتبال ایران است و 
می شود.  محسوب  کشورمان  فوتبال  باشخصیت های  از  یکی 
اما بعد از ۷، ۸ سال حضور متوالی در پرسپولیس یک فصل 
بازگشته و نقش یک مبصر را  تیم دور بود و حالا مجدد  از 
ایفا می کند. او فردی بسیار زرنگ و باهوش و فهم است. ماه 
بازی های سختی  است،  مرگ  ماه  پرسپولیس  تیم  برای  بهمن 
و  داریم  و...  الهلال عربستان  النصر،  تراکتور، سپاهان،  مقابل 

با بازیکنان »پیری« که پرسپولیس دارد به جایی نمی رسد. ما 
بارها به درویش یادآوری کرده ایم که امثال علی علیپور و آل 
نیم  شروع  از  پیش  تا  و  نمی خورند  پرسپولیس  درد  به  کثیر 

فصل دوم بازیکنان جدید برای پرسپولیس جذب کند.
سلطانی ادامه داد: دو دیدار پایانی نیم فصل اول مقابل خیبر 
و هوادار و به خصوص دیدار با هوادار که موفق شدیم پنج 
گل به ثمر برسانیم، ما را گول زدیم. اگر تیم خوبی داریم خب 
پنج گل هم به سپاهان بزنیم اصلًا پنج گل هم نه، دو گل وارد 
دروازه این تیم کنیم. هواداران بیشترشان فوتبال را می فهمند 
و برخی از آنها هم احساساتی با مشکلات برخورد می کنند. 
هستند  کسانی  می کنند  توهین  پیشکسوتان  به  که  افرادی 
درویش  شده اند.  کار  این  مأمور  ها  جنت  ای  سمت  از  که 
جنت  ای  اما  بگیرد  خدمت  به  را  »ایکس«  آقای  می خواهد 
را  برخی ها  دلیل  به همین  را می خواهد و  »ایگرگ«  آقای  ها 
مأمور می کنند که در مقابل ساختمان باشگاه علیه پیشکسوتان 
توهین  پرسپولیس  به  پیشکسوت  کدام  افزود:  کنند.او  توهین 
داشته  تیم  از  سازنده  انتقاد  که  داریم  وظیفه  ما  است؟  کرده 
باشیم. به عنوان مثال باقری، بازیکنان جوان را کنار می گذارد 
چند  ما  می برد.  بهره  تیمش  ترکیب  در  مُُسِن  بازیکنان  از  و 
پیشکسوت در کنار هم بازی پرسپولیس و سپاهان را در کنار 
هم تماشا کردیم و همه بالاتفاق از عملکرد بازیکنان در زمین 
داشتیم  حضور  که  مکانی  در  بازی  از  پس  و  داشتیم  گلایه 
و در همه  بود  ناهماهنگ  پرسپولیس  گفتند.  ناسزا  ما  به  همه 
بخش ها عملکرد بدی داشتیم و در مجموع پرسپولیس مقابل 
این است که  باقری  باز خوبی کریم  سپاهان مهاجم نداشت. 
استفاده می کند در حالی که  از دو مهاجم  در ترکیب تیمش 
گاریدو همیشه تک مهاجم بازی می کرد. ما از این می ترسیدیم 
که سپاهان گل های بیشتری به پرسپولیس بزند و به شما قول 
می دهم که اگر سپاهان یک گل دیگر وارد دروازه پرسپولیس 
به  نگاهی  و  بازی می کردند  به جلو  رو  ما  بازیکنان  می کرد، 
ضد  در  می تواند  سپاهان  مقابل  طرف  در  و  نداشتند  دفاع 
حملات باز هم دروازه پرسپولیس را باز کند و یکی از اتفاقات 
که  زمانی  کرد:  نشان  می داد.سلطانی خاطر  ما رخ  برای  تلخ 
پرسپولیس پنج گل به تیم هوادار زد، ما همه صورت مسئله را 
پاک می کنیم و نگاهی به ضعف های تیم نداریم. فوتبال کنونی 
برای بازیکنانی است که زیر ۲۵ سال سن دارند و در یک تیم 

باید تعداد بازیکنان بالای ۲۵ سال کمتر از پنج عدد باشد.
ای جنت ها به دنبال مربیان دسته سه، چهار هستند

سرخ ها  نیمکت  وضعیت  با  رابطه  در  پرسپولیس  پیشکسوت 
یادآور شد: همانطور که گفتم باید دید ای جنت ها چه مربی 
تنها  باشگاه  این  پرسپولیس می آورند.  به  را  سطح سه، چهار 
سالی را تجربه می کند که با مشکلات مالی مواجه نیست اما 
که  می شود  پرسپولیس  دار  عهده  مربی ای  که  باشید  مطمئن 
چندین هفته طول می کشد تا ارَنِج تیم خود را شناسایی کند 
مانند گاریدو؛ همین مربی پیش از حضور در پرسپولیس در 
هزار  و ۴۰۰  کار می کرد  فارس  تیم های حاشیه حوزه خلیج 
دلار دریافت کرده بود در حالی که در این مدت از پرسپولیس 

۸۰۰ هزار دلار دریافت کرد.
آهن  ذوب  مقابل  پرسپولیس  مصاف  خصوص  در  سلطانی 
که  هایی  مُهره  همین  گفت:  برتر  لیگ  شانزدهم  هفته  در 
برای  هم  آهن  ذوب  با  دیدار  در  کردند  بازی  سپاهان  مقابل 
که  دیداری  تنها  ماه  بهمن  در  می روند.  میدان  به  پرسپولیس 
آهن  ذوب  با  بازی  همین  است  آسان  کمی  پرسپولیس  برای 
»علی  سیستم  با  و  ندارد  تاکتیک  پرسپولیس  بود.  خواهد 
اصغری« به مصاف حریفان می رود در حالی که در زمان علی 
پروین با تیم کنونی تفاوت های زیادی داشت. با این روندی 
که از پرسپولیس مشاهده کردیم من از بازی با ذوب آهن هم 

می ترسم

کریم باقری »مبصر« ۱۸ میلیارد تومانی پرسپولیس!

مدیر کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال با اشاره به روند 
وقت  هیچ  گفت:  ایران  امید  فوتبال  تیم  سرمربی  انتخاب 
ورود  اجازه  و  گیریم  نمی  نادیده  زمینه  این  در  را  اصول 

واسطه ها را به این پروزه نمی دهیم.
مسائل  درباره  گذشته  هفته  فوتبال  فدراسیون  فنی  کمیته 
آن  طی  که  کرد  برگزار  را  جلسه ای  ملی  رده های  مختلف 
در خصوص نحوه انتخاب سرمربی تیم امید بحث و تبادل 
نظر شد اما منجر به انتخاب نامزدهای مشخص برای بررسی 

برنامه های آنها نشد.
مطرح  حالی  در  امید  تیم  سرمربی  انتخاب  درباره  صحبت 
ندارد  رسمی  بازی  جاری  سال  در  تیم  این  که  است  شده 
اما باید خود را برای دور مقدماتی بازی های جام ملت های 
آسیا که طبق تقویم باید در تابستان سال آینده برگزار شود، 

آماده کند.
درگیر اسم ها نیستیم

روند  به  اشاره  با  مهر،  خبرنگار  با  گفتگو  در  مجید جلالی 
و  دقت  امید گفت:  فوتبال  تیم  با  مرتبط  گزینه های  بررسی 
ظرافت بسیار زیادی را در این زمینه شاهد هستیم که باید 
درستی  تصمیم  تا  دهیم  قرار  هم  بررسی  مورد  مدام  را  آن 
بگیریم. روند را نباید با اسم ها درگیر کنیم بلکه نیاز داریم 
انتخابی هوشمندانه با توجه به ساختار فوتبال ایران و اهدافی 

که داریم، پیش ببریم.
او ادامه داد: قطعا انتخاب سرمربی تیم امید ساده نیست و 
پیچیدگی های خاص خودش را دارد. گاهی استعلام هایی هم 
برای بعضی از افراد گرفته می شود که نشان می دهد صرفا 
گذشته  سال  ماه  بهمن  نیست.  مربوط  فوتبال  فدراسیون  به 
بستن  امکان  موعد،  آن  در  که  کردیم  انتخاب  را  شخصی 
قرارداد هم نبود. موضوع بعدی هم با وجود شرایط موجود 
باید بضاعت مالی فدراسیون را هم با توجه به افکاری که 
جمعی  و  قطعی  نظر  وجود  این  با  بگیریم.  نظر  در  داریم 
کمیته فنی و آقای تاج رئیس فدراسیون این است که باید با 

کیفیت ترین مربی برای تصدی امور تیم امید انتخاب شود.
هم مربی جوان سوخت هم تیم امید

جلالی با اشاره به اهمیت نتیجه گیری در تیم امید و انتخاب 
کرد:  تصریح  و..  عنایتی  رضا  نظیر  گذشته  در  گزینه هایی 
تجربیاتی از گذشته داریم که برای ما خیلی اهمیت هم دارد. 
اما گاهی  انتخاب شده  مربی جوان  بوده است که  مواردی 
اوقات این انتخاب ها سوختن آن شخص و همچنین زحماتی 
که کشیده بودند را به همراه داشت. هم مربی سوخت و هم 
تیم! نظر کمیته فنی این است باید مربی باتجربه ای و دارای 
سواد مربیگری، تمرینی به همراه آشنایی با فضای بین المللی 

که نخبه هم هست امور را در اختیار بگیرد.
گزینه های داخلی مشغول هستند

اسامی  درباره  فوتبال  فدراسیون  توسعه  و  فنی  کمیته  مدیر 
نیز شفاف سازی کرد و گفت: تمام گزینه های  مطرح شده 
داخلی فعلی که مورد نظر است شاغل هستند. کار خطیر و 

مهمی داریم و اهداف بزرگی داریم که باید پیش برد.
خارجی بدون دلال و واسطه

در مورد خارجی هم بحث های زیادی کردیم. مربی خارجی 
مطرح  زیادی  نام های  تعدد  می آید  پیش  موضوعش  وقتی 
وجه  هیچ  به  گزینش  شکل  این  من  نظر  به  ولی  شود  می 
نیز  کشور  باشگاه های  در  اینکه  کما  باشد.  مفید  نمی تواند 
هم همین موارد را شاهد هستیم. باید خارج از سیکل برخی 
سایر  با  ارتباط  حفظ  با  را  خود  تصمیمات  گری ها  واسطه 
فدراسیون ها بگیریم. موضوعی که در بخشی از برنامه جامع 

نیز دیده شده است.
ما  جامع  برنامه  طبق  که  فدراسیونی  کرد:  تاکید  جلالی 
می تواند همکاری لازم را داشته باشد ارتباط مستقیم برقرار 
می کند. آنها مربی واجد شرایط خود را در این زمینه معرفی 
می کنند. از آن نفرات برنامه می گیریم. اگر تجربه خوب به 
همراه برنامه ای اساسی برای فوتبال کشورمان داشت را مورد 
بررسی قرار می دهیم. مهم است واسطه ها حذف شوند چون 
همین امر هم به صلاح فوتبال کشور و آینده جامعه بزرگ 

فوتبال خواهد بود.
رفتار عجولانه نمی کنیم

مدیر کمیته فنی و توسعه فدراسیون در پایان خاطرنشان کرد: 
اندیشه ها  برخی  مشخصا  نمی کنیم.  عجولانه ای  رفتار  هیچ 
قابل بررسی است اما مهم ترین اصل در حال حاضر تاکید 
هیچ  تخریب ها  برخی  با  و  است  اساسی  برنامه های  روی 
دل  و  جان  با  همیشه  مثل  را  نقدی  هر  اما  نداریم  کاری 

می پذیریم.

درخشش لیموچی در تیم سپاهان علاقه مندان به فوتبال و آن دسته 
از کارشناسانی که این رشته را دقیق تر دنبال می کنند به یاد شرایط 

مشابه اوستون اورونوف و تیم استقلال انداخت.
تیم سپاهان قهرمان جدید سوپرجام، در فصل جاری لیگ برتر با 
درخشش یکی از مهره های تازه واردش که از باشگاه آلومینیوم 
اراک به این تیم پیوسته در اوج به سر می برد و هر هفته خودش 
را در قامتی شبیه تر به قهرمان فصل جاری لیگ برتر به علاقمندان 

فوتبال نشان می دهد.
لیموچی همه را یاد اورونوف انداخت

این  ابتدای  بازیکن ۲۵ ساله ای است که در  لیموچی«  »مهدی 
آستانه  در  را  بازیکن  این  ها  خیلی  که  شرایطی  در  و  فصل 
پیوستن به پرسپولیس می دانستند با یک چرخش ۱۸۰ درجه ای 
راهی باشگاه سپاهان شد. این انتقال بسیار شبیه به اتفاقی بود که 
فصل قبل برای پرسپولیس رخ داد و توانست اورونوف را - که 
بگیرد و همین  به خدمت  بود -  استقلال  به  پیوستن  در آستانه 
فوتبالیست ازبکستانی از عوامل اصلی در کسب عنوان قهرمانی 

پرسپولیس در لیگ برتر گذشته شد.
شرط عجیب نکونام

هواداران دو تیم سرخابی پایتخت به یاد دارند طبق اعلام باشگاه 
با شرط  اما  بود  امضا شده  اورونوف هم  قرارداد  استقلال پیش 
در  کرد  عنوان  که  استقلال  وقت  نکونام سرمربی  عجیب جواد 
صورتی به جذب اورونوف رضا تی می دهد که هر دو فرشید 
)باقری و اسماعیلی( هم به استقلال بیایند وگرنه اورونوف را روی 
نیمکت می نشاند، این بازیکن در یک چرخش ۱۸۰ درجه ای -و 
خیلی سریع- راهی باشگاه پرسپولیس شده و قراردادش را با این 

تیم منعقد کند.
ادعای پرسپولیس؛ »هایجک صنعتی«

اما اتفاقی که برای لیموچی و پرسپولیس رخ داد از جهاتی به 
شدت شبیه به ماجرای اورونوف و استقلال بود. در فصل نقل 
و انتقالات تابستانی خبر انتقال احتمالی لیموچی به پرسپولیس 
در رسانه ها مطرح بود اما در نهایت این بازیکن به سپاهان رفت. 
از  انتقال مدعی شدند که سپاهانی ها  این  از  پرسپولیسی ها پس 
روابط صنعتی شان با باشگاه آلومینیوم استفاده کردند و با فشار 
صنعتی لیموچی را با یک هایجک از چنگ پرسپولیس درآوردند 

اما اطرافیان این بازیکن ماجرا را به گونه دیگر روایت کردند.
دلخوری بازیکن تیم اراک از شرط سرخ ها

افراد نزدیک به لیموچی معتقد بودند لیموچی در یک همایش در 
کازرون عنوان می کند که عاشق پرسپولیس است و می خواهد 
مسئولان  گوش  به  موضوع  این  وقتی  شود.  منتقل  تیم  این  به 
که  حالا  می شود  گفته  لیموچی  به  می رسد  پرسپولیس  باشگاه 
و  برو  هستی خودت  پرسپولیس  به  پیوستن  به  علاقمند  اینقدر 
بگیر! گفته می شود  اراک  آلومینیوم  باشگاه  از  را  رضایتنامه ات 
ظاهرا این لفظ مدیران پرسپولیس باعث دلخوری این فوتبالیست 
پیشنهاد  موازات  به  لیموچی که  و  برنامه اش می شود  مدیر  و 
پرسپولیس پیشنهاد دیگری از سپاهان در دست داشته بلافاصله با 
شنیدن این شرط پرسپولیسی ها، به مدیران آلومینیوم برای رفتن به 
اصفهان اوکی می دهد و پای قرارداد باشگاه اصفهانی نشسته و 

تیم جدیدش را انتخاب می کند.
ورژن ایرانی اورونوف

حالا همین بازیکن که پس از جدایی مهدی ترابی از پرسپولیس 
می توانست جای خالی چنین فوتبالیستی را در یک سوم جلویی 
تیم سرخ ها پر کند و بخش مهمی از ناتوانی پرسپولیس در گلزنی 
را پوشش بدهد در جمع بازیکنان خط حمله یکی از رقبای اصلی 
با ۷ گل زده در صدر جدول گلزنان  پرسپولیس می درخشد و 
است. برخی کارشناسان بر این باورند موضوع انتقال لیموچی به 
سپاهان کاملا شبیه به ماجرای اورونوف و استقلال است و حتی 

ممکن است در نهایت منجر به قهرمانی تیم اصفهانی شود.

سعید صادقی نسبت به حواشی شکل گرفته بعد از سوپرکاپ و 
همچنین شایعه انتقال به استقلال واکنش نشان داد.اختصاصی: واکنش 

سعید صادقی به احتمال یاغی شدن
هافبک تکنیکی و مازنی پرسپولیس که آمار مناسبی نسبت به دیگر 
بازیکنان هم پستی خود در نیم فصل با ثبت سه پاس گل و یک گل 
ثبت کرده بود، در اتفاقی عجیب پیش سوپرکاپ از لیست تیم کنار 

گذاشته شد.
این در حالی بود که با توجه به تعطیلی لیگ به گواه کارشناسان و 
هواداران این تیم، تصمیم مناسب شاید این بود که بعد از جدال با 
سپاهان نسبت به آینده این تیم بازیکن تصمیم گیری شود و اگر قرار 

به خروجش از لیست تیم است، اقدامات لازم صورت گیرد.
اما اکنون حاشیه ای عجیب برای این بازیکن که دو فصل قبل به 
عنوان شاه مهره نقل و انتقالات و در جنگ عجیب با استقلال به تور 
پرسپولیس افتاد، شکل گرفته است. سعید صادقی بعد از شکست 
پرسپولیس در سوپرکاپ با انتشار تصویری از خود که لبخند روی 
صورت دارد، حاشیه ساز شد و حملات و هجمه هواداری را به همراه 
داشت. هواداران پرسپولیس غمگین و گلایه مند بابت از دست رفتن 
جام قهرمانی مقابل سپاهان، خنده سعید صادقی در این عکس را مورد 

هدف قرار داده و آن را کنایه به پرسپولیس دانسته اند.
هافبک پرسپولیس که در طول دوران حضورش در این تیم کمتر 
در  ندارد،  موضوع  این  به  علاقه ای  و  است  داده  مصاحبه  به  تن 
گفت وگویی با خبرنگار ما درباره شرایط خود گفت: فعلا نمی خواهم 
حرفی بزنم و شاید اصلا هیچوقت حرفی نزنم و خودت بهتر از هر 

کسی می دانی که نه اهل مصاحبه هستم و نه گله گذاری.
وی ادامه داد: باشگاه قبل از بازی سپاهان در سوپرکاپ اسم مرا در 
لیست عدم نیاز قرار داد و فکر کنم سرمربی تیم این تصمیم را گرفته 
باشد و به آنها حق می دهم که هر تصمیمی دارند که به صلاح تیم 
است انجام دهند و ان شاءالله خیر است. شاید قسمت نبود در این 
بازی کنار تیم باشم و سرنوشت من قهرمانی دوباره در کنار تیم 
پرسپولیس نبود. خیلی بابت از دست رفتن جام هم ناراحت هستم 
و هنوز هم خودم را جزیی از این تیم می دانم و بازیکنان هم برادر 
من هستند و از زحمات آنها ممنونم و خودم هم حسرت خوردم 
که چرا قهرمان نشدیم. ان شاءالله در ادامه مسیر اتفاقات خوبی برای 
برادرم شکل بگیرد.صادقی درباره انتشار تصویر لبخندش بعد از دیدار 
سوپرکاپ و شکست پرسپولیس که حاشیه ساز شده گفت: شما منو 
تا به حال بدون لبخند دیده اید؟ بهرحال در بین دوستان رسانه و 
خبرنگار شما نزدیک ترین فرد به من هستید. آیا تا به حال در بدترین 
شرایط بدون لبخند دیده ای؟ قطعا هیچ قصدی برای ناراحتی هوادران 
نداشتم و هیچوقت به خودم اجازه این موضوع را نمی دهم. قسم 
می خورم در بدترین شرایط هم چنین کاری و حتی کمتر از آن را 
برای ناراحتی هواداران نمی کنم و نکردم. بهرحال آنها هم حق دارند و 
الان ناراحت هستند اما من قطعا هیچ قصدی برای این موضوع نداشتم 
و اگر چیزی باشد صادقانه و بدون کنایه می گویم. همان طور که گفتم 
من هم از بابت عدم قهرمانی در سوپرکاپ ناراحت شدم و هنوز هم 
خودم را بخشی از این تیم می دانم و اگر لیاقت آن را داشته باشم تا 

همیشه اینطور خواهد بود و جزیی از این خانواده هستم.

واکنش سعید صادقی به احتمال 
یاغی شدن

مورد  ختافه  برابر  دیدار  در  که  کرد  اعلام  بارسلونا  مدافع 
تعرض نژاد پرستانه قرار گرفت.

نژاد  همچنان  شود  می  داده  که  زیادی  هشدارهای  باوجود 
با  بارسلونا  بازیکن  بار  این  و  دارد  ادامه  لالیگا  در  پرستی 

چنین رفتار زشت و دور از انتظاری مواجه شد.
جدال حساس بارسلونا و ختافه در هفته بیستم رقابت های 
برنده  که  شد  برگزار  ختافه  خانگی  ورزشگاه  در  لالیگا 

نداشت و با تساوی یک بر یک به پایان رسید.
به نقل از مارکا، بالده مدافع آبی اناری ها اعلام کرد که در 

این بازی به او توهین نژاد پرستانه شده است.
برای  اتفاق  این  نیمه نخست  بله در  بازی گفت:  از  بعد  او 
من رخ داد. این رفتارها نباید به هیچ وجه رخ دهد با این 
حال من می خواهم روی بازی بعدی در لیگ قهرمانان اروپا 

تمرکز کنم.
بالده ادامه داد: من به داور آنچه را که اتفاق افتاد گفتم و 
او طبق قانون عمل کرد. می خواهم این برخورد زشت را 
فراموش کنم. به هر حال این اتفاقی است که رخ داد و باید 

زندگی ادامه داشته باشد.
هانسی فلیک سرمربی بارسلونا هم در واکنش به این رفتار 
شاهدی  فوتبال  یا  و  زندگی  در  نباید  گفت:  لالیگا  در  بد 
چنین اتفاقاتی باشیم. اکنون زمان واکنش نشان دادن است. 
باید کسانی که چنین رفتارهایی دارند در خانه باقی بمانند و 
اجازه حضور در ورزشگاه ها به آنها داده نشود. این رفتارها 

غیر عادلانه است و باید با آنها مبارزه کرد.
حساب رسمی باشگاه بارسلونا در اکس هم همدردی خود 
را با بالده نشان داد و در پیامی نوشت: فوتبالی مکانی برای 

نژاد پرستی نیست. ما ۱۰۰ درصد با تو خواهیم بود.

توهین نژاد پرستانه
 به بازیکن بارسلونا



توافق جامع ایران و روسیه؛ بسترهای تحقق و اجرا کدامند؟

فلاحت پیشه:

دولت سیزدهم هم تصویب FATF را دنبال می کرد 
جلوی زیان را باید هرچه زودتر گرفت

 سرانجام توافق جامع همکاری راهبردی میان ایران و روسیه 
به  بیشمار  رایزنی های  و  کارشناسی  کار  سال  سه  از  پس 
شامل  که  توافقی  رسید.  کشور  دو  جمهور  روسای  امضای 
یک مقدمه و ۴۷ ماده است که می توان آن را یک چهارچوب 
محکم و یا زمینه ساز تعمیق همکاری های دو جانبه ایران و 
روسیه در بخش های مختلف اعم از اقتصادی، مالی-تجاری، 
تکنولوژی  و  هسته ای  کشاورزی،  امنیتی-دفاعی،  انرژی، 

دانست. 
 ۲۸( ژانویه   ۱۷ جمعه  روز  ایران  و  روسیه  جمهور  روسای 
گسترش  برای  را  مهمی  دوجانبه  معاهده  مسکو  در  دی( 
کردند.  امضا  کشور  دو  نظامی  و  اقتصادی  همکاری های 
امضای معاهده مشارکت جامع همکاری های راهبردی ایران 
در  کشور  دو  هر  که  گرفت  شرایطی صورت  در  روسیه  و 
سال های گذشته هدف تحریم های کشورهای غربی بوده اند. 
دونالد  دوباره  بازگشت  از  قبل  روز   ۳ همکاری  توافق  این 
ترامپ، رئیس جمهور جدید آمریکا به کاخ سفید به امضای 

دو طرف رسید.
موانع  کننده  برطرف  تنها  نه  است  قرار  که  همکاری هایی 
روابط دو جانبه بلکه موجب تقویت و هماهنگی هرچه بیشتر 
موضوعات  در  پایتخت  دو  موضع گیری های  و  تصمیمات 
موضوع  این  باشد.  بین المللی  و  منطقه ای  چالش های  و 
تقویت  مسیر  در  روسیه  و  ایران  جدید  رویکرد  نشان دهنده 
بلندمدت  همکاری های  راهبردی  تنظیم  و  دوجانبه  روابط 

است.
تقویت جنبه های نوین همکاری

کشور  دو  میان  راهبردی  جدید  پیمان  مورد  در  که  نکته ای 
باید به آن توجه ویژه داشت تقویت جنبه های نوین همکاری 
و  رسانه  زیست،  محیط  هوافضا،  سایبری،  امنیت  همانند 
امنیتی  و  اقتصای  جنبه های  به  نسبت  فرهنگی  همکاری های 
در توافقات گذشته است که این نشان می دهد معاهده جدید 

نظام  و  منطقه  جدید  شرایط  و  دوجانبه  نیازهای  براساس 
بین الملل تهیه و تنظیم شده است.

کوتاه  در  کشور  اقتصاد  بهبود  توان  توافقنامه  این  آیا 
مدت را دارد؟

اما، آیا باید این توافق را یک عصای جادویی برای تقویت 
همکاری  جامع  معاهده  آیا  و  دانست؟  تهران-مسکو  روابط 
را در کوتاه مدت  ایران  اقتصاد  بهبود  توان  میان دو کشور 

دارد؟
مزبور یک  معاهده  که  باید گفت  این سوالات  به  پاسخ  در 
چهارچوب همکاری میان دو کشور را در زمینه های مختلف 
فراهم می کند و لازمه تغییرات بزرگ را باید در فرایندهای 
در  مشکلات  رفع  و  تسهیل  جهت  در  داخلی  قانون گذاری 

رسیدن به اهداف معاهده مشاهده کرد.
فراهم  را  قانونی  زمینه های  معاهده  این  دیگر  عبارت  به 
نظر  مورد  قوانین  آن  مبنای  بر  مجلس  و  دولت  تا  می کند 
قوانین گمرگی،  تسهیل در  مثال  به عنوان  کنند.  را تصویب 
توسط  نوین  فناوری های  در  قراردادهای خارجی، همکاری 

بخش خصوصی و ... .
معاهده جامع راهبردی ایران و روسیه ظرفیت های گسترده ای 
را برای همکاری های اقتصادی میان دو کشور ایجاد می کند. 
با این حال، بهره گیری کامل از این ظرفیت ها نیازمند فراهم 

شدن زیرساخت های لازم و برنامه ریزی دقیق است. 
مهمترین چالش های اجرایی شدن معاهده

این  اجرای  پیش روی  چالش های  مهم ترین  از  یکی 
صادرات  توسعه  برای  کافی  زیرساخت های  نبود  معاهده، 
در  ایران  است.  ایران  طرف  در  خصوص  به  حمل ونقل  و 
و  دهد  افزایش  را  خود  غیرنفتی  صادرات  تا  است  تلاش 
از ظرفیت بازار روسیه بهره ببرد، اما بدون بهبود شبکه های 
حمل ونقل، توسعه بنادر، گسترش مسیرهای ریلی و جاده ای 
یک  نبود  مهمتر  همه  از  و  گمرکی  ساختارهای  تقویت  و 

بخش خصوصی قوی که از سوی نهادهای دولتی به خوبی 
تصور  قابل  به سختی  سند  این  اهداف  تحقق  شود  پشتیبانی 

است.
و  حمل ونقل  همکاری های  بر  معاهده  این  در  اگرچه 
بندها  این  اجرای  اما  است،  شده  تأکید  تجارت  تسهیل 
دو  هر  سوی  از  دقیق  برنامه ریزی  و  سرمایه گذاری  نیازمند 
از  بهره برداری  در  اصلی  موانع  از  دیگر  یکی  است.  کشور 
است.  مالی  و  بانکی  چالش های  توافق،  این  ظرفیت های 
انجام  روسیه،  و  ایران  علیه  غرب  تحریم های  به  توجه  با 

مبادلات مالی میان دو کشور با دشواری هایی همراه است.
برای رفع این مشکل، باید هرچه سریع تر مکانیسم های مالی 
بانک های  ایجاد  ملی،  ارزهای  از  استفاده  مانند  جایگزین 
از  بهره گیری  یا  کارتی  اتصال  شبکه های  اتصال  مشترک، 
تا  گیرد  قرار  توجه  مورد  جایگزین  پرداخت  سیستم های 
ارتباطات  برقراری  برای  خصوصی  بخش  تجار  مشکلات 

تجاری با طرف روس به کمترین میزان ممکن برسد.
باید  خارجی،  و  داخلی  مختلف  مسائل  گرفتن  نظر  در  با 
و  مسئولان  و  باشد  واقع بینانه  نیز  معاهده  این  از  انتظارات 
رسانه ها در خصوص بیان مزایا و چالش های موجود جانب 
انصاف را رعایت کنند تا در کوتاه مدت انتظارات فزاینده و 

کاذب در جامعه بروز نکند.
ضرورت بسترسازی و اقدام عملی دو طرف 

 باید در نظر داشت این توافق، چهارچوبی برای همکاری های 
آینده است، اما تحقق کامل آن نیازمند زمان و اقدامات عملی 
از سوی هر دو کشور است. برخی از مفاد این توافق ممکن 
است سال ها طول بکشد تا اجرایی شوند و نباید انتظار داشت 
محقق  به سرعت  آن  مزایای  تمامی  سند،  امضای  فردای  که 
و  تدریجی  به صورت  باید  خصوصی  بخش  و  دولت  شود. 
برسانند  اجرا  به مرحله  را  این معاهده  هدفمند، ظرفیت های 
ایجادشده به صورت اصولی استفاده کنند. از فرصت های  و 

معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  جامع،  قرارداد  این  پی  در 
به  و  مشارکت  منظور  به  خود  آمادگی  ایران  کشاورزی  و 
میدان آوردن ظرفیت های مشورتی و اجرایی جهت طراحی 
و عملیاتی نمودن سازوکارهای اجرای این توافقنامه را اعلام 
و تاکید کرد اعتقاد داریم حرکت بخش خصوصی در کنار 
در  دیپلماتیک،  نشاندن تلاش های  ثمر  به  با  دولت می تواند 

احیای امید و اعتماد عمومی بسیار تأثیرگذار باشد.
میلیارد دلاری   ۳۰۰ وارداتی  ظرفیت  از  روسیه  بازار  اکنون 
سال های  در  ایران  اسلامی  جمهوری  که  است  برخوردار 
گذشته توانسته از سهم ۲۱۸ میلیون دلاری به رشدی نزدیک 
به ۲ میلیارد دلار در سال برسد و هدف گذاری معاهده جامع 
روسیه  واردات  بازار  از  دلار  میلیارد   ۳۰ کسب  قراردارد 
است.در مجموع، کارشناسان معاهده ۲۰ ساله ایران و روسیه 
اقتصادی،  های  همکاری  تقویت  و  توسعه  برای  بستری  را 
می تواند  که  دانستند  دوجانبه  فرهنگی  و  فناوری   ، علمی 
فشار تحریم ها را بر هر دو کشور کاهش دهد و بن بست های 
تجاری را با ایجاد شبکه های مالی و سرمایه گذاری برطرف 
اقدامات  و  زیرساخت ها  ایجاد  با  می توانند  کشور  دو  کند. 
مناسبات  توسعه  در  مهم  فرصت  این  از  خوبی  به  مناسب 

اقتصادی استفاده کنند.

با اشاره به مطرح  امنیت ملی مجلس  رئیس سابق کمیسیون 
مجمع  در   FATF به  ایران  پیوست  بررسی  دوباره  شدن 
تشخیص مصلحت نظام با درخواست رئیس دولت چهاردهم 
و موافقت رهبر معظم انقلاب،گفت: در دولت قبل هم زمزمه 
دولت  اگر  که  معتقدم  و  می شد  شنیده  زمینه  این  در  هایی 
شهید رئیسی ادامه می یافت تصویب لوایح پالرمو و سی اف 

تی در مجمع مطرح شده بود. 
»حشمت الله فلاحت پیشه« در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه 
رهبر معظم انقلاب همان زمان یعنی در مجلس دهم نظرخود 
کردند؛  مطرح   )FATF( اف«  تی  ای  »اف  لوایح  درباره  را 
افزود: رهبری فرموده بودند که در این زمینه دولت و مجلس 
را  کار  این  ایشان  زمان  همان  بعبارتی  یعنی  بگیرند  تصمیم 
هم  وقت  دولت  و  بودند  گذاشته  مجلس  و  دولت  عهده  به 
چند  کرد،  ارسال  دهم  مجلس  به  و  کرده  پاراف  را  لوایح 
نهایت  در  نگهبان  شورای  به  برگشت  و  رفت  از  پس  بار 
تصویب شد و بعد از آن ایراداتی وجود داشت که موجب 
شد »پالرمو« و »سی افی تی« یعنی کنوانسیون مقابله با تامین 
مجمع  در  نوعی  به  تروریستی  و  یافته  سازمان  جرائم  مالی 

تشخیص مصلحت مطرح و در نهایت عملا بایگانی شد.
اینکه  بیان  با  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  سابق  رئیس 
بر  مبنی  هایی  نیز زمزمه  رئیسی  حتی در زمان دولت شهید 
شنیده  تشخیص  مجمع  در  لوایح  این  تصویب  درخواست 
می شد، تاکید کرد: حتی برخی از اعضای دولت سیزدهم، 
پیش از اینکه صاحب منصب دولتی شوند جزو مخالفان این 
متوجه شدند که  رفتند  به دولت  زمانی که  اما  بودند  لوایح 
FATF چه عوارض و  لیست سیاه  تداوم حضور کشور در 
زیان هایی برای منافع ملی دارد لذا دیدیم که در همان زمان 
دولت شهید رئیسی نیز زمزمه ها مبنی بر ضرورت تصویب 

FATF در مجمع مصلحت آغاز شده بود.
این استاد دانشگاه اضافه کرد: اکنون دولت چهاردهم فعالیت 
خود را آغاز کرده و رئیس جمهور پزشکیان با درخواست از 
رهبری موضوع بررسی دوباره این لوایح در مجمع تشخیص 
اگر  فعلی  شرایط  در  است.  کرده  مطرح  را  نظام  مصلحت 
موضوع  تشخیص  مجمع  اعضای  گذشته  نظرات  براساس 
سی  ویژه  به  لایحه  دو  این  طبیعی  طور  به  کنیم  بررسی  را 
همین  به  شد  نخواهد  تصویب  تشخیص  مجمع  در  تی  اف 
خاطر رئیس دولت چهاردهم سعی کرده تا به اصطلاح نوعی 
اینکه این  هماهنگی و پشتیبانی رهبری را داشته باشد برای 

لوایح در مجمع تصویب شود.
اگر بحث کنوانسیون ها سیاسی شود، عده ای از تحریم 

ایران سوءاستفاده اقتصادی می برند
فلاحت پیشه با اشاره به طرح مباحث فنی در نظرات موافقان 
و مخالفان این موضوع تاکید کرد: نظرات مخالفان درمورد 
پیوستن به FATF مباحث قابل اعتنایی است ولی وقتی بحث 
سیاسی شود یا به ویژه عده ای از تحریم ایران سوءاستفاده 
شود.  می  دشوار  گیری  تصمیم  زمان  آن  ببرند  اقتصادی 
معتقدم باید با مباحث کارشناسی و ارائه دلایل و مستندات 
کافی، دغدغه مخالفان که نظرات فنی قابل اعتنایی در این 

زمینه دارند، برطرف شود.
شرق  بلوک  فروپاشی  از  پس  افزود:  دهم  مجلس  نماینده 
تقریبا تمامی کنوانسیون های بین المللی که در جهان شکل 
تدوین  اروپایی  و  آمریکایی  نگارش  کمیته  یک  در  گرفت 
و  هند  چین،  مانند  کشورهایی  تدریج  به  بعدها  است  شده 
شدند  حوزه  این  وارد  نوظهور  اقتصادهای  و  روسیه  بعضا 
ولی به ویژه در دهه نود که اوج ادعای پیروزی دنیای غرب 
بود ریشه این کنوانسیون ها در کشورهای غربی بود و همین 
موضوع یک دغدغه جدی است. به همین دلیل و برای رفع 
این  به  پیوستن  هایی  شرط  حق  با  کشورها  دغدغه،  این 
کنوانسیون ها را می پذیرفتند. بعنوان مثال بیش از ۵۰ کشور 
 CFT جهان از جمله بخش اعظم کشورهای مسلمان که به 

پیوسته اند شروط متعددی را مطرح کردند.
مجلس دهم ۱۵ حق شرط بر کنوانسیون ها اعمال کرد

دهم  مجلس  در  هم  ما  اینکه  بیان  با  ادامه  در  پیشه  فلاحت 
این دغدغه ها  نیز  همین کار را کردیم، گفت: مجلس دهم 
از  بخشی  ها  کنوانسیون  این  اینکه  دانست و تحت  وارد  را 
استیلای غرب در دهه ۹۰ میلادی بوده، حق شرط های قوی 
بر  شرط  حق   ۱۵ حدود  کرد.  ضمیمه  ها  کنوانسیون  بر  را 
این دغدغه ها ضمیمه  برای رفع   CFT پالرمو و  کنوانسیون 
فنی  دغدغه  تواند  می  ها  شرط  این حق  معتقدم  من  و  شد 

مخالفان را رفع کند.
این نماینده سابق مجلس تصریح کرد: ایکاش در همان زمان 
 FATF و پیش از آنکه قرار گرفتن نام ایران در فهرست سیاه
می  ایران  ها  شرط  حق  این  با  بزند،  مالی  آسیب  کشور  به 
پذیرفت و می توانست از لیست خاکستری خارج شود اما 
به  دوباره  بلکه  نشدیم  خارج  خاکستری  لیست  از  تنها  نه 

لیست سیاه برگشتیم.
حق شرط کشورها برای رفع دغدغه هاست

اینکه  بر  تاکید  با  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  سابق  رئیس 
حق شرط کشورها برای رفع همین دغدغه ها است، گفت: 
در مباحث که در مجلس دهم داشتیم، مهمترین دغدغه بحث 

در  ایران چون  بودند  معتقد   FATF مخالفان  که  بود  تحریم 
شرایط تحریم است اگر تراکنش های مالی اظهار و شفاف 
در  اما  داشت  نخواهیم  را  ها  تحریم  زدن  دور  امکان  شود 
اگر یک  تعیین شد که  این موضوع حق شرط  برای  مجلس 
تراکنش  نباید  ایران  قرار دارد دولت  سازمانی تحت تحریم 
های مالی را که مانع دور زدن تحریم می شود، اظهار کند.

نیز  امنیتی  موضوعات  دغدغه  درمورد  افزود:  پیشه  فلاحت 
دولت  نباید  که  شد  داده  قرار  شرطی  حق  زمان  همان  در 
ایران تعهدی برای اظهار آن داشته باشد و درباره گروه های 
را  ها  گروه  این  ایران  که  بود  آمده  هم حق شرط  مقاومت 

تروریستی نمی داند.
اسلامی  شورای  مجلس  دهم،  مجلس  نماینده  این  گفته  به 
در بررسی های خود برای تصویب لوایح شروطی را تعیین 
مالی  ویژه  گروه  سوی  از  ها  شرط  این  اگر  که  بود  کرده 
پذیرفته نشود دولت ایران این کنوانسیون ها را امضا نخواهد 
کرد و به نظرم با این شرایط همه دغدغه ها رفع می شد، اما 

در نهایت تصمیمی گرفته نشد.
به  کشور  ملی  پول  که  کند  می  اعلام  دولت  رئیس  امروز   
دلیل تحریم ها و قرارگیری در لیست سیاه ۳۰ درصد ارزش 
خود را از دست داده است و این رقم بسیار بالایی است که 

باید برای آن تدبیری اندیشیده شود.
جلوی زیان را باید هرچه زودتر گرفت

احتمال  و  داخلی  های  مخالفت  برخی  درباره  پیشه  فلاحت 
در  معتقدم  ایران، گفت:  پیوستن  با  برخی کشورها  مخالفت 
همان زمان که شرایط مناسب تر بود این کنوانسیون ها باید 
تصویب می شد زیرا موضع گروه مالی هم علیه ایران نبود 
اما امروز می بینیم علاوه بر رژیم صهیونیستی برخی کشورها 
که مخالف ایران هستند نیز در FATF صاحب کرسی شده 
اند که شرایط را برای ایران سخت تر می کند اما به هرحال 

معتقدم جلوی زیان را باید هرچه زودتر گرفت.
افزود:  پایان  در  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  سابق  رئیس 
من سالها پیش استعاره ای را بیان کردم که برخی مسوولان 
اشاره  دارند  قرار  آفساید  در  که  گیرند  می  را  توپ  زمانی 
را  فرصت طلایی  یک  که  بود  مجمع  دوستان  برخی  به  من 
به دلایل  به ویژه در چهار سالی که کشور  دادند  از دست 
لیست  در  اگر  کرد،  می  را خوب صادر  نفت خود  مختلف 
سیاه قرار نداشتیم می شد بسیاری اقدامات مالی و بانکی را 
انجام داد و هزینه های مبادله و غیره کاهش پیدا می کرد و 
بانکی  ارتباطات  و  ال سی  باز کردن  احتمال  اینکه  ویژه  به 
هم فراهم می شد اما متاسفانه تصمیم گیری صورت نگرفت.

سردار قاآنی:

آتش بس غزه بزرگترین شکست اسرائیل است 

سردار سلامی:
 نقطه زنی موشک ها را با هوش مصنوعی افزایش دادیم 

هاشمی: 
دولت تصویب FATF را به صلاح کشور می داند

از  بعد  نیروی قدس سپاه گفت: رژیم صهیونیستی  فرمانده 
۱۵ ماه جنایت بی حد و حصر که بر مردم فلسطین و لبنان 
بس  آتش  شد  مجبور  ذلت  اوج  در  امروز  کردند  اعمال 
رژیم  بزرگترین شکست  از   ۱۳ ساعت  امروز  و  بپذیرد  را 

صهیونیستی رونمایی می شود. 
نیروی  فرمانده  قاآنی  اسماعیل  سردار  تسنیم،  گزارش  به 
قدس سپاه در مراسم تقدیر از فعلان کادر درمان مجروحان 
لبنانی در حادثه انفجار پیجرها طی سخنانی اظهار داشت: 
مختلف  جنبه های  از  دادید  انجام  که شما  بزرگی  کار  این 
خودتان  تخصصی  حوزه  در  شما  و  است  پرداختن  قابل 

حرفهای بسیاری در این زمینه دارید.
درمان  کادر  شما  وجود  در  انسانیت  و  محبت  افزود:  وی 
موج می زند، بصورتیکه اگر دشمن هم به شما مراجعه کند 

با انسانیت و محبت با او برخورد می کنید.
بسیار  کار  با  باره  یک  به  شما  کرد:  تصریح  قاآنی  سردار 
بزرگی مواجه شدید که قبلا برای آن آماده نبودید. اما نگاه 
ارزشی ما به این کار بسیار ارزشمند است. برخی عزیزان 
ما شبانه روز فعالیت کردند و این ناشی از »مقاومتی عمل 
کردن« شما در اتاق عمل بود که در تک تک کادر درمان 

ما موج می زند.
رزمایش  یک  واقع  در  شما  اقدام  این  کرد:  تصریح  وی 
اگر  دارید  قابلیت  که  کردید  اثبات  شما  و  بود  حقیقی 
بحرانی برای کشور و یا مسلمانان در جاهای مختلف انجام 

شود مرد این میدان هستید.
فرمانده نیروی قدس سپاه گفت: معنویت و اخلاق وهمدلی 
دنیا وجود  که در عمل شما وجود داشت در هیچ کجای 

می خورند. را  فضایی  چنین  حسرت  دنیا  همه  و  ندارد 
و  پشتیبانی می کند  مقاومت  از  اسلامی مستحکم  جمهوری 

امروز و این مراسم در تاریخ ثبت خواهد شد.
امروز  داد:  ادامه  غزه  بس  آتش  به  اشاره  با  قاآنی  سردار 
ساعت ۱۳ از بزرگترین شکست رژیم صهیونیستی رونمایی 
رژیم  بی شرافت  کودک کش  خونخوار  جلادان  می شود. 
بر  که  بی حد و حصر  ماه جنایت   ۱۵ از  بعد  صهیونیستی 
ذلت  اوج  در  امروز  کردند  اعمال  لبنان  و  فلسطین  مردم 

مجبور شدند آتش بس را بپذیرند.
به  بس  آتش  این  کرد:   تاکید  سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
اخیر  ماه  چند  در  که  مذاکراتی  این  و  شد  تحمیل  رژیم 
انجام شد نتایج همان مذاکرات قبلی است که اسرائیل قبلا  
فلسطینی  برادران  که  بندهایی  همه  و  بود  نپذیرفته  را  آن 
اعمال  هم  جدید  بس  آتش  در  بودند  کرده  خواست  در 

شده است.

علیه  که  عملیات هایی  در  گفت:  پاسداران  سپاه  فرمانده کل 
با  اصابت  نقاط  بین  فاصله  و  می دادیم  انجام  تروریستها 
با هوش  نبودند کم بود، ما  افرادی که شایسته آسیب دیدن 
را  هدف  وقتی  که  برسیم  فناوری ای  به  توانستیم  مصنوعی 

می زنیم هیچ انسان بی گناهی آسیب نبیند. 
به گزارش تسنیم،   سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل 
فعالان  از  تقدیر  مراسم  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه 
انفجار پیجرها طی  لبنانی در حادثه  کادر درمان مجروحان 
سال   ۵۰ این  در  ما  پزشکی  جامعه  داشت:  اظهار  سخنانی 
و  ایثار  کرامت،  شرافت،  از  را  درخشانی  فرازهای  گذشته 

تعهد از خود نشان داده است.
وی افزود: جنس طبابت احیاء و اعاده زندگی است به همین 
دلیل خداوند می فرماید کسی که یک انسان را احیا کند گویا 
احیا کرده است، همان گونه که سلب جان  را  بشریت  همه 
یک انسان مانند کشتن تمام بشریت است درمان یک انسان 

هم مانند زندگی بخشیدن تمام انسانها است.
درمان  و  طبابت  دلیل  همین  به  داد:  ادامه  سلامی  سردار 
بودن شایسته  انسان  به دلیل  انسان  هیچ مرزی نمی شناسد و 
احیاست. پزشکان و کادر درمان ما در دوران کرونا در قلب 
خطر ایستادند. این که ایران توانست در این آزمون بزرگ که 
همه نظام های درمانی عالم با فلسفه های مختلف در معرض 
درمانی  نظام  به عنوان یک  را  قرار می گرفتند خود  قضاوت 
پیشرفته نشان دهد نشان افتخار بزرگی برای ملت عزیز ایران 

بود و ما به کادر درمان خود افتخار می کنیم.
فرمانده کل سپاه اظهار داشت: ما از جنگ آموخته ایم شکست 
و پیروزی مربوط به قلبها و ذهن ها هستند و هیچ ملتی خارج 
از مساحت ذهن و قلب شکست نمی خورد و پیروز نمی شود 
و پیروزی نیازمند باور قلبی به آن است، سامانه های دفاعی 

وقتی مطمئن عمل می کنند که اطمینان به پیروزی باشد.
وی گفت: دنیا هم به این واقعیت پی برده اند که برای اینکه 
جامعه ای را شکست دهند باید آن را با فروپاشی روحی و 

روانی مواجه کنند و ناامیدی را در آن جامعه جایگزین کنند، 
پزشکان هم ابتدا از فروپاشی ذهنی بیمار جلوگیری می کنند.

سردار سلامی عنوان کرد: صهیونیست ها با این ترور) انفجار 
پیجرها( که شبیه به استفاده از سلاح های کشتار جمعی بود 
به دنبال فروپاشی روانی بودند تا جامعه لبنان را از هم گسیخته 
کنند و این جامعه را از اراده برای ایستادن منصرف کنند. 
آنها می خواستند با این عمل فرماندهی عملیاتی حزب الله را 

از میدان خارج و یک شکست همه جانبه را تحمیل کنند.
فرمانده کل سپاه تصریح کرد: در این شرایط اقدام شما، ما را 
وادار می کند خاضعانه دست همه شما را ببوسیم و به جامعه 
شرافتمند پزشکی ایران افتخار کنیم. ما کار شبانه روزی همه 
کادر درمان را می دیدیم و شما از فروپاشی یک نظام در اثناء 

یک مقاومت جلوگیری کردید.
وی ادامه داد: در غزه هم خادمان عرصه درمان بارها بمباران 
که  ستایش  قابل  پزشک  آن  و  می ایستادند  اما  می شدند 
بالین  بر  بیمارستان شفا ـ  خلقتش اعجاز خداست ـ رئیس 
نوجوانش نماز میت خواند و بلافاصله به اتاق عمل رفت، 
این که فلسطین می ماند مربوط به ایستادگی کادر درمان آن 

است.

اجرایی کشور  امروز دستگاه  تاکید کرد:  فعال سیاسی  یک 
یک   FATF تصویب  که  داده  تشخیص  است،  دولت  که 
نقش  تواند  بوده و می  برای حل مشکلات  مناسب  راهکار 
کمکی برای دولت داشته باشد اما در نهایت مجمع تشخیص 
گیری  تصمیم  خصوص  این  در  که  است  نظام  مصلحت 

خواهد کرد. 
محمدهاشمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به طرح مجدد 
FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام، بیان کرد: مجمع 
تشخیص مصلحت نظام زمانی که یک موضوعی را بررسی 
می کند و در خصوص آن نظر می دهد، مبنای آن نه شرع 
و نه قانون اساسی است؛ بلکه مبنای تصمیم گیری در این 
مصلحت  به  موضوع  این  آیا  است.  مصلحت کشور  مجمع 
این  بگویند  ای  عده  است  ممکن  نیست.  یا  است  کشور 
موضوع خلاف شرع یا خلاف قانون اساسی است، اما این 
موارد ملاک تصمیم گیری مجمع تشخیص مصلحت نیست.

مجمع تشخیص مصلحت نظام را می سنجد
وی اظهار کرد: اگر موضوعی به مصلحت کشور باشد، مجمع 
تشخیص مصلحت آن را تصویب می کند و اگر هم نباشد 
آن را رد می کند. مصوباتی که به تصویب مجلس رسیده 
تشخیص  مجمع  این  کند  می  رد  را  آن  نگهبان  شورای  و 
مصلحت است که بین مجلس و شورای نگهبان قضاوت می 
کند. مجمع نگاه نمی کند که مجلس موافق است یا مخالف 
یا شورای نگهبان موافق است یا مخالف، بلکه مصلحت نظام 
را می سنجد. آنچه که امروز دولت معتقد است، با توجه به 
این  الملل،  بین  روابط  و  مردم  معیشت  و  اقتصادی  شرایط 
از مشکلات کمک  برخی  به حل   FATF بوده که تصویب 
می کند و گشایش هایی را برای نظام اداری ما به همراه دارد 
که می تواند معیشت مردم را بهبود بخشیده و رونق اقتصادی 

به همراه داشته باشد.

FATF زیانی برای کشورهای عضو نداشته است
فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: مجری کشور  این 
یک   FATF تصویب  که  داده  تشخیص  است،  دولت  که 
نقش  تواند  بوده و می  برای حل مشکلات  مناسب  راهکار 
کمکی برای دولت داشته باشد. ضمن اینکه زیانی نیز برای 
عضو  متعددی  کشورهای  داشت.  نخواهد  همراه  به  کشور 
FATF بوده و در حال فعالیت هستند. زیانی نیز برای آنان 
به همراه نداشته است. این نظر دولت است. بر این اساس 
رئیس جمهور از رهبر معظم انقلاب اجازه گرفتند این مسئله 

دوباره در مجمع بررسی شود.
وی در ادامه تاکید کرد: بر اساس نظر دولت و درخواستی 
که از رهبر معظم انقلاب داشته است، تصویب FATF به نفع 
کشور است و می تواند برخی از موانع را در حوزه اقتصادی 
کنار زده و مصالحی برای نظام داشته باشد. اکنون تصمیم 
بنابراین  است؛  مصلحت  تشخیص  مجمع  عهده  بر  گیری 
اکنون مجمع تشخیص مصلحت باید بسنجد که صلاح کشور 
این موضوع را صلاح  نه. دولت  یا  این موضوع هست  در 
کشور می داند. در حوزه اجرایی دولت تشخیص داده که 

تصویب FATF  به نفع نظام و کشور است.
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